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N edelja, 26 . maj je bi l zgodovinsko 

pomemben datum, k i je zaznamo

val s lovensko čebelarstvo i n našo 

Obč ino . Odprt je Čebelarskega centra Slove

nije na B r d u je uresničena želja številnih 

generacij čebelarjev, na katero so čakali t r i 

deset let. L a h k o bi r e k l i , da so to večsto-

letne težnje s lovenskih čebelarjev, saj je b i l 

med že v srednjem v e k u edino sladilo, vosek 

pa edino in zapovedano sveti lo. Čebelarstvo 

se je ohranjalo iz roda v rod i n kl i ca lo po 

nečem v e l i k e m , kar se je končno uresničilo. 

Kl jub neugodnemu vremenu, zlasti v dopol

danskem času, so ves dan potekale številne 

kulturne prireditve. Slovesna prireditev slav

nostne akademije je potekala na prostem v 

prijaznem objemu narave. Program, k i ga je 

povezoval V i t o K o t n i k , so obogatile narodne 
noše iz K a m n i k a , med katerimi je b i lo tudi 
nekaj domačih, kar šestinosemdeset pra
porščakov čebelarskih društev iz cele Slove
nije ter godba iz Moravč, Mengša, Domžal in 
Lukovice . Društvo kmečkih žena in deklet iz 
L u k o v i c e je s pestro ponudbo dobrot iz 
bližnjih kmetij pričakalo z dvema bogato 
obloženima stojnicama kar preko štiri tisoč 
obiskovalcev. M n o g i , ki so sodelovali pri 
organizaciji celodnevne prireditve, so b i l i 
prepričani, da bo obisk skromnejši, a so se 
zmoti l i . Številna čebelarska društva so orga
nizirala prihod na ta zgodovinski dogodek kar 
z osemnajstimi avtobusi i n s številnimi oseb
n i m i avtomobi l i . 

Nadaljevanje na 2. strani 

O B Č I N A L U K O V I C A 

vabi na 

PROSLAVO 
OB DNEVU DRŽAVNOSTI 

v ponedeljek, 24. junija 2002, 
ob 20. uri, na Brdu pri Lukovici. 

OB DNEVU D R Ž A V N O S T I 
čestitamo vsem občankam in občanom naše občine in 

želimo lepo praznovanje v samostojni državi S loveni j i . 

O h r a n i m o to, kar smo s trudom pridobi l i , zalivajmo scvet naše mlade domovine 

in skrbimo za njen razvoj. 

Anastazij tivko Burja, župan 
Občinski svet in Občinska uprava 

IZ VSEBINE 

Odprtje čebelarskega centra 1-3 
Iz krajevnih skupnosti 7 
40 let MPZ Janko Kersnik 14 
6. spominski pohod v Krašnji 17 
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Uživajmo zdravo hrano 22-23 
Koalicija Slovenija 28-30 



AKTUALNO R O K O D I L J A Č 

Po 30 letih odprtje s 
slavnostno akademijo 
P r v a in odmevna pre lomnica v čebe

lars tvu je bi la na B r d u z širšo o k o l i c o 

1919 . leta, k o so ustanovi l i čebelarsko 

združenje za B r d s k i sodni okra j . D r u g a 

pre lomnica je bi la leta 1945 , k o so 

ustanovi l i čebelarsko združenje Domžale 

- K a m n i k , tretja pa je bi la leta 1972 , k o 

so ob jekt čebelarskega c e n t r a ( Č C ) 

zgradili do I V . gradbene faze. Četr ta 

pre lomnica je bi la v nedeljo, 26 . maja, k o 

so o d p r l i objekt Č C , k i bo odslej služil 

svojemu n a m e n u . 

O b tej p r i l i k i je Čebelarska zveza Slove

nije izdala B i l t e n Čebelarskega centra 

Sloveni je , v katerem so podrobno opisana 

vsa prizadevanja in zasluge čebelarjev iz 

vse S loveni je . S lavnostno otvori tev je 

ogrožala močna nevihta in kaj malo je 

kazalo, da bo dež prenehal in s tem 

omogočil izvedbo slavnostne A k a d e m i j e 

na prostem. K l j u b slabemu vremenu pa so 

gostje iz vse Sloveni je vedno bolj zapol

njevali prireditveni prostor. 

Prireditel jem je slo za nohte, a so vztrajali 

izpeljati zastavljeno. K u l t u r n i in zabavni 

del programa so preselili v dvorano Č C 

Sloveni je , v kateri je bila rudi razstava o 

čebelarjenju na Slovenskem in razstava 

pan|skih končnic. K u l t u r n o prireditev so 

o b l i k o v a l i Gledališka skupina iz Mlinš, 

Moški pevski zbor iz Majšperka, ansambel 

Družina Hočevar iz Šent jerneja, folklorna 

skupina iz Mur-ske Sobote, Moški pevski 

zbor Janko K e r s n i k , v o k a l n i kvartet 

S h a l o m iz Ljubečne, Tamburaška skupina 

iz G o r n j e Radgone , pevsko društvo 

Gozdar iz Lovrenca na Pohorju, citrarka 

Jerca V r a n i c , Moški pevski zhor iz 

Radomel j , folklorna skupina K U D Tine 

Rožanc ter Mešani pevski zhor Šentviški 

zvon. Pred C C je igrala G o d b a L u k o v i c a , 

G o d b a Moravče je nastopila v centru 

L u k o v i c e , G o d b a Domžale na začetku 

drevoreda, G o d b a Mengeš pa pri župnišču 

na Brdu. Čebelarska društva so poskrbela 

na svoj ih stojnicah za jedačo in pijačo. 

M e d t e m , ko so gostje prihajali na oder, je 

še deževalo, ko pa je pristopil gospod nad

škof in slovenski metropolit Franc Rode je 

dež popolnoma prenehal . Razpoloženje 

med 3.000 obiskovalci je bi lo na višku, ko 

se nam je bližala povorka stotih praporov 

čebelarskih društev iz vse Sloveni je . 

A Danila Kastelic 

Nadaljevanje s 1. strani 

Uresničena želja čebelarjev 
K o se je bližala petnajsta u r a , čas 

s lavnos tne akademi je i n odprt ja 

Č C S , je tudi vreme postalo bolj 

naklon jeno, saj je prenehalo deževati. Vodja 

prireditve in glavni scenarist Mate j K o t n i k 

je povabil na oder častne goste, medtem k o 

so p r i t r k o v a l c i v z v o n i k u na B r d u oznanjal i 

začetek s lovesnost i . 

M e d p r v i m i je spregovoril župan Anastazi j 

Z i v k o Burja, k i je z izbranimi besedami za ta 

velik dogodek poudaril pomen Č C S , k i je 

krajinsko zaokrožil ce lovi to podobo Brda in 

njegove okol ice in našemu kraju in mladi 

občini prinesel novo, prepoznavno vsebino za 

vse prihodnje rodove. Za l judi , k i so de lovni 

kot čebele in tudi v n o v i h časih hočejo 

ohranir i svoje vasi in domačije pr ihodnj im 

rodovom, je to pravi izziv. N o v i čebelarski 

dom kot sončna hiša obvladuje ves kompleks 

i n se mogočno razgleduje po d o l i n i . Želja, naj 

se n o v o nastali čebelarski d o m razvija po svoji 

vsebinski plati v naš skupni ponos in naj služi 

l judem kot čebele, so bile še poslednje v nje

govem nagovoru. Zatem je spoštljivo poz

dravi l cenjene goste in številne obiskovalce, 

ki so prišli ta dan na Brdo. M e d nj imi so hi l i 

predsednik C Z S Lojze Peterle, minister za 

kmet i j s tvo , gozdarstvo in prehrano mag. 

Franci Bur ter nadškof in metropolit dr. Franc 

Rode. V uvodnem pozdravu je župan omeni l 

tudi nadškofovega rajnika g. Jezerska, C i r i l a 

Smerkol ja , viteza Jožefa Gira ja , arhidi jakona 

in prelata Andre ja Sveteta, Pavla Zdcšatja, 

dr. Janeza Poklukar ja in druge goste iz 

Hrvaške in Italije. Pozdravil in zahvali l se je 

predsedniku gradbenega odbora in hkrat i 

podpredsedniku CZS V l a d u PuŠniku, k i ima 

vel iko zaslug pri nastajanju rega doma. 

Slavnostni govor je imel Lojze Peterle. Začel 

je z besedami, da so korenine Č C S mala 

zgodovina, saj so prvo lopato za čebelarski 

izobraževalni center na tem mestu zasadili 8. 

maja 1972. Sprva se je zidava uresničila 

nekako do tretjine, potem pa se je za dolga 

leta ustavila. Odločilni de javniki za nadalje

vanje gradnje so bili projektni pristop pod

predsednika G Z S V l a d a Pušnika ter potrditev 

le-tega najprej v upravnem odboru, nato pa še 

na občnem zboru leta 2000, državna podpora, 

k i jo je oh upoštevanju potreb A p i m o n d i j e 

najprej zagotovila Bajukova vlada leta 2000, 

naslednji dve leti pa še Drnovškova. Brez 

razumevanja domačina Franc a Kersnika, ki je 

za ta center odstopil in podaril zemljišče, ci l j 

morda ne bi b i l uresničen. K uresničevanju je 

pomagala tudi Občina Lukovica z županom, 

k i se je udeležil pred nekaj leti kar na lastne 

stroške Mednarodnega kongres. i čebelarjev v 

Kanadi in s tem spodbudil k uresničevanju 

celotnega projekta. Novonasta l i Čebelarski 

center Sloveni je ho namenjen predvsem izo

braževanju, strokovnemu in prijateljskemu 

druženju slovenskih čebelarjev in tudi ostalih 

l judi . Povezal nas bo z ostalim svetom in 

postali bomo ptepoznavni po posebno cen

jeni dejavnosti , k i jo napredni svet zna ceni 

t i . Že leta 2003 hotno gostili A p i m o n d i o -

M e d n a r o d n i kongres čebelarjev, kar bo v prid 

s lovenskim čebelarjem, k i j ih čakajo n o v i 

izzivi . Kranjska Čebela, ki ji pravimo tudi 

"čebela s ivka" , nam daje prave rezultate, zato 

je nam Slovencem v ponos. Lojze Peterle se 

je zahvali l vsem, ki so kakorkol i prispevali , 

predvsem V l a d u PuŠniku, Avgustu G r i l u , 

županu in Občini . V zahvali je omeni l oba 

ministra, hivšega Cirila Smrkol ja in sedanje

ga Francija Buta. N i pa pozabil omeni t i 

V najbolj slovesnem trenutku odprtja Čebelarskega centra Slovenije 



R O K O U N J A Č 

številnih čebelarjev, ki so vztrajno zbirali 

sredstva že pred tridesetimi leti . V novem 

"pan ju" je zaželel vsem dobro počutje. 

Franci But, popolnoma prevzel od sreče, je 

začel s stavkom: "Danes je kljub dežju lep in 

prazničen dan. Je praznik, ki je največji v 

zgodovini slovenskega čebelarstva. Prireja 

nam ga (!ZS, a je vendarle vaš praznik. Ta pri 

dobitev bo zapisana v zgodovino slovenskega 

čebelarstva. V CCS se šele začenja življenje. 

Priložnost je, da se vprašamo, kakšen je naš 

odnos do čebelarstva.' Kar nekaj stvari smo 

skupaj premakni l i na bolje. Dosedanjo pod

poro ob nabavi sladkorja strto na Minis t r s tvu 

za kmeti jstvo, gozdarstvo in prehrano letos 

prvič zamenjali z neposrednim plačilom na 

gospodarsko čebel jo družino in s tem name

n i l i trikrat več denarja podporam v čebe

larstvu. Po tej poti moramo nadaljevati , sred

stva, sk ladno s f inančnimi možnostmi, 

povečevati in j ih do vstopa v EU podvoj i t i . 

Se ena vel ika naloga je pred nami , da vam 

Čebelarjem končno dodel imo status. Za vstop 

v E U bo tu za čebelarje vel ika priložnost. Že 
osmega junija ho v CCS prvo tekmovanje 

mladih čebelarjev - mladih krožkarjev. Tuka| 

bodo tudi izpiti za čebelarsko dejavnost, kat 

postaja nuja tudi v naši državi", je poudaril 

mag. Franci But. 

Pr is luhni l i smo lahko tudi Francu Pušniku, 

predsedniku gradbenega odbora, k i je opisal 

n j ihovo delo in prizadevanja v zadnjih dveh 

le t ih . M e d drugim je omenjal tudi probleme 

pri nastajanju CCS. Na jveč je breme, je 

poudaril , je bilo na vodstvu CCS in tudi 

osta l ih članih gradbenega odbora . Bol j 

podrobno je predstavil prostore v samem cen

tru, ki služijo v različne namene. Dvorana 

Petra Pavla Glavarja je opremljena z obeležji 

donatorjev. O b izteku tega leta bodo prejeli 

diplome vsi, k i so prispevali nad pet tisoč 

tolarjev. Podel i l i bodo tudi častna priznanja. 

Omenil je, da bo potrebno opremiti še tu 

dvorane in laboratorij . Potrebno ho sodelo

vati z vsemi, k i imajo znanje, saj gre navsezad

nje za sodelovanje in izmenjavo znanja. 

Zadonel i so zvonovi v cerkvi Matere božje na 

Brdu in posijalo je some. V i t o K o t n i k je po

vabil nadškofa Franca Rodeta, predsednika 

S( : A D dr. Janeza Poklukarja in ostale goste k 

blagoslovitvi kapelice sv. Ambroža, zavetnika 

čebelarjev. B l a g o s l o v i t v i CCS je s ledi lo 

odprtje in povabi lo vsem, da smo si ogledali 

prostore v Čebelarskem domu. 

Z besedami, ki so sledile, je nato mag. Franci 

But odprl Čebelarski center Sloveni je : " O d 

piramo ta d o m , ob misli na vse, ki so v pretek

losti iskali srečo v čebelarjenju. Namenjamo 

ga pr ihodnj im rodovom, da j im ho v veselje, 

da se bodo tudi mlade generacije odločale za 

()hisk visokih gostot' na razstavi 

ta plemenit i pokl ic , ki ga opravlja samo ple

menit človek. Čebele dajejo in tudi zahteva-

jo, da z n j imi dela človek, ki ima plemenito 

Stce, Skrb zanje mora bit i s tanovitna in 

strokovna. Bog živi vse slovenske čebelarje in 

vse nas! 

Vse je potekalo v duhu velikega slavja. 

P o n o v n o so se zvrst i l i praporščaki. Tudi 

dopoldansko deževje ni pokvar i lo vzdušja. 

K a k o zanimiv je svet čebelarstva! O t r o c i , 

mladina in tudi starejši so na ta dan vsaj malo 

potešili svoje želje in nova sjsoznanja o čebe

larstvu. Pestra ponudba gostišča Pri čebelici, 

ki so se zelo potrudili in hitro postregli 

množico udeležencev z okusno pripravl jeno 

hrano, prodaja spominkov in daril v ttgovint 

podjetja V F M A , od katerih je bila zelo zan

imiva svilena kravata m ženski šal z m o t i v o m 

čebel, prodaja čebeljih proizvodov in čebelar-

jeva uniforma. V pomoč so nam bile pred

stavitve na zloženkah, B i l t en ( X S in na vol jo 

nekaj literature, ki jo je bilo možno tudi kupi 

ti po zelo ugodni ceni . Stkala so se nova pri 

jateljstva in ljudi ho odslej na tem kraju |iove-

zoval tudi svet čebel in čebelarstva. 

Marta Lavrič, joto I himlo Kasulk 

Priredi tev je dobro 

uspela, kar najbol j 

navdušuje organiza

torja javne prireditve, 

tajnika A n t o n a T o m -

C8 in direktorja javne 

pr iredi tve N i k a U r -

banijo. Oba sta nosila 

v e l i k o odgovornost i 

glede vodenja potek; 

programa ter sprejemanja povabljenih gostov, 

ku l turn ih skupin, praporščakov in ostalih. 

Verjetno si težko mis l imo, k o l i k o energije sta 

vložila v to prireditev. "Največj i problem je 

povzročil dež v dopoldanskem času, saj je 

nastala zmeda med organizatorji", je dejal 

Niko Urhanija. Rezervnega načrta nismo 

imeli pripravljenega. Treba se je bi lo znajti v 

zadnjem trenutku, kat je za tako veliko 
prireditev težko. Brez usklajevanja in dobrega 

sodelovanja vseh nam to ne bi uspelo. Tisto 

Niko ihbanija 

jutro so postavljali še mlaj, je povedal N i k o , 

k i je poprijel tudi za lopato. "Pohvalo za 

dobro sodelovanje in delavnost zato ob tej 

priložnosti iztekam scenaristu in povezovalcu 

programa, Turističnemu društvu iz Gradišč m 

Lukovice , številnim gasilcem in redarjem, 

bostesam in tudi ostalim, ki so sodelovali pri 

organizaciji . Organizaci jsko delo na tako vel i 

k i in odmevni prireditvi zahteva izkušnje in 

znanje", je povedal sogovornik. 

Z Liljano Zore, ki živi v Mar iboru in je vodja 

komerc ia ln ih poslov Veletrgovine Verna na 

mariborskem področju, sem se pogovarjala 

nekaj dni po odprtju CCS. Zaupala mi je, da 

bo tudi v Č C S na Brdu prevzela komercia lno 

vodenje. Skupaj s Francem Pušnikom, direk

torjem Verne, sta bila ob slovesnem odprtju 

zelo dejavna. Prireditev je enkratno uspela, 

kar je gotovo vel ika zasluga domačih organi

zatorjev. N j e n o spodbudno mnenje, da zelo 

rada pride v L u k o v i c o , saj pravi , da so tukaj 

delavni in prijazni ljudje, je dobra popotnica 

še nadaljnjemu razvoju čebelarskega centra. 

Utrip v Čebelami 
26. maja je bila čebelama podobna panju 

zelo živahne čebelje družine. Ljudje SO se 

dopoldne, ko je najbolj deževalo, podobno 

kot čebele ob slabem vremenu, zadrževali 

predvsem v notranjosti stavbe. 

Včasih nestrpno, včasih pa potrpežljivo 

vztrajanje kupcev, da pridejo na vrsto pri 

blagajni in odnesejo s seboj kakšen spo

minek ali manjše pripomočke, potrebne 

pri čebelarjenju, SO zaznamovali ta dan. 

Zaposleni delavci smo tedaj skoraj pre-

gi >reli. 

Ve l ika večina udeležencev je pohvalila 

bogat izbor najrazličnejših izdelkov v naši 

čebelami; obenem so zatrjevali, da se 

bodo še dostikrat oglasili pri nas. I h n i s o 
govori l i kar "tja v en dan" , lahko z Vesel

jem Opažam že zdaj. D n e v n i promet se je 

namreč po o tvor i tv i znatno povečal. 

A Mojca Votck - Smcrkolj 



INTERVJU 

Anastazij Živko Burja, župan Občine Lukovica 

Prave ljudi postaviti na prava mesta 
K ot vse občine ima tudi naša svoje 

posebnosti , svoje uspehe in pričako

vanja. K a k o o n j ih t renutno razmiš

lja naš župan Anastazi j Živko B u r j a smo 

izvedeli v pogovoru z n j i m . Z a odgovore se 

m u lepo zahval jujemo. 

Za nami je polovica leta. K a k o ocenjujete 

t renutno gospodarsko stanje v naši občini 

glede na obstoječe možnosti in potrebe? 

"Letošnje leto je za našo občino, glede razpo

ložljivih investici j v primerjavi s pretekl imi 

l e t i , najbol j k r u t o . V tem smislu l ahko 

primerjam vrtec na Prevojah, v katerega smo 

investiral i 450 mi l i jonov tolarjev. To vel iko 

investici jo smo načrtovali že nekaj let, se 

nanjo dobro pr ipravi l i in upam, da jo bomo 

dobro dokončali . 

Že v mojem prvem mandatu so se nekateri 

svetniki spraševali, kam bomo vložili denar 

od prodaje kmeti jskih zemljišč, k i smo ga 

zakonito prejeli s strani D A R S - a . Prav ta 

denar smo delno investirali tudi v kmeti jstvo, 

vendar ne v celot i . D e l tega denarja nam je 

prišlo prav tudi za gradnjo vrtca. To nam ne hi 

uspelo le z državnimi proračunskimi sredstvi, 

saj je 80 % le-teh že tako porazdeljenih 

namensko. Poleg potrebnih invest ic i j , za 

katere smo porabil i denar, nam je uspelo v 

pretekl ih letih del teh sredstev dobro vezati, 

kar se je izkazalo za dobro pri gradnji vr tca . " 

Iz letošnjega proračuna Občine L u k o v i c a je 

razvidno, da se bomo zadolžili za šestdeset 

m i l i j o n o v tolarjev. Zakaj v dolgove? 

" O m e n i l sem že, da je vrtec vel ika investici ja. 

Poleg tega razmišljamo o povezavi vodovoda 

Trnjava -Zlato polje, kar nas ho stalo 40 do 50 

mi l i jonov tolarjev. V lanskem letu smo inve

stirali v Zdravstveni dom Jelke Komotat jeve 

(30 m i l i j o n o v tolarjev), kar še n i v celoti 

poplačano. Po planu bomo investirali tudi v 

druge, manjše investici je. Č e vse to seštejemo 

je še 60 mi l i jonov premalo. Pred nami so 

vol i tve i n upam, da z iztekom mojega manda

ta ne bo dolga. Delam namreč v dohrohir 

naših občanov." 

K a t e r i so najbolj pereči problemi , s ka ter imi 

se prav v tem t r e n u t k u kot župan ukvarjate? 

" Imamo kar vel iko problemov, med drugim v 

povezavi z vrtcem, k i so bolj organizacijske 

narave in j ih kot župan sam ne rešujem. 

Gradnja se ho kmalu zaključila, potrebno je 

organizirati delo v vrtcu ter urediti organi

zacijsko povezavo s šolo na Brdu, k i bo s 

priključitvijo vrtca postala zavod. Sprva sem 

razmišljal, da hi vrtec organizacijsko združili z 

moravskim. Toda to n i bi lo možno, saj obsta

ja posebna Šolska zakonodaja , k i določa 

tovrstno organizacijo. 

Vel ike probleme imamo tudi z avtocesto. T i 

problemi so v zadnjem času poznani vsem 

občanom, saj gre za ignoriranje naše občine v 

primerjavi z ostalimi v l jubljanskem okolišu. 

Prav tako so problemi na obstoječi cesti. T u 

niso urejena križišča, cesta pa ho vsak čas 

stekla. O m e n i l bi tudi nadvoz v K o m p o l j a h 

kot neizpolnjeno obl jubo ter tudi probleme 

cestnine in na oskrbni postaji. Zadnje tri 

mesece z dogovarjanjem intenzivno rešujemo 

te probleme. Sam namenoma ne zaostrujem 

pogovore z D A R S - o m , ka j t i m i s l i m , da 

D A R S in D D C nista edina kr ivca , da se 

določene zadeve niso izpolnile . Dober primer 

je križišče v Šenrvidu, k i ga je oviral lastnik 

prt odkupu zemljišča, nakar pa smo še s pol 

letno zamudo prejeli iz Ministrs tva za promet 

in zveze negativen odgovor, češ saj ga n i 

potrebno urejati, ker bo promet tako ali tako 

stekel po avtocesti . A l i se res nihče na 

državnem vrhu ne vpraša, da bodo v naši 

dol ine še vedno črne točke zaradi prometa na 

obstoječi cesti zaradi cestninske zapore? 

N a j o m e n i m tudi dve neizpolnjeni investici j i 

s strani Občine in sicer plaz v Zlatem polju in 

v Spodnj ih lokah, kar je potrebno nujno sani

rati. Opozor i lo smo prejeli tudi že I strani 

Minis trs tva za okolje in prostor. Problemi so 

tudi z ureditvi jo Drtijščice in jezera." 

V zadnjem času ste se udeležili kar nekaj 

sestankov, kjer so se zbrali župani sosednjih 

občin. O čem ste se dogovarjali? 

" V e l i k o konstruktivnega sodelovanja, zlasti z 

nekaterimi občinami, je bi lo storjenega že v 

pretekl ih le t ih . N e udeležujem se j ih sam, 

temveč sodelujejo tudi moji sodelavci . Kot 

Občina L u k o v i c a smo zelo prepoznavni, s 

čimer pa se ne želim h v a l i t i . K o n s t r u k t i v n o 

sodelovanje, ki stalno nakazuje' nove rešitve v 

povezavi s skupnimi problemi, se je izkazalo 

kot zelo dobro . G r e tudi za izmenjavo 

izkušenj. U g o t a v l j a m , da i m a m o majhne 

občine ve l iko problemov, k i so si zelo podob

ne in j i h n i m a m o možnosti medijsko 

izpostavit i . Več je občine imajo drugačne 

probleme, k i pa so vsekakor tudi bolj 

o d m e v n i , zlasti v medi j ih . M i s l i m , da država 

nima dovolj posluha za majhne občine, saj 

me včasih preseneti in zbode beseda nekate-

t ih poslancev, k i nas župane majhnih in bolj 

peri fernih občin podcenjujejo, češ da ne 

znamo nič drugega govori t i , kot se hval i t i s 

"kvadratn imi metri asfalta". Čutim, da tisti 

župani, ki n i k o l i niso imeli problemov v 

občinah z asfaltom, s telefonijo, z vodo, . . , 

sploh ne vedo, da je to problem in to zelo 

velik problem. M i s l i m , da so nekatere občine 

glede pridobitve denarnih sredstev v pr iv i l ig i -

ranem položaju, zlasti tiste, ki imajo župana v 

poslanskih vrstah." 

Odprt je Čebelarskega centra Sloveni je na 

B r d u je b i lo odmevno . Pr i redi tev je dobro 

potekala, kar je gotovo delna zasluga tudi 

vas in vaših sodelavcev. Ste na tO ponosni? 

"Ponosen sem, da je po t o l i k i h let ih Č C S 

končno zaživel. S tem namenom sem pred leti 

potoval v Kanado in tam spoznal l judi , k i so 

nam dali dobre ideje. Pred leti res nisem ver

jel , da se ho to uresničilo. Vse se je dobro 

izteklo. P o n o v n o se je potrdi lo moje stališče, 

da je treba "prave ljudi postaviti na prava 

mesta". L a h k o smo veseli in zato izkoristimo 

možnosti, ki nam j ih ta nova pridobitev 

ponuja ." 

(b Marta LavriČ 



R O K O V N J A Ć AKTUALNO 

Gradnja avtoceste na odseku Vransko - Blagovica 

Najzahtevnejši avtocestni odsek 
M Potek gradnje avtocestnega odseka 

V r a n s k o - B l a g o v i c a so s t rokovnja

k i I ) A R S - a p r e d s t a v i l i č lanom 

Komis i j e za spremljanje in izgradnjo avto

ceste skozi našo Obč ino na s k u p n e m sre

čanju 2 8 . maja v B l a g o v i c i . Sestanku je 

sledil pogovor ter nato zan imiv obisk na 

gradbišču. V gradbenem smislu gre za naj

težji avtocestni odsek v S loveni j i in tudi naj

dražji v E v r o p i . Zaradi specifičnih geoloških 

in geomehanskih pogojev na zelo razno

l i k e m terenu se na vzhodu navezuje na že 

izgrajeni avtoces tn i odsek V r a n s k o , na 

zahodu pa na odsek B lagovica . G r a d n j a ho 

potekala kar do leta 2 0 0 5 . 

N a sestanku je Janez M i k l a v c , predsednik 

Komisi je iz naše občine, pojasnil vsem prisot

n i m tudi stališče Občinskega sveta Lukovica 

o že znanih in o d m e v n i h problemih na avto

cestnem odseku K r t i n a - K o m p o l j e . Sve tn ik i 

so zasedali dan poprej in sprejeli tri sklepe 0 

nerešenih in neuresničenih dejanjih drŽave 

oziroma DARS-a na tej lokaci j i . G r e za prob

lem plačevanja cestnine skozi našo občino, 

nadvoz v Kompoljah ter nedovršena dela na 

obstoječi cesti G l - 1 0 . Stališča Občinskega 

sveta pa je Občina takoj posredovala V obrav

navo Državnemu zboru RS . Sestanku je pr i 

sostvoval tudi Tomaž Cerar iz občinske 

uprave, ki je zadevo podrobneje predstavil in 

skladno z Janezom M i k l a v c c m poudaril , da 

gre za povsem nekaj drugega kar je D A R S 

prvotno obl jubl jal , oziroma gre za nepravičen, 

neenakopraven in skrajno nepošten odnos do 

vseh občanov, zato je nujno, da proti tem 

dejstvom protestiramo. 

Članom Komis i j e je odgovarjalo kar pet 

strokovnjakov DARS-a. Poudari l i SO, da gre 

za zelo zahtevno gradnjo in za delo v težkih 

spreminjajočih se pogojih. Plazovit teren, 
hudournik i , prečne grape, trde skale v tunelu 

in Še kaj, botrujejo izredno počasnemu delu. 

N a vzhodu se trasa avtoceste začne južno od 

Vranskega ter poteka proti Ločici, ki jo na 

vzhodni strani zaobide s predorom L o č n a , 

nato pa v smeri proti zahodu z viaduktom 

Baba ter se nadaljuje proti Trojanam, kjer je 

predviden tudi avtocestni priključek z nave

zavo na obstoječo cesto in jiovezavo proti 

Zasavju. Ta del avtoceste naj bi b i l odprt 

predvidoma 28. juni ja, hkrati z avtocestnim 

odsekom K r t i n a - K o m p o l j e . Proti Sentožboltu 

poteka trasa po daljšem predoru pod Tro

janami, ki je prav sedaj v delu. Nekater i smo 

si gradnjo predora tudi ogledali . K a k o zelo 

težko je, se vidi šele na kraju samem. Tam smo 

bile pol ure, pa nam je že skoraj primanjkova

lo zraka. Predor gradijo Slovaki, ki v težkih 

razmerah napredujejo zelo počasi. Trenutno 
so v predoru osemsto metrov globoko. Se 

dvesto metrov, pa bodo točno pod gostiščem 

Konjšek na Trojanah. Do tja bodo prišli, če 

bo vse pO sreči, komaj za novo leto. Tako 

počasi poteka n j ihovo delo. Zastrašujoča pa 

so bila vprašanja člana iz Trojan, da se ljudje 

pritožujejo nad hrupom zaradi gradnje predo

ra, zlasti v nočnem času, ter da so n;i 

posameznih stavbah nastale razpoke. Kar za 

šest cm se je povesil ( i a r n i hotel na Trojanah. 

O d g o v o r s t rokovn jakov je bi l nato zelo 

pomirjujoč, češ, da so ti pojavi ob takem 

posegu v naravo povsem normalni in da se ne 

bo zgodilo nič hudega. Pozval je člane komisi

je, naj ljudi pomiri jo in vsi , ki so opazili 

kakršnekoli spremembe na svojih objektih, 

naj nastalo škodo sporočijo izvajalcu gradnje 

- Grassettu. C c bi kdo uveljavljal odškodnin

ski zahtevek, ga je potrebno uveljavljati preko 

zavarovalnice graditelja. D o g o v o r i l i so se 

tudi, da bodo strokovnjaki D A R S - a domači

nom pojasnili dogajanja okrog gradnje predo

ra, le dogovorit i se je potrebno za srečanje. 

Predori in viadukti so zelo tazgibani in si 

sledijo takole: Trojanskemu predoru, ki bo 

meril 2900 m sledi viadukt proti Sentožboltu, 

ki prečka dol ino , nato zopet s predorom zao

bide Podmil j in se skozi d o l i n o K o p r i v n i c e 

nadaljuje proti Pete l in jku. Po p o n o v n e m 

prečkanju dol ine z viaduktom poteka po južni 

strani Blagovice, na njenem zahodnem delu 

prečka obstoječo glavno cesto ter se spusti v 

dol ino . Tu pa se naveže na avtocestni odsek 

Blagovica-Šcntjakoh. Prav v tem času so pod

pisali tudi pogodbo z izvajalcem za predor 

P o d m i l j . K a k o razgibana ho avtocesta v 

celot i , še ne bomo kmalu preizkusili z lastni

mi vozi l i . 

Odprt je se obeta šele leta 2005. Vključevala 

bo kar štiri dvocevne predore ( L o č i l a , 

Jasovnik, Trojane m Podmil j ) , en enocevni 

predor za smer Izlake, trinajst viaduktov, 

Osemnajst mostov, dva nadvoza, štiri podvoze, 

štiriindvajset opornih zidov in dvaintrideset 

podpornih zidov ter enajst kamni t ih zložb. 

Povprečna cena enega k m evropske ali tudi 

slovenske avtoceste v celoti stane cca petna

jst milijonov dolarjev, na trojanskem predelu 

pa bo cena skoraj še enkrat večja. 

Predstavnika iz Blagovic e je tudi zanimalo ali 

Slovaški delava so v predoru Trojane le za kratek 

čas lahko ustavili delo, 

je možno v naselju Blagovica urediti razpored 

voznega režima v času gradnje, saj se bo grad

bišče kmalu preselilo v Blagovico . Pred

stavnik D A R S - a je nato pojasnil n j i h o v 

način dela, ki je dokaj toleranten, saj ne pote

ka skozi ves dan, prav tako ne ob nedeljah. 

Vse dni in noči poteka le delo v predoru, k i ga 

zaradi morebi tnih geomehanskih sprememb 

ne smejo ustaviti. Potrebno pa ho tudi neko

l iko potrpeti, je vsem prisotnim pripomnil. V 

B l a g o v i c i l judi zelo skrbi jo morebi tne 

poplave, saj domačini menijo, da niso dobro 

uredili vodni n i v o reke Radomlje. Domačini 

so opozorili na problem, ki lahko nastane, ker 

voda naraste tudi do enega metra m udari 

nazaj skozi vodne jaške. Predstavniki D A R S -

a so pojasnili , da so bile v zvezi z vodami 

opravljene zelo podrobne študije. N a podlagi 

številnih vprašanj članov Komisi je pa se je 

izobl ikovalo mnenje , da bo potrebno na 

pomoč p o k l i c a t i s t rokovnjake za v o d n o 

področje, ki bodo vprašljive in kritične točke 

ponovno natančno proučili ter dali s trokovno 

oceno. 

Prisotne je tudi zanimalo, kdaj bo končno 

narejen vodovod v Sentožboltu, o čemer še ni 

natančnega roka. 

V razpravi je sledilo vprašanje predstavnika 

D A R S - a in je bi lo namenjeno g. Cerar ju, da 

je potrebno spremeniti oznake na cesti proti 

Izlakam, k i je po novem postala občinska last. 

Upajmo, da bo zaradi tako zahtevne gradnje 

na Trojanskem predelu s strani graditelja imel 

kar največji posluh do tamkajšhjih prebival

cev. Ker je gradnja predora pod Trojanami 

dosegla najbolj občutljive predele, bo verjet

no še ve l iko vprašanj posameznikov, k i j ih 

bodo posredovali D A R S - u . Gotovo pa bodo 

člani Komisi je iz naše Občine , k i sodelujejo v 

teh pogovorih, temeljito Spremljali še vsa 

nadaljnja dogajanja in probleme iz okolja 

pravočasno posredovali naprej, kar je dokaza

lo tudi zelo k o n s t r u k t i v n o srečanje v 

Blagovic i . 

A in joto Mcirta Lavnč 



OBČINSKI SVET R O K O U H J C L Č 

21. seja občinskega sveta Občine Lukovica 

Svetniki podprli zahtevo krajanov Kompolj in Krašnje 
S 

ejo je pričel župan Živko Burja in v 

prvi točki poročal o udeležbi na zad

njih dveh korespondenčnih sejah. 

Potrdi l i so 20. sejo, na kateri je hi lo nekaj 

pr ipomb podžupana Franca Cerarja ( S D S ) ter 

podžupana Janeza Hrovata ( S L S ) . Odločali so 

se o korespondečni seji, izvedeni 24- aprila, 

ko so odločali o glavnem in odgovornem 

uredniku občinskega glasila Rokovnjač rer 

sklenili, da bo naslednji štiriletni mandat tO 

nalogo opravljala Marta Lavrič. Odločali so 

se rudi o korespondenčni seji, izvedeni 6. 

maja, ko so odločali 0 mnenju k kandidaturi 

za ravnatelja O S Janka Kersnika Brdo ter 

sprejem sklepa o soglasju k imenovanju člana 

sveta knjižnice Domžale. Po opravl j en i 

razpravi so soglasno potrdi l i vse tri predloge 

druge ročke dnevnega reda. 

Tretja točka dnevnega reda je bilo poročilo o 

poslovanju glasila občine L u k o v i c a v letu 

2001 in v prvih štirih mesecih 2002. Občin

ski svet je poročilo sprejel soglasno. 

Četrta točka je bila sprememha odloka o 

ustanovitvi in izdajanju javnega glasila obči

ne L u k o v i c a . Predlagatelj je b i l župan Živko 

Burja , poročevalec pa M a r t a Lavrič kot 

odgovorna urednica glasila, k i je svetnikom 

pojasnila namen in pojasnila, da je podjetje 

Specom d.o.o. b i l najboljši m najcenejši 

ponudnik od prispelih ponudnikov na jav

nem razpisu. Občinski svet je soglasno sprejel 

sklep o spremembi odloka o ustanovitvi in 

izdajanju javnega glasila občine L u k o v i c a , v 

kateri so zapisali sklep, da je izdajatelj javne

ga glasila občine L u k o v i c a Specom d.o.o.. 

V peti točki so svetniki sprejemali program

sko zasnovo javnega glasila občine L u k o v i c e . 

Poročevalka in predlagateljica je bila odgo

vorna urednica Marta Lavrič. Po vseh pojas

n i l i h in n o v i h predlogih so sprejeli sklep o 

programski zasnovi javnega glasila občine 

Lukovice . Sprejeli so tudi sklep o sprejemu 

pravi ln ika o honoriranju člankov in ostalih 

prispevkov, objavl jenih v glasilu Rokovnjač 

ter o nadomestilu za člane uredniškega odbo

ra in cenah komerc ia ln ih oglasov. 

Pod šesto točko so po skrajšanem posropku 

sprejemali odlok o usranovitvi vzgojno-izo-

braževalnega zavoda O Š Janka K e r s n i k a . 

Predlagatel j je b i l župan Živko Burja , 

poročevalci pa župan Živko Burja, občinska 

uprava in Zdenka Pengal, ravnatelj ica O Š 

Janko Kersnik. Župan je povedal , da bodo 

dela končana pravočasno rako, da bodo starši 

svoje otroke lahko dali v oskrbo vrrca občine 

L u k o v i c a na Prevojah že v septembru. Vanja 

Pograjc iz občinska uprave je poročala o 

pripravah odloka o sistemizaciji d e l o v n i h 

mest za vrtec. Zdenka Pengal se je zahvalila 

občini za sodelovanje in pripravo, ki pa zahte-

vajo svoje časovne roke. Povsem pa ni mogla 

zagotoviti , da bo vrrec zagotovo odprt sep-

remhra, saj predpisi zahtevajo svoj čas tet 

ogromno ptiprav in dela. Vendar se bo trudi

la skupaj z Obč ino L u k o v i c a , da ho vrtec 

pravočasno odprt . Sledila je razprava, v 

katero so se vključili vsi svetniki , še posebno 

pri imenu vrtca. Predlog Zdenke Pengal, naj 

bo ime vrtca M F D O , saj se navezuje na med 

in čebele, je dobi l večino glasov. Občinski 

svet je sprejel odlok o ustanovitvi javnega 

vzgojno-izobtaževalnega zavoda O Š Janko 

Kersnik Brdo. V odloku so zapisane statusne 

določbe, dejavnosti zavoda, organi zavoda, 

vir i in način pridobivanja sredstev za delo 

zavoda, nadzor, splošni akri , povezovanje v 

skupnost zavodov ter prehodne i n končne 

določbe. Občinski svet je soglasno so sprejel 

sklep o soglasju k sistematizaciji d e l o v n i h 

mest v vzgojnovarstveni enoti vrrca M E D O 

O Š Janka Kersnik Brdo s petimi oddelk i . 

V e l i k o polemik in ogorčenja svetnikov je bi lo 

nad sprejetimi rešitvami in ptoblemi v zvezi z 

A C in magistralno cesto (JI-10. Poročal je 

predsednik komisije za izgradnjo A C Janez 

M i k l a v c , predstavnika družbe za A C - D D C 

i n D A R S - a . V burni razpravi je pojasnjeval 

tudi podžupan Janez Utovar , podžupan Franc 

Cerar je pozval svetnike, da zaprejo A C in 

dostop do nje, župan pa je dejal, da bi morali 

najprej izrabiti vsa pravna sredstva. Zato so 

sprejeli sklep o zahtevi za izpoln i tev in 

spoštovanje določil uredbe o lokaci jskem 

načrtu za A C na odseku Blagovica - Šent

jakob. Ta sklep zavezuje občinsko upravo, da 

takoj vloži zahtevo za presojo ustavnosti in 

zakonitosti pri Ustavnem sodišču republike 

Sloveni je . Posebej so zahtevali od D A R S - a 

da pred postavitvijo cestninske postaje v 

L u k o v i c i proučijo nevarnosti in posledice 

odprtja na regionalni cesti (;I-10. Občinski 

svet je podprl zahtevo krajanov Kompol j in 

K S Krašnja, da se ne strinjajo z negat ivnim 

stališčem D A R S - a , da se ne zgradi nadvoz v 

Kompol jah , ker hi s tem onemogočili last

n i k o m dostop do svojih zemljišč. Ohčinski 

svet je ponovno zahteval od D A R S - a , da 

zagotovi večjo varnost in pospešeno izvajanje 

del na lokaci jah magistralne ceste (odprav

ljanje črnih ročk) in opozori l i , da so termin

ski plani že zamujeni. O vseh sprejetih sklepih 

mora občinska uprava takoj obvestiti V l a d o 

Republike Sloveni je in odbor za infrastruk

turo Državnega zbora R S , Ministrs tva za o k o l 

je in prostor in vse dnevne medije, k i so bi l i 

vabljeni na sejo, vendar so naše težave po n j i 

hovem nepomembne!. ' 

O b r a v n a v o in sprejem stališč in pripomb 

odloka na ureditveni načrt L I L u k o v i c a je 

poročala občinska uprava in R R D Regijska 

razvojna družba. Po razpravi z n o v i m i predlo

gi , ki sta jih podala svetnik Franc Avbel j 

(Nsi ) in Franc ( >rar ( S D S ) so sprejeli sklep o 

sprejemu stališč do predlogov in pripomb iz 

javne obravnave in javne razgrnitve osnutka 

ureditvenega načrta LI Lukovica Center. 

In za konec Še beseda 0 udeležbi na sejah 

občinskega sveta. Prisotnost smo preveril i z 

opravičenimi in neopravičenimi izostanki na 

20 sejah. "Najbol jši" pri neopravičenih izo

stankih je M i l a n Drčar ( Z L S D ) , ki manjkal 

kar sedemkrat neopravičeno in trikrat opra

vičeno. V tem primeru ni zastopal interesov 

svojih volivcev, zato naj vsi dobro premislijo, 

katero stranko vol i jo ali katerega svojega 

predstavnika si bodo izbrali. Sledi mu pred

stavnik ( L D S ) Iztok Obreza (4 neopr., 2 opr.). 

Tretje mesto si delita Matej K o t n i k (SLS) (1 

neopr., 5 opr.) ter Katarina O v c a Smrkol j (5 

opr.). Vs i osrali so manjkali povprečno po 

enkrat. Skupaj je bi lo 27 opravičenih in 14 

neopravičenih izostankov na sejah občin

skega sveta. Vseh izostankov skupaj je 41, 

teoretično treh sej sploh ne hi bi lo! . ' 

/j / )antlo Kastelic 

ISCG 
D O M Ž A L E 

A V T O Š O L A 
L O N Č A R d.o.o. 

Cesta talcev 10, 1230 D o m ž a l e 
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R O K O U N J C I C IZ KRAJEVNIH SKUPNOSTI 1 
Delo in načrti 

Največ pozornosti gradnji in vzdrževanju cest 
Za K S Rafolče A n d r e j Ig l ic : 

"Pričakujemo gradbeno dovoljenje za izgrad
njo kanalizacije. Projekt vodi občina L u k o 

v i c i , ki je hkrati tudi investitor. Načrtujemo, 

da homo jeseni lahko pričeli z delom. S samo

prispevkom zbrana sredstva homo uporabili 

samo za izgradnjo kanal izaci je . Pohvaliti 

moram Dupeljčane, da so lani s prostovolj
nim delom uredili vse potrebno za asfaltiran

je cest in javno razsvetljavo, ki jo bomo letos 

priključili na omrežje. Za vasi Rafolče in 

Vrhovl je je v pripravi načrt za javno razsvet

ljavo. Dela na tem področju se bodo pričela, 

ko bomo pridobi l i še gradbeno dovol jenje ." 

Za K S Trojane Jože R a z p o t n i k : 

"Razen rednih vzdrževalnih del smo letos v 

naši K S malo naredil i . N o v i h projektov in 

invest ic i j n i smo načrtoval i . O d občine 

pričakujemo, da bi asfaltirala testo na Zavrh 

v dolžini enega k i lometra . " 

Za K S Prevoje M a r t a Keržan: 

"Letos je glavna skrb v K S Prevoje namenje

na p r v i m osnutkom za dograditev oz. izgra

ditev kanalizacije, Prvi idejni načrti so sicer 

že v delu in Svet K S Prevoje je že razpravljal 

o n j ih . Razprava o predvidenih rešitvah naj bi 

zaživela jeseni. Načr tu jemo izgradnjo po 

fazah, tako da ho tudi razprava tekla po 

posameznih predel ih V r b e , Šentvida in 

Prevoj. Hkra t i želimo zbrati tudi predloge za 

poimenovanje ul ic , saj je stanje na tem 

področju trenutno kaotično. Želimo da se 

deloma uporabi že zgrajena kanalizacija, in da 

se res zajamejo vsi uporabniki iz Šentvida, 

Vrhe in Prevoj. Z načrtovanjem in izgradnjo 

glavnega voda kanalizacije se bo gradil tudi 

p h K' 111 k skozi Prevoje od zgornjega križišča do 

Skar ja , za katerega i m a m o že projekt. 

Pripravljamo ureditveni načrt PŠ4 , k i ho zajel 

osrednji del Šentvida. Naša pozornost je 

namenjena tudi razširitvi pokopališča. 

Potekajo akt ivnosti povezane z vračanjem 

zemljišča v Šentvidu, tako Mlekarski zadrugi 

kot krajevni skupnosti . Najbol j opazna inves-

l ic i ja , ki je bila realizirana v naši K S , pa je 

pločnik z razsvetljavo od začetka Prevoj do 

zgornjega križišča, ki ga je zgradil D A R S . 

Naslednje leto bo na vrsti še podaljšanje 

pločnika do začetka Prevo|. jeseni D A R S 

načrtuje izgradnjo križišča pri vrtcu. 

Pričakujemo, da bomo v naši K S letos 

bogatejši za vsaj dva ekološka otoka, pri vrtcu 

in t rgovini . Dogovarjamo se za asfaltiranje 

dovozne ceste v Imovico. Dokončati moramo 

tudi javno razsvetljavo ob asfaltirani cesti, ki 

pelje k prvemu r ibn iku . O b n a v l j a m o tudi 

K u l t u r n i dom v Šentvidu. Oktobra praznuje 

Mlekarska zadruga Prevoje 100. obletnico m 

priprave so že stekle. M l a d i m smo želeli 

pripraviti zemljišče za nogometno igrišče, 

vendar nismo bi l i uspestli. Asfa l t i rano igrišče 

v Šentvidu ni primerno za nogomet. V naši 

K S deluje več društev, ki pa žal nimajo svojih 

prostorov. Skupaj iščemo rešitve tudi v stavbi 

K S v Šentvidu, ki pa bo morda nekaj časa 

gostila tudi I. razred devetletke." 

Za K S Krašnja Franc N o v a k : 

"Letos smo poleg rednega vzdrževanja dokon

čali tudi začeta dela iz lanskega leta na poko

pališču. Naredi l i smo že nekaj krakov kanali

zacije, s tem delom pa bomo nadaljevali v 

drugi polovici leta. Asfaltirati moramo še ne

kaj vaških poti, utrditev pa so pripravili sami 

krajani. Ure jujemo tudi center Krašnje. le tos 

bi radi pripravili idejni projekt za mrliške 

vežice. Že skoraj pozabljene misli pa nas še 

vedno vežejo na postavitev novega kulturne

ga doma, vendar je to velik finančni zalogaj." 

Za K S L u k o v i c a S l a v k o S m r k o l j : 

"Zaključujemo izdelavo projekta za izgradnjo 

kanalizacije v vaseh Zgornje Praproče, Gra

dišče, Koseze, V i d e m in Spodnje Praproče. 

Izgrajujemo kanalizacijski in meteorni krak v 

vzhodnem delu Lukovice . Zaključuje se ure

di tveni načrt centra L u k o v i c a 1.1. Intenzivno 

spremljamo zaključna dela na A O in sprem

ljajočih objektov 1 zadrževalnik na Drtijščici in 

spremljajočih objektov A O . Sof inanciramo 

večji del prireditev v K S . Sofinanciral i bomo 

rudi nakup novega gasilskega avtomobila . 

Finančno podpiramo tudi društvu prijateljev 

mladine program "prepih" . F inanciramo pro

jekt ureditve m sanacije hudournika Mlckar -

jevega kanala v L u k o v i c i . " 

Za K S Blagovica Z d r a v k o Prašnikar : 

" V letošnjem letu se nismo pri javil i za kakšen 

nov projekt. Pričakujemo pa rebalans prora

čuna občine. Nameravamo zaključiti asfalti' 

ranje cest v Ve l ikem Jetniku in cesto v Korpe. 

Zelo slaba je cestna povezava Vošce - Kra jno. 

N a tej relaciji vozi šolski kombi , zato bo po

trebno čimprej zagotoviti varno vožnjo šolar

jem. Potrebno bo tudi dokončati plaz v Spod

nj ih Lokah pri Vadjunc A n t o n u . Z občino kar 

dobro sodelujemo." 

Za K S Zlato Pol je Janez Pogačar: 

"Razen vzdrževalnih letos ne beležimo večjih 

del . Za letos načrtujemo asfaltiranje nekaj 

krajših vaških cest ter izgradnjo javne raz

svetljave, kar je odvisno od občinskega pro

računa. Z občino dobro sodelujemo." 

Za K S Cešnj ice S tanko Žordani: 

"Letos smo j iokri l i mrliško vežico, ki jo bomo 

dokončali predvidoma v štirih let ih . D o k o n 

čati moralno popravila cest in prepuste za vo

do . " 

iti J talilo Kastelk 
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8 PODJETNIŠTVO R O K O L N L J D Č 

Upravni odbor Vseslovenskega združenja upravičencev do vračila vladanj v telekomunikacijsko omrežje 

Telekom je kopal jarke po Lukovici 
V L j u b l j a n i se je 2 1 . maja sestal U p 

ravni odbor Vses lovenskega z d r u 

ženja upravičencev do vračila v l a 

ganj v t e l e k o m u n i k a c i j s k o omrežje. A n a 

l iz i ra l i so stanje i n se dogovor i l i glede na

dal jn j ih a k t i v n o s t i v zvezi s sprejetim zako

n o m o vračanju p r e k o m e r n i h vlaganj v 

t e l ekomunikac i j sko omrežje. 

Pred odločanjem o Zakonu v parlamentu smo 

preko predstavnikov l o k a l n i h oblasti - občin 

(župan Z i v k o Burja in direktor V i n k o Pirnat 

iz občine L u k o v i c a sta nas podprla in poslala 

zahtevo poslancem in predsedniku l ) Z ) , da 

poslanci ne hi izglasovali v l a d n i predlog 

zakona. V l a d i kor predlagatelju zakona je 

uspelo z večkratnim glasovanjem o istem 

zakonu 16. maja 2002 z 33 glasovi Z A , 17 

prot i , 8 pa j i h n i glasovalo od vseh navzočih. 

Z A omenjeni Zakon so glasovali od navzočih 

poslancev večinoma predstavniki v l a d n i h 

strank - pozicije. V Državnem zboru je vladno 

koal ic i jski glasovalni valjar ponovno poteptal 

pravno načelo slovenske ustave in pro

t ipravno odvzel vlagateljem kar je n j ihovo. 

Naše združenje n i bi lo zadovoljno s ponujeni

m i 2 0 - 4 0 % vračil p r e k o m e r n i h vlaganj . 

Vendar smo po analizi ugotovi l i , da bi dejan

sko sprejet zakon v r n i l vlagateljem le 10 m i l i 

jard od 20-t ih pa še to po zaključku privat i 

zacije, k i pa se v praksi morda nebi n i k o l i 

zaključil! ? 

Po daljši razpravi smo na podlagi ugotovitev 

in analize sprejeli sklep, da se pridobi svetnike 

iz Državnega sveta, k i bi bi l i pripravl jeni sk l i 

cat i sejo i n izglasovati veto na zakon o 

vračanju v t e l e k o m u n i k a c i j s k o omrežje. 

Zaradi časovne stiske v kateri smo se znašli 

( imel i smo samo dva dneva časa, sicer b i 

zakon stopil v vel javo) smo se odločili, da 

zberemo 1000 podpisov za referendum na 

katerem bi se državljani R S odločili o vračilu. 

Za ta ukrep bi se odločili le v primeru, da D S 

nebi izglasoval veta. Ze od prv ih zahtev smo 

b i l i odločeni, da moramo najprej uporabiti 

vsa pravna sredstva in dogovore. Č e ho vlada 

poteptala in N E upoštevala naših konstruk

t i v n i h in poštenih predlogov se odločimo za 

referendum, kar pa ni bil naš skrajni c i l j . Z 

denarjem, namenjenim za izvedbo referendu

ma, bi vlada lahko odstopila od svojega vztra

janja iz 40 na 70%, kar je bi lo za združenje 

zadnje spre jeml j ivo dejstvo. V s i č lani 

Upravnega odbora smo se odločili, da vsak 

zbere po 150 podpisov državljanov R S v pod

poro referendumu za vlagatelje. 24- maja pa 

naj bi se dobi l i pred parlamentom in oddali 

podpise predsedniku D Z R S . C e ne bi zbrali 

dovol j podpisov, smo se povezali z poslanci 

Koal ic i je S loveni je . 

K o smo se dobi l i na omenjeni dan je b i lo že 

med vožnjo v Ljubl jano sporočeno po radij

skih v a l o v i h , da je Državni Svet R S sprejel 

odložilni veto na zakon o vračanju v teleko

munikaci je . Kl jub temu nam ni b i lo težko 

zbrati pteko 2400 podpisov državljanov v 

podporo za odločan je na referendumu. 

P o d p i s n i k o m iz K S Prevoje in osta l im 

občanom občine L u k o v i c a se zahvaljujem za 

izkazano podporo. N o v i c a o sprejetem vetu 

pa je posledično pomenila opustitev vloge za 

referendum. Sedaj gre zakon na ponovno 

odločanje v D Z , ker ho pottehna absolutna 

večina ali vsaj 49 poslancev za sprejem pred

laganega zakona. V ko l ikor tudi to preglasuje

jo nam ostane ponovno zbiranje podpisov ali 

možnost, da 25 poslancev vloži zahtevek za 

referendum o tem vprašanju. C e bi na refe

rendumu dobi l i porem hi zahtevali povrnitev 

c e l o t n i znesek prekomernega vračanja z 

obrestmi vred. Č e pa zgubimo nam ostane 

zakon o obligaci jskih tazmerjih - tožba države 

ter pot na Evropsko sodišče. V vsakem 

primeru bomo vztrajali do končnega uspeha 

vseh vlagatel jev, vkl jučno z vlagatel j i iz 

občine L u k o v i c a . Občina L u k o v i c a ho motala 

po sprejetem zakonu o vračilih ugotovit i , 

ko l iko je oškodovancev do k o m a leta 1995, 

Za vse naročnike po letu 1995 pa ho morala 

vložiti tožho proti Telekom Sloveni je d.d.. 

Za Vseslovensko združenje upravičencev vlaganj 

v telekomunikacije RS in Civi lno iniciativo vla

gateljev občanov občine Lukovica 

S.i Danilo Kastelic 

Drâ ar Franc trajrja J5j 122} Lukovica 

50 let prijetnih nakupov 

Čestitkam, ki jih je jnejela trgovska družba VELE d. d. ob svoji 50-letnici, se pridružujemo tudi 

mi . Vele d. d. oskrbuje s svojim blagom tudi Crni graben in daje mnogim jnebivalcem doline vsak

danji kruh. t* in /oto Djd 



Rokounjač KMETIJSTVO IN EKOLOGIJA 

Direktor Veterinarske uprave RS mag. Zoran Kovač odgovarja 

Poslanci ne podpirajo kmeta 
N aročili so m i , naj bo članek čimbolj 

s t r o k o v e n . Zato ne bom pisal , da je 

bi l 14. maj že čisto pravi poletni 

dan . N a p o v e d o v a l i so lepo vreme še naprej , 

zato smo kmetje začeli s košnjo detelje. 

Proti večeru sem se odpeljal v Moravče, kjer 

so že čakali povabl jeni mag. Zoran Kovač, 

direktor Veterinarske uprave R S in z n j im 

mag. Kramberger, poslance v državnem zboru. 

Gostitelji razgovora so bili g. D a r o v i c s 

Kmeti j sko gozdarske zbornice Sloveni je ter 

predsednik in podpredsednica izpostave 

Domžale V i k t o r Mat jan ter Ivanka K o c j a n -

čič. V uvodu sta gosta predstavila trenutne 

probleme, ki j ih imamo v slovenskem k m e t i 

jstvu. Potrebne bodo spremembe zaradi pr i la 

gajanja E U . 

Trg se odpira in naša hrana je dražja. G . 

Kramberger je povedal , kako težko je v parla

mentu izboriti denar za kmeti jstvo. Tr i četr

tine poslancev namreč ne podpira našega 

kmeta in bi raje v i d e l i , da vso hrano uvozimo. 

M a g . Kovač je spomni l , da smo se Slovenci 

po razpadu Jugoslavije odločili za Evropo. 

Sedaj se nahajamo v nezavidl j ivi situacij i , ko 

se motamo prilagoditi n j i h o v i m zakonom, 

nismo pa deležni n j i h o v i h podpor, 

Takoj nato so udarili kmetje, češ da imamo 

strožje zakone kot v E U . Zakaj imamo pri nas 

pregled k l a v n i h živali na B S E nad 24 mese

cev, v E U pa v glavnem nad 30 mesecev. 

M a g . Kovač pove, da pri nas za razliko od E U 

prodaja mesa oh pojavu B S E ni upadla. O d 

leta 1996 ne uvažamo govejega mesa iz držav 

E U , kjer so o d k r i l i B S E . S strožjim predpisom 

pa se še dodatno ščitimo pred uvozom, saj 

nam n i treba uvažati iz držav, kjer imajo pre

gled na B S E nad 30 mesecev. Upravičeno so 

se jezili kmetje, k i oddajajo mleko. Čemu 

morajo na preglede vsakih 6 mesecev, neka

teri pa so bi l i poslani celo na tečaj h ig ien

skega m i n i m u m a , k i po zatrjevanju Kovača 

Sploh ni potreben. 

Zakon 0 pregledu molzn ikov je na pot i , 

pravi ln ik pa v sklepnem fazi. N a V U R S - vet

er inarski upravi R S so predlagal i , da je 

molznik pregledan, ko vstopi v verigo, potem 

pa če slučajno zboli . Nadal je so spraševali, 

zakaj pregled na T B C in brucelozo če teh 

bolezni v Sloveniji skoraj n i . O m e n j e n i 

bolezni sta ugotovl jeni pri enem odstotku 

živali in so običa jno povezani z lastniki , pri 

tolikšni vsestranski uporabi ant ib iot ikov pa 

JU je težko izkorenini t i , je odgovori l mag. 

Kovač. Spraševali so tudi zakaj preganjati las

tovke iz hleva, le-tega pa dvakrat letno bel i t i . 

Odgovor jeno je bi lo , da premalo poznamo 

zakonodajo, kjer piše, da se v hlevu z mlekari-

cami ne smejo rediti druge živali, lastovk pa 

menda ne redimo, kot tudi ne m u h , in tudi 

bel imo lahko po potrebi. Izvedeli smo tudi , da 

pri nas porabimo 1 mil i jardo tolarjev za pre

gled hleVOV glede kužnih bolezni. Pogovarjali 

smo se tudi o inšpektorjih, k i j i h kmetje 

enačimo s pol ica j i . Res je, da brez soglasja 

inšpektor ne sme na posestva doda po nj i 

h o v i h pravi l ih morajo imeti prost vstop v 

hlev. Imamo tudi vso pravico, da se z n j i m ne 

strinjamo in se pritožimo, če menimo, da ni 

ravnal DO zakonu. Po statistiki oddajo pri nas 

9 0 % mleka večji kmetje, k i imajo nad 30 

krav. In glede izvoza mleka v B i H - v to 

državo izvozimo tri četrtine viška mleka. Č e 

ga ne hi izvažali tja, hi se v njem utopi l i , pove 

mag. Kovač. 

Naslednja zanimiva tema je bila legalno in 

nelegalno klanje govedi. M a g . Kovač pove, 

da so na vetetinarski upravi izračunali, da se 

še zmeraj zakolje nelegalno na domu do 

80.000 govedi. V S loveni j i imamo 220.000 

krav, po n j i h o v i h podatkih imajo te krave do 

180.000 telet, v k lavnicah pa zakoljejo do 

140.000 živali. Toda zakol na črno se 

zmanjšuje, še bolj pa se bo zmanjšal jeseni, ko 

bo dovoljeno klanje govedi in konjev na 

domu. Zainteresirani kmet bo namreč lahko 

zgradil k lavnico , to je prostor, k i ho dovol j 

visok, da žival, ko je obešena ne zadene v tla. 

Obvezen bo tudi kontejner za odpadke in 

seveda hladi lna omara, kjer se meso ohladi na 

primerno temperaturo. Potreben je tudi ster-

ilizator tet gladke stene, k i pa naj ne hi bile 

[Uljno iz keramike. Kmet bo meso in mesne 

izdelke lahko prodajal na domu ali na tržnici, 

ko ho vse skupaj pregledano od zdravstvenega 

inšpektorja. 
Za opravljanje dejavnosti ho kmet potreboval 

potrdi lo o šoli ali tečaju, k i ga je opravi l . 

O m e n j e n obrat na kmeti j i naj bi stal lastnika 

3,5 mi l i jona SIT. Kmetje so ugotavljali še, da 

pri nas zakoni niso življenjski, predpisi pa 

nejasni. Neuskla jeno delujejo tudi V U R S , 

SIR in zdravstveni inšpektorji. 

Nazadnje smo izvedeli še eno "s t rokovno" o 

v o l i h , k i nam jo je povedal mag. Kovač. N a 

vprašanje, kako d o b i m o vole , mu nismo 

h o t e l i o d g o v o r i t i . Zato nam je po jasni l : 

" V O L E b o m o i z V O L I l i na jesenskih 

V O L i t v a h ! " 

te Marko Cerar 

Zbiranje odpadkov 
Le redki se še spomnijo kontejnerja za 

steklo pri t rgovini v L u k o v i c i . T o l i k o gov

ora 0 ekologi j i , prizadevanjih za zbiranje 

in recikliranje odpadkov pa . . . Kje so 

ekološki otoki v naši občini. ' K o l i k o manj 

hi b i lo odpadkov na centralni deponi j i , če 

b i . . . N e rečem, da hi kontejnerji b i l i 

vedno p o l n i , kajti v našo zavest le počasi 

prihaja, kaj je dobro in kaj n i . 

Ekološki otoki bi razbremenili deponijo in 

pripomogli k čisti naravi . Tudi pred poko

pališči naj bi stala dva kontejnerja za 

biološke odpadke ter ostalo, a to je že 

druga tema. S m o ena zadnjih občin, k i bo 

dobila ekološke otoke, saj j ih ho Mengeš 

do konca leta imel že devet. te Djd 

O b v e s t i l o k m e t o m ! 

V s e zainteresirane obveščam, da sta 

Agenc i j a R S za kmetijske trge in razvoj 

podeželja ter Javni sklad R S za regionalni 

razvoj in ohranjanje poseljenosti sloven

skega podeželja objavila javni razpis za 

dodeljevanje sredstev, namenjenih za pro

gram podpor za prestrukturiranje in pren

o v o kmeti jske proizvodnje . Razpis je 

objavljen tudi v tedniku Kmečki glas 12. 

6. 2002, št. 24. 

Prav tako sta v tej številki objavljena tudi 

javna razpisa za sofinanciranje podpor 

ekonomski diverzif ikaci j i podeželja - sofi

nanciranje investici j turizma in domače 

obrti na kmeti j i ter urejanja pašnikov. Za 

podrobnejše informacije se lahko obrnete 

na K S S . 

te Tomaž Močnik u.d.i.a. 

Ajda Domžale vabi 
U g l e d n a gostja M a r i a T h u n , avtor ica 

setvenega koledarja, k i že 50 let uspešno 

kmetuje po hiološkodinamični metodi , bo 

gost društva A j d a Domžale. 

Predavanje na temo "Biološko-dinamično 

kmetovan je i n njene izkušnje" bo v 

O s n o v n i šoli Domžale (Slandrova) na 

Bistriški 19, v petek, 28. juni ja, ob 19. ur i . 

Vabl jeni vsi , k i j ih zanima pridelava hrane 

brez umetnih gnoji l in strupenih škropiv 

ter ohranjanja plodne zemlje. 

Društvo za biološko-dinamično gospodar

jenje "ajda" domžalsko-kamniškega ob

močja, Podrečje 10, Domžale (tel. 01/721 

48 00). 
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Varne poti 
Društvo prijateljev mladine Lukovica si 

med drugim prizadeva tudi za izgradnjo 

oziroma ureditev varnih poti za prehod 

otrok v šolo in iz šole. Izpostavili smo 

problem, k i n a m je najbolj poznan in za 

katerega smo do nedavnega m e n i l i , da je 

najbolj pereč - izgradnja pločnika od stare 

pošte do križišča v izgradnji proti G r a 

dišču. O d družbe za avtoceste v R S d.d. 

Ljubl jana smo prejeli naslednji odgovor 

" V zvezi z vašim dopisom predsedniku 

V l a d e Republ ike Sloveni je , z dne 7. aprila 

2002, O izgradnji hodni ka za pešce v 

L u k o v i c i , k i naj hi potekal od kamnoloma 

proti centru L u k o v i c e , vam sporočamo, da 

je njegova gradnja predvidena v sporazu

mu o izvedbi potrebnih ukrepov na glavni 

cesti G 1 -10, sklenjenem med D A R S d.d. 

in Minis t r s rvom za promer - Direkci jo R S 

za ceste zaradi zagotovitve pretoka in 

varnega poteka prometa ob izgradnji avto

ceste na odsekih Vransko - Blagovica in 

Blagovica - Šent jakob . Pro jekt i za ta 

ukrep - izgradnjo h o d n i k o v za pešce v 

L u k o v i c i - so izdelani , pridobl jena so 

ustrezna soglasja, prav tako so zagotovlje

na f inančna sredstva. Še vedno niso p r i 

dobl jena zemljišča d e n a c i o n a l i z i r a n i h 

lastnikov zemljišč, vsi dosedanji poskusi 

sporazumne pridobitve teh zemljišč pa so 

b i l i neuspešni. Takoj , ko b o d o zemljišča 

pridobl jena, ho možno pridobit i potrebno 

upravno dovoljenje in pričeti z gradnjo. 

Sama izgradnja pločnika hi trajala manj 

kot dva meseca, tako da hi bi l lahko oh 

pravočasni p r i d o b i t v i zemljišč pločnik 

zgrajen do predaje avtoceste od Kr t ine do 

cestninske postaje Kompol je v promer. 

Zato je to l iko bolj potrebno, da se občina 

L u k o v i c a še aktivneje vključi v pr idobi 

vanje manjkajočih zemljišč, kajti brez spo

razumnega dogovora zemljišč n i mogoče 

pridobit i in posledično izvesti gradbenih 

ukrepov." 

Dr. Janezu Drnovšku, predsedniku Vlade 

R S , se iskreno zahvaljujem za pomoč i n 

razumevanje našega problema, mag. Jane

zu Božiču, predsedniku uprave D A R S , pa 

za takojšnje l jubeznivo pojasnilo. 

Še vedno upamo, da bo pločnik zgrajen do 

predaje avtoceste in cestninske postaje 

Kompol je v promet. 

T o l i k o v vednost številnim vaščanom, ki 

j i h varnost otrok skrbi in zanima. 

(b M a r i n a Urbanija 

Predsednica D P M Lukovica 

Mnenja župana in svetnikov 

0 prometni varnosti šolarjev 
N emalokrat se sprašujemo, k a k o je 

poskrbl jeno za prometno varnost 

šolarjev? T r e n u t n o jo rešujemo s 

prevozi otrok v šolo. Občinski svet Občine 

L u k o v i c a je v letu 1996 opozori l na vse 

črne točke na magistralni cesti Prevoje -

Trojane. V skladu s 37. členom Uredbe o 

lokac i j skem načrtu za avtoceste na odseku 

Blagovica - Šent jakob bi moral i bit i vsi 

u k r e p i real izirani pred začetkom gradnje 

avtoceste. Zal D A R S in D D C te ukrepe 

počasi odpravl ja . Neure jene obcestne poti 

pa niso le ob magistralni cesti , temveč tudi 

v naših vaseh. 

Anastazi j Z i v k o B u r j a , župan: " Z d i se mi 

primerno, tla spodbujamo peš hojo tudi na 

poti v šolo. G r e za tiste pot i , kjer so varnosti 

zagotovljene. To vprašanje zame n i prob

lematično, kajti ruka] smo si zelo enotni , da 

moramo zagotoviti denar za prevoze, ki so 

potrebni in vse dokler bodo potrebni . V 

sedanjih težkih finančnih razmerah razmišlja

mo celo o nabavi novega šolskega kombi ja . " 

Stanislava Stopar, poslanka v Državnem 

zboru R S : "Naša občina je zagotovila pre

voze vseh šoloobveznih otrok, rudi t ist ih, k i 

j ih v skladu z zakonom ni dolžna. M i s l i m na 

tiste šolarje, ki SO manj kot štiri km oddaljeni 

od šole. Finančni izdatki se seštevajo v več 

m i l i j o n i h in bremenijo izključno občino. 

Ocenju jem, da je občina storila vse i n še več 

kot je njena naloga. Prometna varnost je 

prednostna naloga tudi vseh treh šol na 

našem območju. Z vzgojnim načrtovanjem 

šole osveščajo učence in starše. Z organizaci

jo pouka se prilagajajo čimvečji varnosti . 

Kaj pa starši? A l i si lahko zatrdimo, da smo za 

prometno varnost svojega otroka naredil i 

vse! Z zgledom in vzgojo! Samo eno življenje 

imamo. Čuvajmo ga. Zato je skrb za varnost 

Šolarjev naša skupna skrb." 

Mate j K o t n i k : "Zavzemam se za varnost 

šolarjev, vendar sem mnenja, da je potrebno 

upoštevati zakon, ki pravi , naj se omogočijo 

prevozi t ist im, k i so oddaljeni od Šole več kot 

štiri k m . O b odpravi vseh kritičnih točk rta 

magistralni cesti obstajajo še vedno problemi 

nerešenih soglasij lastnikov zemljišč, k i ovira

jo določen c i l j . To hi hi lo potrebno pospešiti, 

vendar že danes. Podpiral bom urejenost 

obcestnih pločnikov, ki omogočajo varno 

hojo ne samo šolarjem temveč tudi starejšim 

občanom, k i so prav tako izpostavljeni vsem 

nevarnostim. M i s l i m , da je prav, da otroci 

hodi jo tudi peš ali se vozijo s kolesi, kajti z 

lastnimi izkušnjami h o d o le pr idobi l i del 

vzgoje in ne izgubi l i . " 

F ranc B a r l i č : "Trenutno naša občina za 

š o l s k o varnost zelo dobro skrbi z brezplačnimi 

prevozi, kar je ve l iko ugodje in za kar so b i l i 

prejšnji rodovi prikrajšani, saj obstajajo neka 

pravila. G l e d a n o skozi finančno breme, ne 

Verjamem, da bo tO še dolgo vzdržalo. A l i ho 

občina vse to zmogla, se sprašujem? V pred

nosti so in hodo prav gotovo tiste vasi, kjer so 

narejene peš poti oziroma urejeni obcestni 

pločniki za pešce i n kolesarje. V s e bolj 

prometne postajajo tudi lokalne ceste in so 

zato tudi nevarne. To je problem za šoloob

vezne otroke . Pogrešam več o p o z o r i l n i h 

znakov o šolski varnosti . Prav tako me mot i 

jo neurejena šolska parkirišča. G l e d e na 

raztresenost naselij in konfiguraci jo terena in 

oddaljenosti otrok od šol v naši občini sem 

mnenja, da so nekateri o t roc i v težjem 

položaju glede varnosti . Pričakujem, da se 

hodo prevozi obdržali, da hodo imeli tudi 

bodoči Župani posluh za čimvečjo varnost 

naših otrok." 

Janez H r o v a t : "Za varnost šolskih otrok naša 

občina zelo dobro skrbi, zlasti v času gradnje 

avtoceste. Dokler ne ho varno poskrbljeno za 

šolarje, dokler ne bo urejenih pločnikov in 

ostalih peš poti , bo prevoz šolskih otrok moral 

obstajati. K o ho storjen konkreten napredek 

na tein področju - več v a r n i h poti in 

pločnikov, ho gotovo to finančno breme v 

nekaterih pr imerih odpadlo ali pa ho na 

strani staršev. Težko rečem, ali ho občina 

zmogla še v bodoče ((dotno finančno breme, 

ki nastaja v zvezi s prevozi šolskih otrok! Sem 

pa mnenja, da so na prvem mestu življenja 

naših otrok, zato hotn šolsko varnost vedno 

zagovarjal." 

K a m i l o Domitrovič : "Glede varnosti šolskih 

ottok sem mnenja, da je z gradbiščem avto

ceste v naši občini močno ogrožena tudi 

varnost šolarjev. T r e n u t n o vse to dobro 

rešujemo s prevozi. Vendar sem v bodoče, ko 

bo avtocesta stekla, absolutno proti tako 

množičnim prevozom šolarjev, saj otroke na 

nek način postavl|aino v položaj " i n v a l i d o v " . 

T i prevozi bi b i l i potem v nasprotju z vsakršno 

vzgojo. 

(6 Mar ta Lavrič 
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Dvodnevni tabor drugih razredov na Rakitni 

Lepi trenutki v družabnosti 
S kolegico D a n i c o Juvan in spremlje

va lko L i l i j a n o G r a c a r ter učenkami in 

učenci 2 . razredov smo 4 . in 5. apri la 

i z v e d l i d v o d n e v n i tabor na R a k i t n i v 

M l a d i n s k o k l i m a t s k e m zdravilišču. Program 

je b i l zasnovan tako, da je ustrezal o k o l j u in 

ponudbi na R a k i t n i ter starostni stopnji ter 

učnem načrtu v 2 . razredu. T a k o smo preko 

vsebin i z k u s i l i k o n k r e t n o okol je , se učili na 

drugačen način kot v učilnici , se navajali na 

strpnost, lepo vedenje in o d k r i v a l i lepe 

t renutke v družabnosti. 

Prvi dan smo oh prihodu in po okrepčilu, ki 

sta ga za na pot pripravi l i skrbni kuharic i Fani 

in Mateja , kar takoj preizkusili množico igral 

pod d o m o m , ki so se nam kar ponujala. 

Različne gugalnice, peskovniki , plezala tak

šna in drugačna, lesene hišice, tobogani, 

plezalno steno, dve veliki igrišči, kolesa, 

skiroje, plastične pravljične hišic e in kocke za 

plezanje in Še in še. 

Odložili smo prtljago, se razgledali po domu 

in spregovorili o hišnem redu. Po kosilu smo 

v dveh skupinah odšli na kmetijo približno 

500 m oddaljeno od našega doma. dam so 

nam razkazali gospodarsko poslopje, prostore 

in živali. N a poti smo občutili tudi veter, ki je 

bil kar močan in hladen. N a R a k i t n i vedno 

piha, pravijo. Močno prevladujejo iglasti goz

d o v i . Tukaj se mešata oceanski in cel inski 

zrak. Zato pa j im svežega in zdravilnega zraka 

za pljuča ne zmanjka. 

/večer smo poslušali pravl j ico za lahko noč in 

v poznih večernih urah le priklicali spanec. 

Drugi dan smo obiskali gozd, kamor nas je 

popeljala A l e n k o , ki se z gozdovi ukvarja že 

več kot 40 let. Po Sprehodu skozi gozd nad 

R a k i t n o nam je pripovedovala O posebnostih 

teh gozdov in o k o l i c i , drevesih in cvetlicah, 

zaščitenih ras t l inah, legendah, z a n i m i v i h 

izkušnjah, rdeči skali , lovu na polhe-polhari -

j i , zastavicah, ki označujejo zadrževanje po l 

hov, lovc ih in tudi medvedih in v o l k o v i h . 

Petkovo popoldne smo izkoristil i za sprehod 

in igranje, kasneje pa Še za pospravljanje prt

ljage. Šofer je prišel oh dogovorjeni uri in nas 

varno popeljal pred šolo na Brdo, kjer so 

otroke že nestrpno čakali starši. 

A Tina I 'šiin 

N a R a k i t n o smo šli v četrtek, 4. aprila 2002. 

V avtobusu nas je bilo zelo vel iko. Vozi l i smo 

se približno eno uro. Potem smo odložili 

nahrbtnike in mal ical i . Po malici smo šli n,i 

igrišče. K o nas je pokl icala učiteljica, smo šli 

notri in zložili stvari v omaro. Potem smo šli 

na kosilo. Po kosilu smo šli na kmeti jo. K o 

smo se vrn i l i smo se igrali na igrišču. Potem 

smo šli večerjat in po večerji v postelje. K o 

smo bili v postelji nam je učiteljica prebrala 

pravlj ico. Po pravljici nismo mogle zaspati. 

Zjutraj smo že zgodaj vstale. Potem smo šli na 

zajtrk. Po zajtrku smo šli ven in potem k 

ježem. D o jezera nismo prišli, saj je M a r k o 

padel in smo o b r n i l i . Potem smo bi l i še malo 

na igrišču. Potem je prišel avtobus. N a avto

busu scan najprej sedela sama, potem pa z 

A n o . 

A Elta / kmšar 2. b 

Zelo lepo smo se zabavali. Najbol j mi je bilo 

všeč guganje na gugalnicah in guganje na 

gumah. Tudi sobe so mi bile zelo všeč in celo 

noč nisem mogla zaspati. Zato pa smo se 

pogovarjali. V avtobusu sem sedela čisto 

zadaj, zato sem bila vesela. Samo zajtrk mi n i 

bil tako všeč. Popoldne smo odšli na kmeti jo. 

Tatu nam je gospa razlagala o kravah, teltcah 

in ma jhnih kravicah. Tudi hrani l i smo krave. 

Zelo mi je bi lo všeč na R a k i t n i . 

A A n a Slov hnzky 2. a 

Preizkusili smo vsa igrala in se na njih zelo zabavali. 

Kmalu bo konec pouka 
K m a l u bo konec pouka in počasi si bomo 

oddahni l i vsi , tako starši kakor šolarji. Da 

se čas zaključka šolskega leta res bliža, smo 

se lahko prepričali sami, saj vsako leto 

najprej konča jo učenci glasbene šole. 

Kl jub zaključnemu koncertu mnoge od 

njih čaka še izjiit za vstoji v naslednji let

nik . Preko dvajset nastopajočih je v dvo

rani kulturnega doma v L u k o v i c i pokazalo 

kaj so se naučili preko leta. Popolnoma 

hrez kakršnihkoli zapletov je m i n i l nastop 

vsakega izmed nj ih, Seveda so bil i najbolj 

prisrčni in nasploh naj učenci prvih razre

dov, ki so z svojo prisrčnostjo nastopili 

kakor pravi ve l ik i umetniki in majhne 

napakice mi popolni amaterji sploh nismo 

zaznali. Tudi tokrat je Tomaž Pirnat kot 

organizator nastopa znal mlade pravilno 

m o t i v i r a t i , da je nastop vsakega po

sameznika ali skupine potekal hrez zaple

tov. Res škoda, da si koncerta n i ogledalo 

večje število obiskovaleev tudi iz k u l 

turnih društev in organizacij. A 1 )jd 

Na cesti nisi sam 
Šolska vrata se bodo za nekaj časa zajela. 

O k o l i šole bo za krajši čas p o t i h n i l vrisk 

otrok. Poskrbimo, da se bo ta živ žav v r n i l 

septembra nazaj med šolske k lopi živ in 

zdrav. Nikogar ne ho, ki hi s svojim glasom 

opozarjal bodite previdni, pazite na cesti. 

Zato dragi otroci m starši - začele so se 

zaslužene počitnice, vendar ne pozabite 

tudi tned počitnicami, da na cesti niste 

sami in da se kaj hi tro lahko zgodi nesreča. 

V e l i k o brezskrbnih dni vam želimo pa 

pazite nase in na mlajše udeležence v ces

tnem prometu, v septembru pa lahkih 

korakov nazaj v šolske k l o p i . A I )jd 

Tek na Viru pri Domžalah 
Tekmovanja , ki je bi lo 2V aprila, se je 

udeležilo 70 tekmovalk in tekmovalcev, 

pridružili pa SO se nam le tekmovalke in 

tekmovalci s podružnične šole Blagovica. 

Rezultati - mala šola: 2. Nejc Klopčič; 1. 

razred: 1. Jure Močnik, 5. Tjaša Stražar; 2. 

razred: 3. Katja K o t n i k , 9. Blaž Kveder ; 3. 

razred: 2. R o m a n a Boste le, 6. M a r k o 

Dovjak; 4- razred: 4- Matej Mene m, 5. 

Tomaž A v b e l j , 6. R o m a n a K o t n i k ; 5. 

razred: 6. K l e m e n Gerčar , 7. M a r k o 

Juteršck, I I . Jan (lešnjevar, 11. Katarina 

Čebul j , 12. Polona Kveder ; 6. razred: 3. 

M o n i k a Cešnjevar; 7. razred: 3. Primož 

V i l i c ; H. razred: 3. Jure Cerar, K. A n j a 

Pestotnik. A Tina L/star 
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O b odprtju Naše hiše v Grobljah 

Odprla vrata prvim stanovalcem 
O b odprt ju N A Š E H I Š E v G r o b l j a h , 

2 5 . maja, so se zbral i številni gostje, 

varovanc i I N C E (Center za uspos

abljanje in varstvo i n v a l i d n i h oseb). Mengeš 

i n n j i h o v i starši , s k r b n i k i , pr i jate l j i i n 

sosedje. Na jpre j se je predstavil kantavtor 

Franc J u v a n s svojo pesmijo o drugačnosti , 

k i je m a r s i k o m u dala m i s l i t i . Navzočim sta 

med d r u g i m i spregovori la t u d i minis ter za 

delo, družino in socialne zadeve dr. V l a d o 

D i m o v s k i i n Štefka Kučan , soproga pred

sednika države. 

O b k o n c u se je direktor I N C E Jože M l a k a r 

zahval i l vsem, k i so pomagali pri izgradnji 

N A Š E HIŠE . M e d n j imi so največ prispevali 

M i n i s t r s t v o za delo , družino in socialne 

zadeve, k i je prispevalo 257 mi l i jonov in 

občine Domžale, K a m n i k , K o m e n d a , L u k o 

v ica , Mengeš, Moravče in Trz in , k i so skupaj 

prispevale 34 mi l i jonov tolarjev. O h igranju 

Mengeške godbe so trak družno prerezali m i 

nister dr. V l a d o D i m o v s k i , Jože M l a k a r in 

varovanec L u d v i k Kropivšek. In l . junija se je 

v N A Š O H I Š O vseli lo p r v i h 16 stanovalcev. 

N a delo v I N C E Mengeš se bodo voz i l i s 

kombi jem za katerega so sredstva zbrali s 

pomočjo B T C Ljubl jana in S K B banke. Po 

delu pa se bodo seveda vračali " d o m o v " . 

Nasmejani obrazi varovancev I N C E Mengeš 

so govor i l i , kako veseli so, da hodo tudi t ist i , 

k i nimajo staršev, t ist i , za katere starši ne 

morejo skrbeti in tisti , k i se želijo osamosvoji

t i , imel i svoj pravi D O M . 

K o t lastovke spomladi spletajo svoja topla 

gnezda in se vedno znova vračajo v svoj d o m , 

so tudi varovanci C e n t r a za varstvo in uspos

abljanje i n v a l i d n i h oseb Mengeš, d o b i l i 

b iva lno skupnost, k i j i m bo nadomestila dom 

in družino, kjer bodo srečni, veseli, kjer se 

bodo počutili varne. Naša hiša je zgrajena v 

mirnem in prelepem okol ju s pogledom na 

planine, na meji med domžalsko in mengeško 

občino. Oseba z motnjo v razvoju n i samo 

stvar svojcev, temveč vseh nas, saj smo med 

seboj vsi povezani, iz česar sledi nujnost sol i 

darnega delovanja celotnega okol ja . Nasta

ni tev je za osebe z m o t n j a m i v razvoju 

pomembna, prilagojena mora bit i n j i h o v i m 

potrebam. Večjim zavodom se zdaj z gradnjo 

pridružujejo tudi stanovanjske skupnosti z 

manjšim številom ljudi in višjim življenjskim 

standardom. Primernejše so manjše enote, v 

katerih so lahko osebe z motnjami v razvoju 

deležne določene neodvisnosti in imajo večjo 

zasebnost. Občutek varnosti je bližina doma, 

nepretrgan stik s prijatelji in širšim socia lnim 

okol jem ter navezanost na domač prostor. 

N o v d o m naj bo torej v bližini starega. 

Enakomerno naj bi bile porazdeljene tudi 

bivalne skupnosti , vsaka občina bi naj, glede 

na število ev ident i ranih potreb, imela vsaj 

eno b iva lno skupnost. Vsaka oseba bi ostala v 

domačem okol ju , pa vendar na "svojem". C i l j 

nacionalnega programa je tako zagotoviti 

pogoje, k i bodo vsakemu omogočili socialno 

varnost in človeško dostojanstvo. Osebe z 

motn jo v telesnem in duševnem razvoju 

imajo potrebe in želje kot vsi odrasli ljudje. 

To so odrasli , ki imajo svoje sanje in pravice, 

a se zavedajo tudi svoj ih omejitev. O d drugih 

se razlikujejo po tem, da v življenju potrebu

jejo pomoč, vodenje in usmerjanje. N e potre

bujejo učiteljev, pač pa prijatelje, ki j im hodo 

pomagali , ko hodo pomoč potrebovali , k i 

hodo razumeli n j ihovo stisko in se bodo 

veselili nj ihovega uspeha. 

A Jakob ((oten.stein 

Trak ob (xlprtju SO družno prerezali (z leve) direktor INCE Jože Mlakar, varovanec Ludvik Kropivkk 

in minister za delo družino in socialne zadeve, dr. Vlado Dimovski. 

O B Č I N A L U K O V I C A 

vabi na 

PROSLAVO 
OB DNEVU DRŽAVNOSTI 

v ponedel jek, 24 . juni ja 2 0 0 2 , 

ob 2 0 . u r i , na B r d u pr i L u k o v i c i . 

V P R O G R A M U B O D O S O D E L O V A L I : 

S lavnostna g o v o r n i k a : 

Anastazi j Z i v k o Burja, 

župan Obč ine L u k o v i c a 

I )t. Zmaga K u m e r 

O b slovesnem o d k r i t j u plošče 

Franceta M a r o l t a 

na Jermanovi hiši na B r d u 

A k a d e m i k Lojze Lehič 

A k a d e m s k i pevski zbor Tone Tomšič 

G o d b a L u k o v i c a 

Ogled taborišča Mauthausen 
Društvo izgnancev bivše občine Domžale je 

organiziralo ogled taborišča Mauthausen, v 

katerem je muzej vseh zapornikov. V tem 

taborišču je bi lo zaprtih 4153 Slovenk in 

Slovencev. V to taborišče so pripel jal i talce iz 

Begunj, k i so j ih tudi ustrelil i za b lokom 20. 

Priporočamo mladi generaciji , da si ogledajo 

to taborišče, da bodo spoznali trpljenje naših 

l j u d i , k i so svoja življenja žrtvovali za 

d o m o v i n o . 

4* Poljankk 

Brezplačni telefon za državno 
pomoč 
M i n i s t r s t v o za okol je i n prostor ter 

Državno komisi jo za sanacije naslavljajo 

občani glede državne pomoči za odpravo 

posledic lanskih n a r a v n i h nesreč, smo 

uvedli informacijski telefon. 

Delovat i je začel, v petek, 31. maja 2002, 

na brezplačni telefonski številki 080 1009. 

N a tej številki bodo občani lahko dobi l i 

informacije vsak de lovni dan od 8. do 15. 

ure, na nj ihova vprašanja hodo odgovori 

zagotovl jeni takoj oz. v čim krajšem 

možnem času. Povratne informaci je , s 

katerimi se bomo neposredno seznanili na 

ta način, pa hodo v pomoč tudi pri delu 

Državne komisije za sanacije. 



Rokoimjcič MUDI 

Prireditev v korist šolskega sklada 

Spev mladosti - cvet radosti 
Z besedami " skupa j zmoremo v e č " so na 

prireditev v K u l t u r n i d o m L u k o v i c a 

vabi l i ravnatel j ica i n učenci O S Janka 

K e r s n i k a ter podružničnih šol iz Blagovice 

in Krašnje . S prostovol jno vs topnino i n pro

dajo izdelkov, k i so j i h izdelali učenci v šoli, 

naj bi f inančno o k r e p i l i šolski sk lad . 

V četrtek, 23. maja, je pred v h o d o m v dvora

no zbrane pozdravila G o d b a L u k o v i c a . N a 

odru Kulturnega doma je Otroški pevski zbor 

zapel pesmici Pikapolonček in Enkrat je b i l 

en majhen škrat (le-ta je po dvorani natresel 

bonbone iz svojega koša). Podružnična šola 

Blagovica se je predstavila z lu tkovno igrico 

Važni žabec, Podružnična šola Krašnja pa z 

igro o treh s i n o v i h . O S Janka Kersnika Brdo 

je ponovi la na tekmovanjih uspelo predstavo 

turističnega krožka o zmaju v Gradiškem 

jezeru. N o v o s t je bila Zgodba o strahu, ki so jo 

v angleščini domiselno odigrali člani angleške 

bralne značke. Z nekaj glasbenimi točkami so 

prireditev popestril i tudi učenci Glasbene 

šole Domžale, čas med menjavo scene pa so 

izpolni l i z diapozit ivi šolskih okolišev. 

Prireditel j i in prisotni starši zaslužijo pohvalo , 

saj izkupiček 89000 tolarjev ni le "kaplja v 

morje" šolskega sklada. 

Prireditev bo postala tradicionalna, tako da 

bodo naslednje leto dobi l i novo priložnost 

starši in nekateri učitelji, k i tokrat niso uteg

n i l i pr i t i . 

te Zinka Meden 

Nekateri lični in uporabni izdelki žal niso bik j 

dani. 

Prepihovci smo spet z 
vami!!! 
Z ve l iko dobre volje smo za vas pripravi l i 

naslednje izlete: 27.6. K a m n i k - S n o v i k : H o p 

na Črnivec, čof v S n o v i k ; 4.7. Notranjska: 

Jame, gradovi in jezera na Notran jskem; 11.7. 

Piran: U f , vroče, morje vabi ; 18.7. Velenje: 

Rudar j i , kopanje in kopanje; 25.7. Snežna 

jama: K o je najhoj vroče je pametno it i na 

hladno; 1.8. Ptuj : N e k a j za male sive celice; 

najstarejše slovensko mesto.'; 8.8. Sečovl je : 

M a l o romantike in najlepši sončni zahodi; 

14.8. Kranjska G o r a : Kekec , Rožle in ostala 

druščina; 21.8. in 22.8. K o l p a : Za najbolj 

pogumne in željne dogodivščin; 29.8. Izola: 

In za konec na moooorjeec ! ! ! ! Pr ipravi l i smo 

tudi delavnice: za bodoče igralce in plesalce 

(Gledališka in plesna delavnica) ; za vse umet

niške dušice ram zunaj (Ustvarjalna de lavni 

ca); za tiste, zaradi katerih nas včasih boli 

glava (Glasbena delavnica) ; za vse športne 

" t ipe" in " t ip i ce " (šporrne urice). Svoje umet

nine bomo predstavil i širši p u b l i k i . Prvo 

srečanje ho 1. juli ja oh 8. uri v Rokovnjaškem 

gozdičku. Pod st tokovnim vodstvom bomo z 

vašo pomočjo uredili gozdno učno pot. 

Če si Z A se pri javi na izlete ali dejavnosti . 

C e n a izleta je 1500 SIT. V ceno je vštet pre

voz in topel obrok. Prijave v trgovini D o m i n o 

v L u k o v i c i . N a izletih imejte vedno s seboj: 

kopa lke , p r i m e r n o obutev in oblači la , 

zdravstveno izkaznico, hrano po izbiri in ob i 

l ico dobre volje. 

te Vaši prepihovci 

Košnja trave v Gradišču! 
Člani Turističnega društva Gradišče vabijo 

v soboto, 22. junija medse na prireditev 

"Srečanje v Gradišču 2002"in obljubljajo, 

da boste preživeli prijeten dan. Po sprejemu 

in pozdravu udeležencev oh 14- uri bo oh 

15. uri predstavitev sodelujočih društev iz 

občine L u k o v i c a . V nadaljevanju popold

neva bo med družabnimi igrami zanimiva 

predvsem košnja trave. O b 19. uri se ho 

začel veseli del dneva z ansamblom Kraški 

k v i n t e t s p e v s k i m duetom Bracom 

K o r e n o m in A n k o Čop. Za prijetno glasbo 

med programom bo poskrbel g. Prelovšek. 

O b i s k o v a l c e m hodo postregli domačo 

hrano (kruh iz krušne peči, pečenice, med

ica, žganje, domači piškoti, jedi na žaru). 

PLESKARSTVO in SOBOSIJKARSTVO 

M i r o J e r m a n 

Podsmrečje 4, 1223 B L A G O V I C A , tel.. 041 640 29« 

N u d i m o : 

Vse klasične soboslikarske storitve 
Dekorativni ometi in premazi 

Izdelava toplotno izolacijskih fasad 
Oplesk napuščev 



14 KULTURA R o k O U n j l l 1 
Koncert oh 40-letnici Moškega pevskega zbora Janko Kersnik Lukovica 

Življenje naše pravo je! 
K ar nekaj pr i je tn ih presenečenj so 

nam p r i p r a v i l i lukoviški pevci tisto 

soboto, 2 5 . maja, zvečer v d v o r a n i . 

V e n i Sancte Spir i tus je lepa pesem, k i so jo 

odpeli počasi in z občutkom, ob sodelovanju 

solistov Lukoviške godbe pa je vse skupaj 

izgledalo prav veličastno. S ledi " m a š a " -

P a s t o r a l n a maša za moški p e v s k i zbor 

H o s a n a in exce ls is . . . V m e s posežeta solista 

Matjaž Matošec in Ambrož Bajec Lapajne 

ob spremljavi Barbare P i b e r n i k na k l a v i r j u . 

V nadaljevanju nam gost Tomaž Podohnikar s 

svojo pojočo žago in oprekl jem še popestri 

večer. Za n j im pridejo zopet na oder naši 

pevci in odpojejo narodno Sijaj, sijaj sončece 

ter l judsko Regiment po cesti gre. Tako kot 

pridejo tudi odidejo, roda ne vsi. Trije PRI

J A T E L J I ostanejo, zgrabijo vsak svoj inštru

ment in zaigrajo Najprej valček H v a l n i c o 

zemlji , potem okroglo polko ter S lakovo V 

d o l i n i t i h i . V a m rečem, fantje so ta prav 

ansambel. Potem se zopet zberejo pevci in 

dokažejo, da obvladajo tudi črnsko d u h o v n o 

H e a v e n is a vvondertul place ter Zagorsko 

" F A L A " . S led i nastop predsednika zbora 

Franca C a p u d r a , k i je predstavil zbor: "Začelo 

se je pred 40 let i . E d i n i , ki vztraja vsa ra leta 

je Franc Urankar . O m e n i l je tudi tvojega 

pokojnega očeta, k i je b i l duša zbora in je kriv, 

da danes brez C a p u d r o v v zboru ne gre. Dolga 

leta j i m je b i l pevovodja tudi Peregrin 

Capuder, k i je umrl lani . N a njegovo mesto je 

stopil Igor Velepič. Tudi s prostorom za vaje 

so bile težave. Prvotno sejno sobo j im je zas

edla občina, nakar so se selili v šolo, sedaj pa 

imajo dovol j prostora v prenovl jeni dvorani . 

Moški pevski zbor Janko Kersnik n i za

ključena družba, zato vabijo medse n o v i h 

članov. Dobrodošel bo vsakdo, k i ima veselje 

do petja ter seveda nekaj talenta in prostega 

časa. Kot so povedali ima nj ihov zborovodja Z 

n j imi še ve l iko načrtov. M e d drugim poteka

jo priprave za festival v inskih pesmi, ki ho 

jeseni na Madžarskem. Lukoviški župan je 

p o h v a l i l n j ihovo predano delo in opozori l , da 

se petja, sploh pa na vasi, sliši čedalje manj in 

da naša pesem ne sme izginiti ter da hi morala 

hit i udeležba na kul turn ih prireditvah večja. 

Tako je oh domiselnem veznem besedilu M o j 

ce Stoschitzkv, k i ga je interpretirala Helena 

Urhani ja , večer hi tro mineval . Po-streženi s 

kozarci v roki smo dočakali napi tnico i n naz

d r a v i l i . V a m , k i vas n i b i lo , je lahko žal in 

prav zaradi vas je bilo v dvorani Še nekaj 

stolov praznih. Za vsako kul turno prireditev 

je potrebno vel iko truda in uric vaj, zato 

moramo hiti do prirediteljev bolj pozorni. 

t* M a r k o Cerar 

Rokovnjaška 
Cvetočih dekl ic prsa bela 

in n j ih poljubi kakor med, 

kako hi duša ne drhtela 

kako hi glas ne b i l nam vnet. 

Preteklost žalostno nejasno 

V grob vsi smo položili jo, 

sedanjost l jubimo prekrasno 

v razkošju bomo žili jo. 

N a ražnju nam diši pečenje 

in v žepu nam rožlja zlato, 

v i n o nam sladi življenje 

budi želja nam sto i n sto. 

Rog svet nam dal zabavo je 

življenje naše pravo je! 

Pevci so nazdravili sebi in svojim zreš tim poslušalcem. FoCD: djd 

Srečanje likovnikov na 
Gobavici v Mengšu 
Lukoviški l i k o v n i k i so se 18. maja udeležili 

Medobčinskega srečanja l i k o v n i h skupin 

"Mengeš 2002", na katerem so sodelovali 

s l ikar j i iz C e r k c l j , Domžal, K a m n i k a , 

Lukovice , Mengša in Radi imelj. 

Sedemintrideset udeležencev se je zbralo 

na Mengeški koči na G o b a v i c i . Izhodiščna 

tema tega srečanja je bila ilustracija iz 

knjige Bajke in povesti o Gorjancih Janeza 

Trdine. Program srečanja je b i l pester, 

poučen in zelo delaven. Udeleženci so z 

zanimanjem poslušali s trokovno preda

vanje prof. Mari je C v e t e k , k i je predstavi

la življenje pisatelja Janeza Trdine, ki je bi l 

rojen v Mengšu, zahajal pa je tudi k teti v 

L u k o v i c o . Udeleženci so izvedeli tudi za 

dogodke iz življenja pisatelja, ki v učbe

n i k i h niso zabeleženi. A k a d e m s k i slikat 

V i n k o Ze leznikar je predstavi l prerez 

razvoja papirja in njegove uporabe. N a 

zorna je bila beseda o nastajanju ilustracij 

akademskega slikarja Matjaža Schmidta , 

ki je s sl iko in besedo predstavil različne 

tehnike, k i j ih ilustrator lahko uporabi. Po 

končanem uvodu SO udeleženci pel ur 

prizadevno ustvarjali. 

Organiza tor srečanja je b i lo tokrat 

L i k o v n o društvo Mengeš. N a tem srečanju 

so sodelovali slikarji iz občine Lukovica : 

Drago Jerman, Magda Kreft , M a r i n k a 

Šimunič in Kar la Šinkovec. N a srečanju je 

bilo narejenih devetdeset slik in odločitev 

kaj razstaviti ni bila lahka. 

N a razstavi, ki je hila odprta ob prazno

vanju občinskega praznika Mengeš, 30. 

maja v Kulturnem domu Mengeš, so 
slikarji iz Lukovice imeli kar šest razstav

l jenih slik, kar je lepo priznanje n j ihove

mu ustvarjalnemu trudu. 

Kultumi program oh otvor i tv i razstave je 

bil prijeten in pesna'. Nekaj Starih rekviz

itov je udeležence popeljalo v čas, ko je 

Janez Trdina ustvarjal svojti dela. Igralec, 

ki je upodobil pisatelja in prebral nekaj 

od lomkov iz njegovih del pa je čar pretek

lega časa še poglobi l . 

Druženje s slikarji je bi lo pri jetno in prav 

gotovo ne bo ostalo samo pri želji, ampak 

se b o d o sl ikar j i prihodnje- leto zopet 

srečali, tedaj v Domžalah. 

te Magda Kreft 



Rokoimja 
4. zvonariada v Šentvidu 

KULTURA 

Večerni koncert zvonov 
V soboto, 18. maja, so se v našem 

Šentvidu zbrali pevci in pevke vseh 

zborov Sloveni je , k i se ponašajo z 

imenom " z v o n " . Organizator Mešani pevski 

zbor Šentviški zvon je gostil pet zborov: 

Mošk i k o m o r n i zbor Mengeški z v o n , 

Mešani pevski zbor Z v o n Šmartno p r i L i t i j i , 

Mešani pevski zbor Z v o n M u t a , Mešani 

pevski zbor Tra tarsk i z v o n , Trata - Goren ja 

Vas , KUD Peter G o l o b , Jakobsk i dol -

K o m o r n a skupina Z v o n . 

Pred večernim nastopom so si gostje ogledali 

cerkev Sv. Vida in pr is luhni l i besedi Vesne 

Strehar, ki je obširno predstavila njeno zgo

dovino . Z a n i m i v je bil tudi Ogled Kersni

kovega Brda z okol ico pod vodstvom učencev 

turističnega krožka nase Osnovne Šole let 

novega (čebelarskega centra Sloveni je . 

I ahko bi rekl i , da si slovenska pevska kultura 

tudi v današnjem, duhovno zmedenem času, 

zna poiskati tisoč in en način organizacijskih 

obl ik , da živi z vso širino in si z razprostrtimi 

krili najde pot do človeških src. l a k o se prav 

Slovenci ponašamo z največjim številom 
pevskih zborov na število prebivalcev v 

Evropi. To je osebna izkaznica nase hiti in 

naše kulturne prepoznavnosti . 

Z v o n o v i imajo že tisoč let posebno vlogo v 

življenju našega človeka, na podeželju ali v 

mestu. Z vsakdanjim glasom vodijo k m o l i t v i , 

z bitjem ure merijo čas, razburjeno naznanja

jo požar ali kako drugo nesrečo, z mogočnim 

donenjem dosežejo oblake in tako preženejo 

hudo uro, žalostni navček naznanja zadnjo 

uro, veselo se razlega glas zvonov oh praz

nikih, slovesno pri trkava ob največjih sloves

nostih, v v inskih krajih naznanja začetek 

trgatve, mogočno zvonjenje spremlja zgodo

vinske dogodke. 

Vsaka vas je ponosna na glas svojega zvona in 

skrbi zanj. Mnogokrat , v prvi in drugi sve

tovni vo jn i , so vaščani zakopali svoj zvon in 

ga tako rešili, da ni bil pretopljen v topove, In 

s kakšnim ponosom danes po Številnih larah 

blagoslavljajo nove zvonove in j ih dvigajo v 

vitke zvonike do oblakov in do Boga. Z v o n je 

najmogočnejši inštrument. Bronasti razliva 

nad kraj najslajšo m i l i n o . Kadar zazvoni, 

vsakdo prisluhne m v srcu se zgane. Se Krpan 

je na Dunaju komaj čakal, da zopet zasliši 

zvon, ki poje doma pri Sveti Tro j ic i . Cankar 

pa je slovensko besedo po zvenu in lepoti 

primerjal z velikonočnim pritrkavanjem. 

Brez l jubkih cerkvic na samotnih hr ib ih si 

slovenske pokrajine ne moremo zamišljati. 

Bi la bi enolična, l i re : duhovnega obraza in 

prepoznavnosti. Brez teh, sedaj osvetl jenih 

ka!ipotOV bi izgubili sebe, brez pesmi n j i h o v i h 

zvonov bi osiromašili naše življenje. ( 'crkve z 

zvonovi so klic k človečnosti, duhovnost i , 

hrepenenje k višjemu m plemenitemu. So 

trdna vez s preteklostjo in našimi predniki, ki 

so se ob glasu zvona znali ustaviti in se zazreti 

vase. Pesem zvona je tako vseobsegajoča, da 

ne mote nikogar mot i t i , ampak nasprotno: 

zvon lahko samo pomirja in odvrača od odtu

jenosti. 

Z v o n o v i so s svojo pesmijo vpeti v vsa dejan

ja in nihanja našega življenja. Prav tako kot 

slovenska narodna pesem, v kateri je zajeta 

vsa ljubezen in zaznamovani vsi mejniki, ves 

narodni značaj in vsa duhovna podoba naro

da. V njej je moč tudi za nove čase in 

poroštvo za obstoj slovenstva. Naj zvonovi 

donijo, naj mi lo pojo, naj mogočno potrkava

jo in spremljajo našo pol v vseh v r t i n c i h , 

preizkušnjah in iskanjih, naj bodo znamenje 
naše istovetnosti. 

Večerni koncert zvonov, ki je potekal v dvo-

lani Kulturnega doma v L u k o v i c i , pa žal, ni 

mogel pritrdit i uvodnim besedam napove

dovalca Vita K o t n i k a , da bo 4. zvonariada 

potrdila naklonjenost m predanost ljudi naše 

doline vsemu lepemu - posebej zborovski 

pesmi, Koncertu je namreč prisluhnilo le 

nekaj redkih naših občanov. 

Pa ne, da ljudski |iesmi bije plat zvona.' 

Mojca Stoscfutzjcj, Nadet Prašmkar, joto djd 

II. kulturni poletni festival 
Studenec 
N a Studencu pri Domžalah je bi la 24. 

maja novinarska konferenca o letošnjih 

prireditvah, k i j ih bo K u l t u r n o društvo 

M i r a n Jure Skocjan izvedlo v poletnem 

gledališču na Studencu. Povabljeni gostje, 

ki bodo sodelovali na prireditvah, so na 

konferenci predstavili svojo videnje m 

izvedbo prireditve. 

Za Mešani pevski zbor L j u b l j a n s k i h 

madrigalistov je M i t j a Bervar predstavil 

bogat repertoar pesmi, k i so j ih medtem že 

zapeli v cerkvi Sv. Lenarta na K r t i n i . 

S i l v o Teršek, novinar radia Sloveni ja že 

20 let, z maniro, vodi pogovore na valu 

202, zato bo na prireditvi jioleg gostov 

povabil pred mikrofon še vrsto naključno 

izbranih in pogovorno iskr iv ih sogov

ornikov. V l a d o K resi in se ho predstavil s 

svojo Beltinško bando in Kat ico . Posebna 

ponudba bo opereta Vesela vdova, k i jo bo 

izvedla S N G Opera in balet iz Ljubljane. 

Predstavil jo je dr. Borut Smrekar. Krstna 

izvedba domače gledališke predstava 

M a r t i n a Krpana po zamisli avtorja drama

tizacije Jožeta Humerja , glavnega igralca 

Jureta Seska in režiserja Alo jza Stražarja 

bo gotovo privabila množico ljubiteljev 

odrskih del . Naj samo malo izdam, da bo 

na predstavi sodelovalo preko 70 igralcev, 

med katerimi ho cesarja igral igralec iz 

naše občine. Tudi letos bo 15. mednarod

ni koncert v Poletnem gledališču Stu

denec, ki je poznan po udeležbi naših 

zamejskih glasbenih in f o l k l o r n i h sku

pinah . V razstavnem prostoru K D M i r a n 

Jan Skocjan na Studencu hosta mlada 

umetnika Matjaž Stražar in Irena Kozazič 

pripravila skupno razstavo. Prvi ho pr i 

pravil sl iko na materialu, druga pa l ikovne 

prvine v različnih s t i l ih . Sledila pa bo še 

L i k o v n a kiparska razstava, k i jo pripravl

jata Jože T o n i g in Janez Praprotnik. 

Po zadnji predstavi poletnega festivala se 

bodo člani K D M i r a n Jarc lo t i l i postavitve 

novega večjega gledališča na Studencu, 

saj je sedanji prerasel njihove potrebe in 
standarde. 
Za projekt, k i ga nameravajo zgraditi od 

jeseni do poletja je predračunska vrednost 

30 mil i jonov. Društvo si je zagotovilo že 

nekaj denarja iz občinskega proračuna 

občine Domžale ter razpisu pri J S K D 

Domžale, ostalo pa bodo zbrali sami in z 

donatorj i . 

te Danila Kastclic 
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Akademski pevski zbor 
France Prešeren v Lukovici 
V petek, 28. j u n i j a , ob 20. u r i , bo ob 

letošnjem d n e v u državnosti v K u l t u r n e m 

d o m u J a n k o K e r s n i k v L u k o v i c i na samo

stojnem k o n c e r t u nastopil A k a d e m s k i pev

sk i zbor France Prešeren iz K r a n j a . 

Zbor, k i mu od leta 2000 dirigira Primož 

Kerštanj, je že dobra tri desetletja trdno 

zasidran v slovenskem zborovskem prostoru. 

Zbor je v vseh teh let ih izvajal skladbe 

domačih in tujih skladateljev in prvič pred

stavil javnosti številna nova zborovska dela. 

Kranjski pevci redno sodelujejo na nekaterih 

festivalskih prireditvah v d o m o v i n i i n tu j in i , 

tekmoval i so na nekaj mednarodnih zboro

vsk ih tekmovanj ih , koncert i pa j i h vodi jo po 

vsej E v r o p i in izven n jenih meja. L a n i je zbor 

odmevno nastopil na Svetovnem zborovskem 

festivalu v M e h i k i , ugodne mehiške kr i t ike pa 

zbor v o d i j o letos septembra na srečanje 

izbranih pevskih zborov iz vsega sveta v 

Špani jo. 

A P Z France Prešeren, ki si je nadel ime 

največjega slovenskega pesnika dr. Franceta 

Prešerna, je tesno povezan tudi s slovesnostmi 

samostojne slovenske države. Pred s loven

skim parlamentom je nastopil ob prvi oblet

n i c i razglasitve slovenske državnosti, lani ob 

d n e v u državnosti tudi na proslavi strank 

slovenske pomladi na Kongresnem trgu v 

Ljubl jani , letos pa to tradici jo nadaljuje s 

koncertom v L u k o v i c i . 

te Bojan Rauh 

Odprtje prenovljenega 
spomenika v Vrhovljah 
Pri prenovl jenem spomeniku in lepo urejeni 

o k o l i c i je Zveza borcev občine L u k o v i c a 

pripravila svečanost ob D n e v u upora proti 

okupatorju. 

Predsednik Z B Srečko Strehar se je v nagovo

ru zahvali l Občini L u k o v i c a in županu A n a 

staziju Z i v k u Burji za razumevanje in pomoč 

pri o b n o v i spomenika. G o v o r n i c a A n a Zaje 

je orisala pomen praznika in nas spomnila na 

preteklost, vo jno, na težke tre-nutke i n na vse 

tiste padle partizane, k i so b i l i zajeti v b i tk i pri 

Iz Društva podeželske mladine Blagovica 
Skupaj z Obč ino L u k o v i c a smo organizirali čistilno akcijo. Očistili smo okol ico dvorane v 

Blagovici in napoln i l i kar dve traktorski pr iko l i c i smeti. Veseli nas, da v naših društvenih pros

torih shaja vse več m l a d i h . Za prvi maj smo poskrbeli za lep mlaj v središču Blagovice. K o t 

vsako letu smo se v maju udeležili tekmovanja v Fun hallu (igralci so privezani na igrišči za 

nogomet) . Sodeloval i smo na turnir j ih v malem nogometu in odigrali nekaj pri jatel jskih 

tekem. Nastopi l i homo tudi na regijskih kmečkih igrah. S pomočjo K S Blagovica bomo uredili 

prostore društva, pri obnovi pa računamo tudi na pomoč Občine L u k o v i c a . 

* Aleš Podbevšek 

R u d n i k u . V nadaljevanju je nastopil pevski 

zbor Tosama, nastopil i pa so tudi učenci 

O s n o v n e šole Janko Kersnik Brdo. 

Zdenka Pengal ponovno 
ravnateljica OŠ Janka 
Kersnika Brdo 
Septembra poteče štiri letni mandat rav

natel j ici O s n o v n e šole Janko Kersnik Brdo. 

Svet šole je pravočasno pričel z razpisnim 

postopkom, na katerega so se javi l i kandidati 

za ravnateljsko mesto. 11 -članski Svet je pre

gledal vloge in dal prednost Zdenki Pengal, k i 

ustreza razpisnim pogojem (ima visokošolsko 

izobrazbo, izpolnjuje pogoje za učitelja ali sve

tovalnega de lavca , ima najmanj 5 let 

d e l o v n i h izkušenj v vzgoji in izobraževanju, 

naziv svetnik ali svetovalec oz. 5 let naziv 

mentor , ima opravl j en ravnatel j ski izpit , 

mandat traja 5 let). 

Pred imenovanjem je potrebno dobit i m n e n 

ji učiteljskega zbora in lokalne skupnosti , ki 

pa ni obvezujoče. Zdenka Pengal je predstavi

la svojo pogled na razvoj šole za naslednje 

mandatno obdobje predstavnikom občine, 

zunanjim članom Sveta Šole in učiteljem na 

sestanku učiteljskega zbora 2?. maja. M n e n j i 

lokalne skupnosti in učiteljskega zbota sta bi l i 

poz i t ivni , poleg tega pa se je zanjo izreklo tudi 

vseh 10 članov (eden je b i l odsoten) Sveta 

šole. Potrebno je le še soglasje ministr ice za 

šolstvo, znanost in šport Luci je C o k . 

te Irena (Jrehek, \rredsednica Sveta šole 

J i I 
d . o . o . 

AVTO CERAR d.o.o. 
Tkalska pot 6,1241 Kamnik, 

Tel.: 01/839-50-40, Fax: 01/839-50-41 

file:///rredsednica
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12. rokovnjaški nočni pohod 

Pisana družba 208 pohodnikov na cilju 
L etošn jega , že dvanajstega r o k o v 

njaškega nočnega pohoda, k i se ga je 

udeležilo 2 0 8 p o h o d n i k o v so orga

niz i ra l i m o r a v s k i p l a n i n c i . 

Idejo za ta pohod je pred dvanajstimi leti dal 

Peter Lavrič iz PI) Mengeš, ki ga je vse do 

letošnjega leta tudi vodil. Trasa je hila prib

ližno ista, le cil j je hi l vsako leto drugje. D a hi 

se tradicija nadaljevala, so se moravski pla

n i n c i opogumil i , sestavili odhor, kajti to je 

dokaj zahteven projekt, ki triu je predsedoval 

I )ušan ( irošcl j . Pot je dolga, zato je potrebno 

poskrbeti za dovol j ve l iko število v o d n i k o v 

(vsak pazi na dvajset j i ohodnikov) . Pohod-

nike je spremljala gorska reševalna služba m 

če hi kdo omagal, je hi l pri roki tudi zdravnik. 

K sreči reševalna služba in zdravnik niso imeli 

nobenega dela. Pot je trastral brane Petere, za 

kar je porabil skoraj štirinajst d n i . Kar tri krat 

jo je prehodi l , vse preštudiral in m a r k i r a l 

Prvega junija zvečer ob pol devetih (zaka| 

zvečer in zakaj ponoči - no, saj veste, rokov-

njači sode lova l i ponoči) so p o h o d n i k i kreni l i 

iz Trojan preko Spi lka . Mimogrede, tam j ih je 

ujela nevihta , k i k sreči n i trajala dolgo. Pot 

so nadaljevali do Cešnj ic nad Blagovico in 

p o p i l i vroč ča j , o d h i t e l i proti V r h u nad 

Veseli in zadovoljni udeležena. 

Krairt jo, na KorenO in naprej na Brezje, so si 

napolnili želodce, jo m a h n i l i dol do Trnjave, 

kjer so prečkali cesto in nadal jeval i v 

C iradišče, Spodnje Koseze do Sokltča na Sveti 

Tro j i c i , preko javorščice, pa Vešnjie pri M o 

ravčah m se ustavili ob deveti uri dopoldne, 

drugega junija na cil ju v Moravčah. Tam j im 

je pridišal naproti pravi , ob i ln i rokovnjaški 

golaž. N a cil j so prispeli vsi , od najstarejšega 

udeleženca, ki nosi že šcstinscdcmdcsct križev 

in najmlajša, ki še skoraj za fanti ne sme gle

dati . 

In kako pisana je bila ta druščina pohod

nikov. Udeležene i so hi l i iz Zasavja, Štajerske, 

Gorenjske, Notranjske, še celo enega lzolana 

so imeli med seboj. H m , ali menite tudi v i , 

kako lepo bi bi lo , če bi tako složno hodi la 

skupaj vsa Sloveni ja in naša vladna po l i t ika . 

45» in joto Milena Bradač 

6. spominski pohod v Krašnji 

V hvaležen spomin na Staneta Belaka - Šraufa 
T okrat je Športno društvo Krašnja 

že šest ič o r g a n i z i r a l o Š r a u f o v 

s p o m i n s k i p o h o d . N a predvečer 

pohoda je bi la pred gasi lskim d o m o m v 

Krašnji spominska slovesnost, pr i kateri so 

sodelovali Mar je ta Keršič - Svetel , vodi te l 

j ica oddaje L judje in gore in alpinis ta , Sta-

netova soplezalca in prijatelja Pavle Koz jak 

in M a r j a n Kregar . 

Marjeta Keršič - Svetel je pripovedovala o 

svojih srečanjih s Šraufom, ki jo je poimen

oval Tarnala Belačka, Povedala je, da je bi l 
Srauf na zunaj robusten, da pa je bil v svoji 

notranjosti zelo mehek človek. Pripovedo

vala je tudi o začetnih d v o m i h ob nastajanju 

televizijske oddaje Ljudje in gore. Potem pa, 

ko so se gledalci odzvali na prvo oddajo s pet 

tisoč dopisnicami , je postala to mesečna od

daja. Prav te dni si lahko ogledamo v (trob

ljah razstavo njenih fotografij. 

A l p i n i s t a Pavle Kozjek in Mar jan Kregar sta 

nam pripovedovala o odpravi na Daulagir i . 

Svojo pripoved sta popestrila z dia j iozit ivi , k i 

sta jih prinesla s seboj. Postavila sta tudi 

visokogorski šotor, da smo si ga obiskovalci 

lahko ogledali v naravni vel ikost i . 

Kuharja Dare Lehar in Tonček Pervinšek sta 

pripravila originalne jedi iz Nepala . Dalbat -

jed iz leče in riža, iz ržene moke in medu pa 

sladico imenovano - K u n . O b i s k o v a l c i so 

omenjena jedila v družabnem delu večera 

seveda lahko tudi poizkusili. 

M i s e l na pohod naslednjega dne je kar sama 

vabila k počitku, da bi lažje zmogli napore. 

Nič se ne ve, če niso tudi nam pomagale 

nepalske mol i lne zastavice in nam nakloni le 

čudovito vreme. M o r d a malo preveč vroče, 

ampak za pohod še vedno ne preveč obre

menjujoče, saj je pretežni del poti v o d i l po 

hladnem zavetju gozdov O n e g a grabna, pa 

tudi lopamo n i b i lo . Sapice pa je bi lo ravno 

tol iko, da je prijala in se je dalo d ihat i . In 

nenazadnje je bi lo lepo vreme tisto, ki nam 

je pomagalo pr ivab i t i na p o h o d dvesto 

pohodnikov. M n o g i med n j imi so se pohoda 

udeležili prvič, ve l iko pa je b i lo tudi znanih 

ohtazov. Ze med pot jo sem povprašala 

udeležence pohoda, kako se počutijo. Vsak

do od udeležencev je imel pohvalno mnenje. 

P o h v a l i l i so organizatorje, označenost pot i , 

okrepčevalnice. Spet drugi so m e n i l i , da so 

navdušeni nad prelepimi razgledi in da nam 

ni treba hodi t i kdo ve kako daleč, ko pa 

imamo doma to l iko lepot. Za varnost pohod

n i k o v so skrbeli reševalci G R S Ljubl jana in 

člani C B radio kluba Vrt inec Domžale. 

Tako kot sadno - čajni okrepčevalnici ob 

pot i , je bi l dobrodošel tudi golaž na c i l ju . 

K o pa je prišla med nas Nuša Derenda, j i je 

uspelo svojim glasom in temperamentom 

privabit i pohodnike na plesišče. 

te Sonja PeTaan 
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Namiznoteniška sekcija ŠD Krašnja 

Odlični rezultati pod vodstvom Uroša Beguša 
V Š D Krašnja že dalj časa uspešno 

deluje tudi namiznoteniška sekci ja . 

K e r v domačem Rokovnjaču nisem 

prebral še ničesar od uspehov, k i j i h dosega

jo domači športniki že vrsto let, bom na 

k r a t k o predstavil rezultate letošnje sezone. 

Trener, k i že vrsto let dela z našimi otroki in 

jih je naučil igranja namiznega tenisa, je Uroš 

Beguš. Trenirajo petkrat tedensko. N a tre

ningu je prisotnih do 10 igralk. Najboljše -

Karmen U m e k , Valeri ja in Veronika ( i r i l j in 

Tjaša Udovič so tudi registrirane in igrajo na 

t u r n i r j i h kot č lanice k luba Z N T K L j u h -

Ijana/Krašnja. Peter V i d a m Matjaž O s o l i n pa 

trenirata in igrata v klubu Edigs Mengeš. S m o 

verjetno edini k lub v S loveni j i , kjer trener 

letno naredi preko 500 ur brezplačno!.'?. OS 

Krašnja nam nudi možnost uporabe telovad

nice, Občina L u k o v i c a pa nam omogoča pre

voze z šolskim kombi jem (Mi t j a Beguš), da 

h o d i m o na tekmovanja po celi S loveni j i . 

Letos smo organizirali na R C U L u k o v i c a tudi 

pri jatel jsko srečanje ženskih članskih in 

kadetskih ekip Z N T K in Mladost iz Zagreba. 

12. maja 2002 smo imeli zadnji, 5. turnir 

M R N T Z v Ljubl jani , na katerem je igralo 

skupaj 130 igralcev iz Logatca , R a k e k a , 

Ljubl jane, Dohove, V r h n i k e , Preserji, Trbo

vel j , Mengša in Krašnje. 

N a zadnji reknu so najboljše rezultate dosegli: 

1. mesto: Bernarda Stražar (učenke 1. in 2. 

razred), Matjaž O s o l i n (učenci 3. in 4-

razred); K a r m e n U m e k (učenke 5. in 6. 

razred); 2. mesto: Tjaša Udovič (učenke 3. in 

4. razred); 5. - 8. mesto: V e r o n i k a G r i l j 

(učenke 3. in 4. razred), Valeri ja G r i l j , A n k a 

Cerar (učenke 5. in 6. razred). 

Še bolj pa smo se veselili oh podel i tv i pokalov 

za skupne uvrstitve V celi sezoni: I. mesto sta 

dosegli Bernarda Stražar (1. in 2. razred) in 

Karmen U m e k (5. i n 6. razred); 2. mesto sta 

dosegla Tjaša Udovič in Matjaž O s o l i n (oba 

3. in 4- razred); 3. mesto je dosegla Vetonika 

G r i l j (3. in 4- razred). N a ekipnem tek

movanju M R N T Z - kadetov in kadctinj pa so 

igralke Z N T K dosegle 2. mesto, igralci 

Mengša pa 3. mesto. D o m o v smo po koncu 

tekmovanja odnesli 11 poka lov ! ! ! 

N a letošnjem državnem prvenstvu nas je s 3. 

mestom presenetil pri mladinc ih Peter V i d a . 

N a državni namiznoteniški l es tv ic i naše 

igralke in igralci zasedajo naslednja mesta: 

Peter V i d a (mladinci 6. mesto), Tjaša Udovič 

(mlajše kadetinje 8. mesto), Valeri ja G r i l j 

(mlajše kadetinje 15. mesto), Matjaž O s o l i n 

(mlajši kadeti 20. mesto), K a r m e n U m e k 

(kadetinje 21. mesto), Veronika ( i r i l j (mlajše 

kadetinje 25. mesto). 

K a k o naprej.' V e d n o boljši rezultati naših 

igralcev in igralk zahtevajo tudi boljšo šport

no opremo, več treningov, več tekmovanj - s 

tem pa pridemo do večjih stroškov pr i javnin , 

potn ih stroškov, noč i tev . . . . $ D hi moralo 

samo za delo omenjene sekcije letno zago

tov i t i vsaj 700.00 S I T za sezono. Občina 

n ima izdelanih kriterijev za donacije, spon-

zorje pa je tudi vedno težje poiskati . 

Mogoče ho prav ta članek, k i govori o izjem

n i h rezultatih naših športnikov, ki trenirajo in 

delajo, k o l i k o r jim f inančna sredstva tO 

dopuščajo, spodbudil katerega donatorja -
sponzorja za tesnejše sodelovanje. 

AI hišan ()sokn, 

vodja namiznoteniške sekcije SI) Krašnja 

DISKONT 
ŠENTVID pri LUKOVICI; 

P o l e g redn ih mesečn ih akci j v t rgovin i 
v a m n u d i m o še d o d a t n e ugodnos t i v 

t rgovin i o d 17. 6. d o 2 7 . 6. 2 0 0 2 

• C O L A T U Š 1,51 PVC 1 0 9 , 9 0 SIT 

• S O K J U H U G R E N I V K A 1,51 P V C 1 5 9 , 9 0 SIT 

J S O K J U H U K O R E N Č E K 1,51 PVC 1 5 9 , 9 0 SIT 

J S O K J U H U V I Š N J A 1,51 PVC 1 5 9 , 9 0 SIT 

• AJVAR 6 5 0 g K O Z A R E C ETA 5 4 9 , 9 0 SIT 

• J O G U R T LC PROBIO SADNI 180g LM 8 4 , 9 0 SIT 

• J O G U R T 3 , 2 % L O N Č E K 180g LM 6 9 , 9 0 SIT 

• KISLA S M E T A N A 2 0 % 180g LM 1 1 9 , 9 0 SIT 

Poleg tega vas še vab imo, d a o b i š č e t e trgovino Spino 
v K r a š c a h , kjer imamo veliko izbiro poletnih 

č e v l j e v Kopitarne Sevnica po ugodnih cenah. 

V p rvem nadstropju tekst i lnega o d d e l k a nud imo 
3 % go tov inskega popusta z a nakupe nad 3 . 0 0 0 SIT 

Stanko Resnik s p . 
Jelša 12,1223 Blagovica, tel.: 041/591 378 

Pokličite če gradite novo hišo, adaptirate 
staro ali potrebujete novo fasado na hiši. 
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Občinsko prvenstvo v malem nogometu 

Najboljši RCU Lukovica 
N ogomet je tem času eden najbolj 

popularn ih športov in naša občina 

v tem ni izjema, pa čeprav gre le za 

mali nogomet. T a k o so se v soboto, 2 5 . maja 

zbrale ekipe kra jevnih skupnost i občine 

L u k o v i c a na igrišču v Krašnji i n se pome

r i l e v m a l e m n o g o m e t u na obč inskem 

p r v e n s t v u . 

H ekip je bilo razdeljenih v dve skupini . V 

skupini A SO se med seboj pomerile ekipe 

Amater Trojane, RCU Lukovica, Rafolče in 

SI) Blagovica, V skupini B pa SD Trojane 

Antimon, SI) Zlato Polje, SI) Krašnja ter 

ekipa Pod vplivom (ml.) Lukovica. 

Kl jub vremenu, ki n i kazalo kaj lepega obraza, 

SO tekme potekale nemoteno in zagrizeno pod 

budnim očesom sodnika Rajka Jegliča. Pravo 

presenečenje je bila tekma med učenu O S 

Brdo in O S Brdo - podružnica Krašnja 

(učenci l . - 4- razreda). Učenci so dali vse od 

sebe in pokazali , da tudi nj im nogomet ni tuj. 

Tekma se je končala z rezultatom 10 : 1 v 

korist učencev O S Brdo. V boju za J, mesto 

sta se pomeril i ekipi Trojane A n t i m o n in 

Rafolče. Tekma se je končala : izidom (i : 5. 

Finalni boj pa je potekal med ekipama R< % I 
in Krašnja. Obračun je bil izenačen, končal 

pa se je s podaljškom tekme s streli na gol. 

Končni rezultat je bil 6 I 4, in ekipa R O D 

L u k o v i c a je postala občinski prvak. Vrs tni 

red: I. RCU Lukovica , 2. SI) Krašnja, 3, 

SDTrojane A n t i m o n . 

Prihodnje leto bo občinsko prvenstvo maja v 

Blagovic i . 

te (irejjor Korošec 

P O P Lukovic; 

Radi bi novo gasilsko vozilo 
P rostovol jno gasilsko društvo L u k o v i c a 

in n j ihov predsednik Robert Masel j 

in tenz ivno razmišljajo 0 n a k u p u nove

ga gasi lskega v o z i l a za področ je K S 

L u k o v i c a in K S Zlato polje. G a s i l s k o voz i lo , 

k i je na vol jo obema K S , je staro že šest

najst let. 

Potrebe gasilstva so danes drugačne. Edini 

vzrok, k i kliče po zamenjavi, ni le starost. 

Potrebe V okol ju , v katerem živimo, narekuje

jo danes drugačne pristope in ravnanja, je 

povedal sogovornik. Naš kraj postaja vse bolj 

naseljen, vse več imamo prometa, kmalu pa 

se obetata tudi dve bencinski črpalki. Tudi O 

varnosti gasilcev, ki gredo na nujno interven

ci jo, pa tudi mladine, ki se VOZI s tem avto

mobi lom na gasilske vaje ali tekmovanja, je 

potrebno razmišljati. Svoje zahteve nam 

postavlja zakon, je dejal Robert Masel j , sa| si' 

glede na število prebivalcev ur tipizacijo 

naselja uvrščamo v drugo kategorijo, kar 

pomeni, da se moramo VSaj V desetih letih 

|i< i.sodohiti. 

V pogovoru me je povsem prepričal, da je 

nabava novega vozila res nujna. Ze v Času 

novega leta so ob hožično-novoletnem 

voščilo s koledarjem spomnil i krajane, da ho 

potrebno za nakup vozila zbrati del sredstev s 

prostovol jnimi prispevki. ()obveščanju preko 

pisnih obvestil je POD L u k o v i c a razmišljala 

že leto dni poprej. Enako so ugotavljali tudi 

nekateri svetniki naše Občine kot na priniei 

Franci A v b e l j . Tako so v društvu že letošnjo 

pomlad poslali krajanom Lukovice in Zlatega 

polja pisna obvestila, da naj V okviru svojih 

zmožnosti v ta namen nakažejo finančna 

sredstva. Odziv je bil bolj slab, saj je le pet 

posameznikov - podjetnikov nameni lo denar 

v ta namen. 

N a m e n tega članka je ponovno spomniti 

l judi , da lahko pričakujejo obisk članov 

društva • gasilcev, ki bodo pobirali prosto

voljne prispevke, Vozi lo , ki ga namerava 

kii|iiti PC ID L u k o v i c a , bo imelo možnost nad

gradnje V smislu dokupa f u n k c i o n a l n e 

gasilske opreme, o čemer pa še ne razmišljajo 

sedaj. Da bi le vozilo lahko k u p i l i , je n j ihova 

želja! 

Del finančnih sredstev je K S Lukovica že 

nakazala, tlel sredstev' pa je potrdi l tudi 

()bčinski svet t )hčmc I ukovica , vendar ga bi i 

nakazal Gasilskemu društvu Lukovica šele 

takrat, ko se bo zbralo s pros tovo l jn imi 

prispevki nekaj denarja, Dogovori potekajo o 

nakupu povprečnega gasilskega vozila, ki bi 

f u n k c i o n a l n o zadostilo potrebam v tem 

okol ju. To naj bi se zgodilo jeseni, vsaj v 

mesecu oktobru, do takrat pa P G D L u k o v i c a 

računa na solidarnost krajanov pri nabavi 

vozila. O b e n e m se j im gasilci že vnaprej zah

valjujejo za solidarnostno pomoč. 

(b Mana Lavnč 

Nogometni turnir v Zlatem polju 
V športne akt ivnos t i za leto 2 0 0 2 smo 

u v r s t i l i t u d i dva t u r n i r j a v m a l e m 

nogometu, prvega v maju, drugega pa v 

o k t o b r u . 

V Športnem društvu smo se odločili, da 

tokrat v tekmovanje vključimo največ 

dvanajst ekip. Turnir je potekal od jutra 

do poznega večera. Ekipe iz naše občine so 

tokrat nastopile zelo uspešno, saj so si pr i 

boril i prvo, tretje in četrto mesto. 

Za turnir v Zlatem polju je vselej dovol j 

zanimanja, tako med igralci in gledalci , 

( d a n i domačega Športnega društva smo 

poskrbeli, da je turnir uspel in da so igral

c i in gledalci preživeli lepo nedeljo ter se 

vračali domov z lepimi občutki. 

Najboljšim trem ekipam so podelili pokale 

m denarne nagrade, ki j im j ih je izročil 

predsednik društva M a r k o Vrankar. 

Končni vrstni red najbol jš ih: 1. S D 

Krašnja, 2. Sent iment i iz Tuhinja, ). 

Bistro 91 Trojane, 4. Veterani Lukovica . 

Člani Športnega društva Zlato Polje se 

zahvaljuje vsem, ki ste prišli v Zlato Polje 

in se udeležili turnirja, obenem pa vas že 

sedaj vabijo tudi na jesenski turnir v ok

tobru. 

te Tone Habjamč 

Maj - mesec športa 
Športna Unija Slovenije je leta 1992 

začela izvajati projekt pod geslom Mesec 

Športa. Njegov namen je bi l vzpodbuditi 

športni duh med Slovenci pod geslom 

"Vse za zdravo telo", sam projekt pa 

usmeriti v čimbolj razvejano športno in 

rekreativno dejavnost po vsej S loveni j i 

ter vanjo vključiti čimveč ljudi. 

Odzvali so se tudi v Športnem društvu 

Zlato Polje, kjer so v okviru športnih 

aktivnosti med drugim organizirali tudi 

nogometni troboj, na katerega smo po

vabil i ekipo Prevoj (vsa leta je vodja ekipe 

Božo Pogačar) in ekipo A S iz Domžal. 

Srečanja so postala tradicionalna in zelo 

družabna. 

Za Zmagovalno ekipo vedno pripravi jo 

pokal , ki so ga do sedaj največkrat osvoji l i 

Prcvojci . Letos je laskavo prvo mesto pri

padlo domačinom, ki so si tako povečali 

število pokalov v svoji v i t r in i prav na 

jubilejno deseto leto vseslovenske akcije 

Športne unije Slove-ni je , ki poteka pod 

geslom "Razgihajmo življenje". 

te Tone Habjanič 



20 PREJELI SMO RokOlNljdČ 
"Vrtec v Lukovici" - stoji na Prevojah 

Deloval bo v dobro vseh naših najmlajših 
N a uredništvo glasila Rokovnjač je 

prispelo pismo ogorčenega A . U . s 
Prevoj, k i ga žal zaradi pomanjkanja 

prostora ne moremo objaviti v celoti. Bo pa v 
celoti objavljen na internetni izdaji 
Rokovnjača. Tu naj odgovorim le na nekatera 
vprašanja. 

V pismu bralec med drugim sprašuje: "Kaj se 
zadnje čase dogaja z vodotokom Vrševnika in 
novim vrtcem, k i je še do nedavnega stal na 
ozemlju K S Prevoje.'". Zmoti l ga je namreč 
naslov članka "Vrtec v Lukovic i " . Res je naslov 
morda malce nerodno zapisan za vse, ki se radi 
spustijo v malenkosti. Kar je lahko tudi dobro
došlo. Seveda tudi prav dobro veste, da je bila 
mišljena občina Lukovica in ne kraj Lukovica. 
Iskreno tudi upam, da bo služil vsem krajanom 
občine Lukovica. Lege vrtca, priznam, nisem 
natančno opisal, saj sem zmotno predvideval, da 
vsi vemo kje se gradi tako pomemben objekt za 
najmlajše. Lega vrtca pa ni tako enostavna kot 
predvidevate v i , saj leži na dveh k.o., in sicer v 
k.o. Prevoje in k.o. Lukovica in šele pred 
kratkim so določili kakšno "hišno" številko bo 
vrtec nosil. Tako bo sedaj naslov vrtca Prevoje 
pri Šentvidu 170. N o , mimogrede, popotnik bi 
po obcestni krajevni rahli lahko nepravilno 
predvideval, da leži vrtec v Šentvidu. Nesmisel 
pa se je prerekati kje stoji. Važno je, da stoji in 
da bo deloval v dobro vseh. Kljub remu se za 
napako vsem prizadetim iskreno opravičujem. 

N i k d a r tudi nisem trdi l al i zapisal, da je 
Lukovica središče sveta, kot mi to očitate v 
nadaljevanju pisma. Lukovica seveda ni središče 
sveta, bi pa, če hi to bila to pomenilo določeno 
prednost za vse okoliške kraje. Upam. 

N a koncu pa naj se vam zahvalim za povabilo po 
ogledu okolice. Z veseljem se vam morda kdaj v 
prihodnosti tudi pridružim na potepanju in 
spoznavanju okolice. V i pripravite pot, jaz pa 
poskrbim za malico. 
Lep pozdrav in brez zamere. 

A L . P. 

Kdaj igrišče v Rafolčah? 
N a uredništvo je prispelo prav prisrčno pismo 

najmlajših iz Rafolč, s katcf im so nas opozo

r i l i na težavo, s katero se soočajo. G o v o r i m o 

seveda o igrišču, k i ga tam še nimajo in si ga 

otroci želijo. O t r o c i so že vrsto let prepuščeni 

igranju na cesti, ob njej ali na okoliških 

t r a v n i k i h . N a t ravnik ih delajo sive lase kme

tom, na cesti pa staršem. O nevarnosti cest

nega prometa ne hi izgub-ljali besed. Cesta 

skozi Rafolče je postala bližnjica za Mengeš in 

K a m n i k zaradi povečanega prometa na glavni 

cesti. Prometa pa bi tudi brez tega bi lo z 

vsakim dnem več. Težava je tudi v hitrosti 

odvijanja samega prometa. Omej i tev skozi 

naselje je 40 km/h, toda k o l i k o j ih lahko priz

na , da se držijo te omejitve. U p a j m o , da otro

ci ne bodo opozarjali na težavo brez uspeha do 

prve večje nesreče. 

N a kratko smo predstavili problem, zdaj pa 

poskusimo odgovorit i na n j ihovo vprašanje. 

Zanima j i h ali bodo kdaj dočakali igrišče v 

Rafolčah in zakaj ga imajo v Šentvidu in 

Gradišču. 

V Šentvidu so igrišče postavi l i v začetku 70-

ih let. Postavil i so ga mladi sami (verjetno 

tudi s pomočjo starejših). Denar so zbrali s 

skupnimi d e l o v n i m i akci jami in takoimeno-

v a n i m i "šrangami" in prodajo kamele na 

porokah. Igrišče so skozi vsa ta leta še dopol 

njevali in dograjevali. 

V Gradišču so ravno tako večino dela oprav

il i sami (iradiščani, zemljišče pa j im je lastnik 

podari l . 

O d g o v o r župana občine L u k o v i c a gospoda 

Živka Burje na prošnjo otrok je, naj krajevna 

skupnost Rafolče priskrbi primerno zemljišče, 

ostalo pa ho uredila občina. U p a j m o , da ne 

ho, kot je v navadi , največja težava pridobit i 

tako zemljišče. V upanju, da se boste otroci v 

čim krajšem času že varno igrali na svojem 

igrišču vas lepo pozdravljamo. D o takrar pa se 

le izogibajte cesti. Pa srečno! 

te ]akob Gotcrutešn 

Srečanje diabetikov Slovenije v Postojni 

Priporočajo čimveč gibanja v naravi 
D iabet ik i Sloveni je so se 25. maja 

srečali že na sedmem športno , 

rekreat ivnem in družabnem sreča

n ju . P r v o srečanje je b i lo leto 1996 v 

Domžalah. 

Organizatorj i letošnjega srečanja so bi l i člani 

Društva diabetikov Postojna z udeležbo šest

najst društev iz vse Sloveni je . Tako se je v 

športnem parku v Postojni zbralo več kot 

1350 udeležencev. Po u v o d n i h pozdravnih 

nagovorih predstavnikov Zveze društev dia

betikov, župana občine Postojna in Društva 

diahetikov Postojna so se udeleženci razdelili 

v skupine in sodelovali pri različnih športno-

r e k r e a t i v n i h a k t i v n o s t i h . Udeležili so se 

lahko 12, 3 in 1,5 k m dolgega pohoda. 

Sodeloval i so lahko v skupini za suvanje 

krogle, pri bal inanju, odbojki in tenisu. Člani 

Društva Domžal, L u k o v i c e , Mengša, Moravč 

in Trzina so sodelovali na 12 in 3 k m dolgem 

pohodu. Tudi tisti najstatejši niso mirova l i i n 

so sodelovali na 1,5 k m dolgem pohodu oz. 

ho j i . Najbol j pri jetno doživetje je b i l ogled 

Postonjske jame, k i je bi l vključen v pohod 

na 12 in 3 k m . Športno rekreativne dejavnos

ti so bile izbrane tako, da je lahko sodeloval 

prav vsak udeleženec srečanja. 

Društvo d i a h e t i k o v Domžale, L u k o v i c a , 

Mengeš, Moravče in Trzin ho sodelovalo tudi 

na srečanju društev Obč ine L u k o v i c a , k i bo v 

Gradišču pri L u k o v i c i , 22. juni ja. 

Diabetes je bolezen presnove. Neurejen ima 

lahko za posledico okvaro ožilja in s tem 

možnost kapi in amputacij - predvsem nog, 

obolenja ledvic in n j ihovo odpoved, obolen

ja oči i n s tem možnost oslepitve. Bolezen je 

zahrbtna in prav nič ne bo l i , vse dotle j , k o se 

pokažejo njene posledice. 

Zato ne preseneča, da se društva trudijo 

poučiti čimvečji krog l judi o bolezni in nje

n i m i posledicami. Tudi na srečanju v G r a 

dišču bodo člani društva skušali svoje znanje 

posredovati vsem, k i j ih ho to zanimalo. U d e 

ležencem bodo na n j ihovo željo met i l i k o l i 

č ino sladkorja v k r v i in k r v n i pritisk. V s e m , 

ki bodo imeli mejne ali višje vrednosti bodo 

svetovali naj obiščejo svojega zdravnika. 

N a j povabimo lukoviške diabetike, da se v 

bodoče v večjem številu udeležujejo dejav

nosti , ki jih organizira n j ihovo društvo. Vse 

aktivnosti društva so usmerjene v to, da se 

diabetiki č imveč gibajo, da so fizično a k t i v n i , 

da so čimbolj seznanjeni s svojo boleznijo in 

n jenimi posledicami. Ure jen diabetes z dieto, 

tabletami ali injekci jo inzulina je pogoj za 

srečno življenje brez h u d i h posledic, k i j i h 

pušča bolezen. 

te Magda Kreft 
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Srečanje čebelarskih 
krožkarjev Slovenije na Brdu 
V soboto, 8. junija 2002, je bi lo na O Š 

Janka Kersnika Brdo in v Čebelarskem 

centru Sloveni je na Brdu 25. jubile jno 

srečanje čebelarskih krožkarjev Sloveni je 

s tekmovanjem. Udeležilo se ga je oktog 

350 gostov, ki so odhajali z lepimi vtisi in 

p o h v a l a m i za c e l o t n o organizaci jo in 

izvedbo srečanja. 

V e l i k o truda je bi lo vloženega v tako 

obsežno organizacijo, zato se želim na tem 

mestu zahvali t i vsem, k i so prispevali k 

nemotenemu poteku srečanja in dobremu 

počutju udeležencev. Pokazalo se je, da je 

v občini L u k o v i c a dovol j l judi dobre 

vol je , k i so pr ipravl jeni priskočiti na 

pomoč in se potrudit i za skupen interes. 

Zahval jujem se: 

- Učitel j icam in delavcem šole ter sedan

j im in nekdanj im učencem naše šole. 

- Občini L u k o v i c a in gospodu županu za 

f inančno pokrovitel jstvo. 

- Čebelarski zvezi S loveni je in čebe

larskemu centru Sloveni je . 

- Čebelarskemu društvu Lukovica in men

torju čebelarskega krožka Janezu Jarcu. 

- Turističnemu olepševalnemu društvu 

B r d o - L u k o v i c a in "rokovnjačem". 

- Turistični zvezi L u k o v i c a , Turističnim 

društvom Preserje i n Gradišče za 

prispevke v b i l ten . 

- Društvu podeželskih žena. 

- Gasi lskemu društvu L u k o v i c a . 

- G o d b i L u k o v i c a . 

- Gostiščem Pri Bevcu, Furman in Čebe

l ica . 

- P e k a m i Čemažar iz L u k o v i c e . 

- M l a d i m iz skupine Prepih in V i l i j u 

G o l o b u . 

- K u l t u r n e m u društvu Mlinše. 

- G o s p o d u Ptelovšku i n n jegovemu 

pomočniku za ozvočenje. 

- Donator jem nagrad: podjetjem O n i k s , 

Rudolf , M l a d i n s k a knjiga in Medex . 

- Zupanu občine L u k o v i c a Anastaz i ju 

Z i v k u Bur j i , nekdanji ravnatel j ici Stani 

Stopar, podptedsedniku Čebelarske 

zveze S l o v e n i j e V l a d u Pušniku i n 

ta jniku čebelarske zveze A n t o n u Tomcu 

za govorne prispevke na zaključni prire

d i t v i . 

Vsem skupaj in vsakomur posebej hvala . 

Ver jamem, da velja: Skupaj zmoremo več. 

tb Zdenka Pcngal, 

ravnateljica O S Janka Kersnika Brdo 

v 
Naš gost: Janez Jarc - Zan ali "tovariš" larc 

"Če delaš z veseljem, ni nič težko!" 

T okrat bo prve prave počitnice imel 

tudi naš gost. Mož, ki ga pozna cel 

Črni graben in je v svojem poklicu, 

ki ga je opravljal z veseljem in ljubeznijo, 

vzgojil več kot tisoč mladih. Tokratni gost je 

Janez Jarc-Zan, med nami bolj poznan kot 

" tovariš" Jarc. Šele med najinim prijetnim 

pogovorom v njegovi hiši na Prevojah, kjer 

je po skrbno urejeni okolici očitno, da je 

ljubitelj narave, sva dognala, da ga je v šoli 

le redko kdo poklical po imenu. Celo v 

Češnjicah, kjer malce kmetuje, ga poznajo 

pod "naš učitelj" . 

Svojo priljubljenost med otroki ste dosegli 

tudi s tem, da ste jim dovolili uporabo 

"orodja", ki ga doma zagotovo ne bi smeli 

uporabljati. "Zagovarjam prijateljske vezi in 

medsebojno zaupanje." 

Poleg soproge imate še nekaj ljubezni. " N a 

prvo mesto bi vsekakor postavil obl ikovanje 

gline. Pri A v b l j e v i h v L u k o v i c i imam svoj 

kotiček, kjer ustvarjam spomine iz otroških 

let. Čebel ice , ki so j ih dobi l i mentorj i na 

srečanju, so bile narejene prav tam". 

Po vaših izdelkih sodeč bi rekel, da ste doma 

na kmetiji. "Že iz mladosti imam rad živali, 

predvsem konje in ti so največkrat upodob

ljeni v g l in i . Nabira tudi gobe, sad jari , kme

tuje in čebelari". 

Kaj pa domotožje po šoli? " P o šoli ravno ne, 

po učencih pa že, temi n a v i h a n i m i , a obenem 

pri jaznimi o t rok i . " . 

Ste tudi mentor in gonilna sila čebelarskega 

krožka na šoli. "Že 23 let v svoje veselje in 

veselje drugih učim, kako pr idne so te 

žuželke. K a t nekaj otrok je po končani 

osnovni šoli s pomočjo staršev resno poprije-

lo v čebelarstvu in pet od n j ih je samostojnih 

čebelarjev." 

Precej časa vem je vzela tudi organizacija 

srečanja mladih čebelarjev. 

" Č e delaš z veseljem, n i nič težko." 

Vseeno, kaj bi za konec pogovora svetovali 

otrokom pred počitnicami? "Počitnice preži

vi te č imbol j razgibano in raz iskovalno . 

Hodi te naokol i z odprt imi očmi in ušesi, pa 

tudi z vprašanji ne skoparite". 

"Tovariš" Jarc, mnogo je še ostalo vprašanj, 

na katete boste odgovori l i oktobra v domžal

ski M o d r i galeriji , kjer bosta skupaj z Dragom 

J e r m a n o m razstavljala svoje u m e t n i n e . 

Želimo, da se predstavita tudi v L u k o v i c i . 

te in joto Ujd 

25. srečanje čebelarskih krožkarjev (državno tekmovanje mladih čebelarjev) je potekalo na Brdu pri 

LukoMci. Foto: Djd 
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Možnosti trženja ekološko pridelane hrane na domžalsko-kamniškem območju 

Uživajmo zdravo in neoporečno hrano 
E kološko pridelana hrana je rezultat 

enega od sonaravnih obl ik kmetovan

ja , t ako i m e n o v a n e g a ekološkega 

kmeti j s tva , za katerega se v zadnjih petih 

le t ih odloča vse več kmetov. Takšno k m e t i 

js tvo temelj i na ravnoves ju v sistemu t la-

rastline-živali-človek in sklenjenem krožen

j u h r a n i l v njem. Prepovedana je uporaba 

lahko topnih m i n e r a l n i h gnoji l in sinte

tičnih sredstev za varstvo ras t l in . Prepo

vedano je krmljenje k r v n e in kostne moke 

ter druge krme živalskega izvora , uporaba 

h o r m o n o v , p r e v e n t i v n a u p o r a b a a n t i b i 

o t i k o v in zdravi l prot i stresu pred z a k o l o m . 

P r a v tako je prepovedana uporaba kakršnih

k o l i gensko s p r e m e n j e n i h o r g a n i z m o v . 

O s n o v a pridelave je kolobar i n živalim p r i 

lagojena reja z izpust i . Kmet i je morajo hi t i 

vkl jučene v ustrezen nadzor. E n a od sonar

a v n i h obl ik je tudi biološko-dinamično kme

tovanje, k i temelji na spoznavanju, preuče

vanju ter uporabi snovi in energij zemlje in 

vesolja na rast in razvoj rast l in in živali. 

V novembru lanskega leta smo, v okviru 

Združenja ekoloških kmetov "Zdravo življen

je" ( Z E K Z Z ) s sedežem v L u k o v i c i , :ačch : 

raziskavo, karere namen je bil osvetl i tev 

možnosti Oženja ekološko pridelane hrane na 

širšem domžalsko-kamniškem območju, k i 

sega o d vznožja Kamniških A l p , preko 

Tuhinjske dol ine , Črnega grabna, Moravske 

dol ine ter do Lit i je i n Zasavja. C i l j raziskave 

je b i l analizirati sedanje razmere na področju 

prodaje ter oceni t i možnosti za povečanje 

učinkovitosti prodaje, zaro smo analizirali 

sedanje razmere na področju ponudbe in 

povpraševanja. Izvedli smo anket iranje 

ekoloških kmetov na omenjenem območju 

ter anketiranje potrošnikov v mesecu decem

bru. V analizo je bi lo zajetih 47 kmeti j , kar 

pomeni 61 % vseh poslanih anket, in 75 

anket potrošnikov, k i so potencia lni porabni

ki ekološke hrane, M] smo ankete del i l i 

obiskovalcem predavan], društva A j d a D o m 

žale ter na n j ihovi stojnici v Domžalah in na 

stojnici Z E K Z Z v K a m n i k u . 

U g o t o v i l i smo, da so anketirane kmeti je 

pretežno hrihovsko-višinske, zato se že zaradi 

n a r a v n i h danost i ne more jo ukvar ja t i s 

kakršnokoli in tenzivno rejo a l i pr idelavo. 

Usmerjene so v živinorejo (94%). 13% je 

čistih kmeti j , kar pomeni , da je kmetija ( d n u 

vir dohodka . Po velikosti in sestavi zemljišč 

so z 8,3 ha kmeti jskih zemljišč pod pov

prečjem slovenskih ekoloških kmetij (11,5 

ha) in daleč pod cvtopskim povprečjem, kjer 

je velikosr kmeti jskih zemljišč na ekoloških 

kmetijah od 22 do 25 ha. Večina anketiranih 

kmetuje ekološko in so člani Z E K Z Z , nekaj pa 

je tudi takšnih, ki kmetujejo hiodinamično 

ali pa kombinira jo obe metodi. Gospodarj i 

kmetij so v povprečju stari 46 let in z dobro 

izobrazbeno s trukturo, saj j i h ima 6 3 % 

zaključeno najmanj srednjo šolo, n j ihove 

družine pa imajo v večini 3 do 6 dmžin-skih 

članov. 

Pomemben nadzor pridelave in 
predelave 
Tako za kmete kot za porabnike ekološke 

hrane je izredno pomemben nadzor ekološke 

pridelave in predelave. Večina (94 %) anke-

t i t a n i h je v nadzoru pri Kmer i j sko-goz-

darskem zavodu v M a r i b o r u . O d teh j ih je 

tretjina v nadzoru I. leto in svoje pridelke 

lahko prodajajo samo kot konvenc ionalne . 

34% j ih je v nadzoru 2. leto, svoje pridelke pa 

lahko prodajajo kot pridelke iz preusmerjanja. 

2 8 % kmeti j je v nadzoru najmanj 3. leto i n so 

si tako že pr idobi l i naziv "ekološka kmeti ja" , 

svoje pridelke pa lahko prodajajo kot eko

loške. 6% kmeti j n i pod nobenim nadzorom, 

pa čeprav kmetujejo po eni od sonatavnih 

metod. G l e d e na ta dejstva lahko pričakuje

mo, da ho število ekoloških kmeti j vsako leto 

večje. 

Po staležu živali prevladujejo kmet|e, ki se 

ukvarjajo z govedorejo (83%), zastopane pa 
so vse živinorejske panoge, S prodajo žival

skih proizvodov se ukvarja 9 5 % živinorejskih 

kmeti j oziroma 8 9 % vseh anket i ranih , le 11% 

le-reh goji živali za lastno porabo. Po prodaji 

živalskih proizvodov je 5 1 % kmeti j , k i proda

jajo meso govejih pitancev, 36% kmeti j pro-

daja mleko ali meso krav, 17% meso telet, 

13% jagnjetino, 11% plemenskih telic ter 

skupaj 26% kmetij svinjsko, kunčje in k o n -

jsko meso ter kozletino. Po 6% je kmeti j , ki 

prodaj,i|o jajca in med. Vse kmetije, ki imajo 

jagnjeta i n žreheta, le-te tudi prodajajo. 

N o b e n a kmeti ja pa ne prodaja ovc mater, ovc 

mladic , ovnov, kozlov in k o b i l , ker j ih imajo 

za razplod. 

Največ pridelave za domačo 
porabo 
V e l i k o rastlinske pridelave je namenjeno last

ni porabi, tako živali kot l judi . Vseeno pa 

2 1 % vseh kmeti j prodaja sveže sadje, 15% 

krompir, I 3 % zelenjavo in 2 do 6% žitaric. 

N a eni kmeti j i se ukvarjajo tudi z vzgojo in 

prodajo sadik jablan, hrušk in češenj, Kmetije 

prodajajo tudi suho sadje ( 1 9 % kmet i j ) , 

domači kis (1 7%), sir (9%), moko (6%), kislo 
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zelje (6%), kislo repo (4%) in 
žganje (4%). N a r e d i l i smo tudi 
oceno količine pridelkov, ki so jo 
anket irane kmeti je sposobne 

prodati v enem letu. Smiselno bi 
b i lo to oceno razširiti na vse 
ekološke kmeti je omenjenega 
območja, zato konkte tn ib številk 
ne bom navajala. 

Ugotavl ja l i smo tudi kako kmeti 
je ekološke pridelke prodajajo in 
ugotovil i da izstopa delež kmeti j , 
k i prodajajo neposredno na 
kmeti j i (76%). Večina j ih upo
rablja 1 ali 2 tržni pot i . Po tržnih 
poteh, k i si j ih želijo, ostaja kot 
najboljša še vedno neposredna 
prodaja na domu (67%), Čeprav 
v svetu ta način prodaje upada. 

Raziskave na sušeni celjskem 
območju v letu 2001 pa so po
kazale, da so potrošniki priprav
ljeni kupovati hrano na kmet i 
jah, ki so v povprečju oddaljene 
do 10 k m . Tudi naša raziskava je 
pokazala, da skoraj p o l o v i c a 
(45%) anket iranih potrošnikov 
kupuje ekološko pridelano hrano 

neposredno na kmetijah. 30 % 
anketiranih bi želelo prodajati t 
dostavo na dom po naročilu. 

Pri trženju največ kmetov v i d i 

težavo v oddaljenosti od trga 
kupcev, zato si želijo skupne 
oblike prodaje za katero se je 
opredelila večina (87%) anketi 
ranih. Največ si j ih želi skupno 
b i o t t g o v i n o v več jem kritju 
(61%), sledi skupna blagovna 
znamka (37 %) in skupna stojni
ca (34%). 

Pod blagovno znamko 
Biodar 
Biotrgovina pomeni bolj orga
n iz i rano trženje z ekološkimi 
p r i d e l k i , kjer p o r a b n i k i lahko 
holj redno pridejo do tovrstne 
hrane. 

S k u p n a blagovna znamka 
pomeni prepozna vnosi določene 
vrste blaga na trgu in jamstvo 
njegove k a k o v o s t i za kupca . 
Blagovno znamko Biodar lahko 
za ekološke pridelke uporabljajo 
kmetije, ki so pod nadzorom in so 
si pr idobi le naziv "ekološka 

kmet i ja " ter so včlanjeni v Zvezo 
združenj ekoloških kmetov Slo
venije. Izkazalo se je, da je med 
kmeti njen pomen slabo poznan, 
saj le ena kmetija uporablja 
blagovno znamko Biodar , pa 
čeprav bi le to lahko uporabljalo 
že 2 8 % k m e t i j . Zato hi bilo 
potrebno začeti blagovno znam
ko Biodar dosledno uporabljati za 
vse pridelke iz ekoloških kmeti j , 
Postavitev stojnice pomeni mož 
nosi neposredne komunikacije 
med pridelovalci in porabniki 
ekološko pridelane hrane.Tako 
l a h k o kmetje spoznajo želje, 
pričakovanja in potrebe kupcev. 
Za začetek bi b i lo smiselno pro
dajati na ekološki tržnici v 
večjem kraju, O d jeseni 2001 je v 
Domžalah vsako soboto postav 
ljena stojnica, kjer prodajajo pod 
blagovno znamko Dcmeter pod 
kiitero prodajajo kmetje, ki kme-
tujejo po biodinamični metodi . 

Povpraševanje narašča 
Zanimivo je, da le nekaj kmetov 
meni, da je povpraševanje po 
ekološki hrani dovolj veliko. Več 
kot polovica pa je prepričanih, 
da povpraševanje narašča. Isto
časno pa je 7 9 % anketiranih 
potrošnikov prepričanih, da je 
ponudba ekološke hrane prema 
jhna in so jo pripravljeni redno 
kupovati. 
("dede na ponudbo hrane anketi
ran ih ekoloških k m e t i j , le-ta 
ustreza povpraševanju anket i 
ranih potrošnikov, saj bi jih več 
kot p o l o v i c a redno kupovala 
sadje, zelenjavo, krompir, jajca in 

žita. Vprašanje pa je ali je 
količina, ki jo ponujajo ekološki 
kmetje dovol j ve l ika . Drugače pa 
je s povpraševanjem po govejem 
mesu za katerega je manjše zani-
manje, k.u pa je verjetno posle
dica afer V k o n v e n i l o n a l n e m 
kmeti jstvu. Prepričana pa sem, 

da bo ekološko prirejeno meso 
pod b lagovno znamko Biodar, 
našlo več p o r a b n i k o v kot je 
pokazala raziskava. 

In kdo so porabnik i ekološko 
pridelanega živeža? Izkazalo se je, 
da so to ljudje, ki imajo pozit ivno 

mnenje o ekološko pr ide lani 
brani , saj menijo, da je zdrava, 
kvalitetnejša, okusne j Ša in ne 
škodljiva, istočasno pa se zaveda
jo, da je zato tudi dražja. 
Večinoma so to tudi ljudje, k i se 
trudijo za zdravo življenje, saj 
pogosto jejo sadje in zelenjavo, 
izogibajo se industrijski hrani m 
hrani z raznimi dodatki tet 
poskušajo uravnovesiti delo in 
zasebno življenje. Izkazalo se je 
tudi, da izredno vel ika finančna 
zmožnost porabnikov ne vpl iva 
na v e l i k o povpraševanje po 
tovrstni hran i . Večina anket i 
ranih porabnikov so predstavniki 
srednje generac ije (31 -60 let) In 
živijo v družinah z 2-5 družinski

mi člani. Večina j ih ekološko 
pridelano brano kupi na kmeti
jah ali stojnici, od teh pa jih 
polovic a tudi sama prideluje. 

O h koncu se zahvaljujem vsem 
kmetom in porabnikom, ki ste 
b i l i pr ipravl jeni sodelovati pri 
anket i ran ju , saj brez p r a v i l n o 
izp ilnjenih anket raziskava ne bi 
bila mogoča. V s e m , ki ste se 
odločili za eno od sonaravnih 
oblik kmetovanja želim, da hi na 
tej poti vztrajali , vsem nam in 
našim zanamcem pa, da bi se 
lahko prehranjevati z zdravo in 
neoporečno hrano. 

A \\iv\a 1'irnil 

OPTIKA 

Helena D o l i n š e k s.p. 

Breznikova 15, 1230 D o m ž a l e 
Telefon: 01 /721 64 36 

Samostanska 14, 1241 Kamnik 
Telefon: 01 /831 70 05 
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Novi mali zvonovi na Brdu 

Ob veselih in žalostnih trenutkih pojo svojo pesem 

Za zvonove SO darovali od največjega proti najmanjšemu Občina Lukovica, ]ože Cerar-Bogšetov, 

Župnik Andrej ter pritrkovalci. 

Z vonenje iz zvonika cerkve na Brdu je 

veselo naznanjalo začetek slavja, ki ga 

žal mnogi čebelarji, ki so zasadili lopa

to niso dočakali. Med samo otvoritvijo so 

zvonovi vabili k zbranosti ob blagoslovu 

kapelice in centra tudi vse ostale obisko

valce. Kolikokrat se oglasijo pa le redko 

vemo, kdo stoji za njimi in na njih izvaja 

tako za uho prijetne melodije. 

Tudi ob žalostnih t renutkih nam pojo svojo 

pesem. Seveda pa so zato potrebni ljudje, k i 

vso stvar tudi obvladajo. Peter V i d m a r je že 

prekaljen pritrkovalec i n ga srečamo tudi na 

drugih slovesnostih. V ve l iko pomoč pa so mu 

še Tone Lehar, Mate j K o t n i k Franci C e v e c i n 

Bojan B a l o h . O b r t i , če temu lahko tako 

rečemo, pa sta se začela učiti tudi Darko 

Bukor in M a r k o Zore. 

Da pa pritrkovanje, ki je edinstven slovenski 

običaj , ne bi zamrlo, so k u p i l i tudi štiri manjše 

zvonove, ki bodo služili pri učenju prirrko-

vanja. Sredstva za zvonove so daroval i od 

največ jega prot i na jmanjšemu Obč ina 

L u k o v i c a , Jože Cerar-Bogšetov, župnik 

A n d r e j ter p r i t r k o v a l c i . Seveda pa bodo 

potrebovali še nekaj sredstev in časa, da bodo 

napravil i ogrodje in kupi l i kemhle. Zaro sedaj 

vadijo pri Tonetu Lebarju zaenkrat Še na 

sposojenih z v o n o v i h . Kdaj se bodo z n o v i m i 

zvonovi prvič predstavili pa vas bomo še 

obvest i l i . 

£» in joto Djd 

Mesec maj posvečen Mariji 

Tudi letos so p« 
M esec maj je posvečen M a r i j i in v ta 

n a m e n se prebira jo š m a r n i c e . 

Letos smo bra l i šmarnice o vseh 

s v e t n i k i h ter o škofu V o l k u . P r v e bolj za 

otroke , druge za odrasle. 

Ze od 1938. leta pa šmarnice berejo pri 

Brgantovih v Dupeln jah. T a m se zbere cela 

vas i n v tišini i n miru prisluhnejo šmarnicam. 

N a večer tudi tisti , k i so se odsel i l i , pridejo 

nazaj v rojstno vas. Šmarnice združujejo, zato 

n i nič čudnega, če se j i h je ravno v tej vasi 

to l iko odločilo, da stopi v Gospodov v i n o 

grad. Šmarnice na Golča ju pa so poleg 

d u h o v n i k o v privabile tudi vernike od drugje. 

T a k o so maševali g. Janez K v a t e r n i k 

Domžale, g. Janez Jarc Radomlje , g. pater 

Frančišek Jerant ( M i n o r i t Ptuj) in g. Dr. 

Janez G r i l j (urednik Družine) prepevali pa 

pevski zbor sv. Neže, Šentviški z v o n , 

M l a d i n s k i zbor Vesna Zagorje ter Mešani zbor 

iz Krašnje. Letošnje šmarnice so bile po 

številu ene izmed najbolj obiskanih . 

te in joto Djd 

i šmarnice 

Pri Brgantovih v Dupelnjah berejo šmarnice že 

od 1938. leta. 

Nova maša v 
Domžalah 
V nedeljo, 7. julija bo ob 10. uri 

v domači župnijski cerkvi daroval 

novo mašo Luka Zidanšek. 

P o s lovesnost i ho pred c e r k v i j o 

pogost i tev za vse navzoče. L e p o 

vabl jen i vs i , zlasti narodne noše, 

p r i t r k o v a l c i i n d r u ^ i l i turgični 

s o d e l a v c i ! 

Nas ledn ja š t e v i l k a 
o b č i n s k e g a g las i la 

R o k o v n j a č izide 
konec avgus ta . 
Rok z a oddajo 

č l a n k o v je 7. avgust. 
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Slovesnost v domžalski občini 

Praznovali so 50. obletnico mestne občine 
V soboto, 18. maja, so v Domžalah 

zaključili s sklepno pr iredi tv i jo ob 

19. a p r i l u , p r a z n i k u občine Domžale 

in S O'letnico razglasitve Domžal za mestno 

občino. O b e n e m mineva tudi 75 let od raz

glasitve Domžal za Irg. Pr i redi tev se je 

pričela dopoldne pred blagovnico Vele , k i 

prav tako praznuje 50- letnico obstoja. N a 

stojnicah so se predstavila turistična in k u l 

turna društva, n i pa manjkalo čebelarjev, 

kmetov, podeželskih žena ter l jubitel jev 

mal ih živali. 

O b i s k o v a l c i prireditve so oh ogledu stojnic in 

poskušanju dobrot lahko p r i s l u h n i l i har

monikarju bratu u I teletu, humoristu Kondi ju 

Pižornu, Veselim planšarjcm, modni reviji 

Srednjih šol Domžale in ansambel Grega 

V r h o v c a . O h 14. uri se je pričela povorka 

izpred Kulturnega doma Franca Bernika v 

Domžalah z več kot 400 sodelujočimi. N a 

čelu povorke so šli konjeniki z zastavami 

Slovenije in občine Domžale. V množici 

društev so bile dobro zastopane narodne noše, 

folklorne skupine, mažoretke, godba D o m 

žale, kovači, ml inar j i , čebelarji, žagarji-goz-

darji ter gostje iz Avstrije in Italije. Po taktu 

vojaškega bohna so korakali člani Območ

nega združenja vojne za S loveni jo 1991 s svo-

O b /4. uri se je v Domžalah prideta povorka. 

j imi prapori in bojnimi zastavami. Povorka se 

je strnila z gasilskimi prapori vseh gasilskih 

društev iz Domžal, k i so kot zadnji ptišli na 

ploščad pred blagovnico Vele . Občane sto 

nagovorila slavnostna govornika, podžupan 

Roman KurmanSek in županja (Veta Zalokai 

Oražem. 

Praznovanje naj hi postalo t radic ionalno . 

N a v k l j u b dobri organizaciji si' Domžalčaiii 

prireditve niso udeležili v tolikšnem številu 

kot npr. v K a m n i k u . Zaželimo jim boljšo 

udeležbo občanov prihodnje leto, pa tudi 

sosednje občine bi lahko povabili na n j ihovo 

prireditev. 

te in joto Danilo Kaslelic 

Mladi za misijonarja Pavlica 

Preko 6000 kilogramov .starega časopisnega papirja K zbrali mladi za misijonarja Francija 

Pavlica. Sredstva, zbrana na ta način, je fnevzel predstavnik sklada Francija Petriča Andrej 

Burja. (~>b tej priložnosti se zahvaljujemo tudi Stanetu Zupanu iz Surovine Kranj, ki je znal pris

luhniti naši prošnji. Tokrat smo zbrali 50.000 tolarjev, Z akcijo nadaljujemo. Vsem, ki ste v 

akciji sodelovali ali pa še boste, hvala! te m joto Djd 

KONCERT 
OB DNEVU DRŽAVNOSTI 

A P Z 
FRANCE PREŠEREN K R A N J 

S L O V E N I J A 

Akademski pevski zbor 

France Prešeren Kranj 

(dir igent : Primož Kerštan j ) 

Kulturni dom 

Janka Kersnika v Lukovici , 

petek, 28. junij, ob 20. uri . 
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Oddaja subvencij gospodinjstvom za vgradnjo energetsko u č i n k o v i t e zasteklitve in oken 

N a podlagi Proračuna Republike Slovenije za leto 2002 (Urd. R S št. 103/2001), 65. in 66. člena Energetskega zakona ( U r . l . RS, št 

79/99), Zakona o javnih financah (Ur . l . RS , št. 79/99), Zakona o izvrševanju proračuna Republike Slovenije za leto 2002 in 2003 

(Ur . l . RS, Št. 103/2001) in 7. poglavja Pravilnika o postopkih za izvrševanje proračuna Republike Slovenije (Ur. 1. št. 66/2001), 

objavljamo 

JAVNI RAZPIS 
Oddaja subvencij gospodinjstvom za vgradnjo energetsko učinkovite zasteklitve in oken 

1. Odda jo subvencij razpisuje: 

Ministrstvo za okolje m pmsror, Agencija 
R e p u b l i k e S loveni j e za učinkovito rabo 
energije, Diiničeva 12, Ljubl jana, tel. (01) 
300 69 90, faks (01) 300 69 91, (nadalje: 
agencija). 

2. Predmet razpisa, pogoji in meri la : 

Agenc i ja za leto 2002 razpisuje subvencije 
gospodin js tvom za vgradnjo energetsko 
učinkovitih oken in zasteklitve v stanovan
jskih stavbah v S loveni j i . 

N a javnem razpisu lahko sodeluje vsako 
gospodinjstvo v Sloveniji,'ki izpolnjuje pogo
je iz razpisa in doslej še ni pridobi lo subvenci
je za ta namen. Subvenci jo bo možno prido
biti za izvedeni ukrep, ki ni srarejši od dveh 

let. Gospodinjstvo v tem razpisu predstavlja 
fizična oseba, ki je lastnik, solastnik ali 
najemnik stanovanja ali hiše, in je investitor 
v ukrep, k i je predmet razpisa. 

Predmet razpisa je natančneje razviden iz 
razpisne dokumentaci je . 

O s n o v n i pogoj za dodelitev subvencije je 
popolna vloga. Iz dokumentac i j e za 
posamezno vlogo mora biti razvidno, da je 
ukrep izveden ustrezno razpisanim kriterijem 
i n , da je vloga pripravljena ustrezno pogojem 
iz razpisne dokumenrac i je . Subvenci je se 
bodo dodeljevale v pr imer ih , kjer uporabljeni 
izdelki izpolnjujejo naslednje kr i ter i j e : 

- Toplotna prehodnost stekel je manjša od 
1,4 W/m2K 

- Toplotna prehodnost oken (okvir in srek-
lo) je manjša od l , 6 W / m 2 K 

- O k n a ustrezajo zahtevam razreda C za pre

pustnost zraka in vodotesnost po S I S T 

1018. 

Prosilci za subvenci jo morajo za popolno 
vlogo obvezno pridobit i mnenje energetskega 
svetovalca. 

Dopoln i tev vloge bo prosilcem omogočena 
samo enkrar. Vsaka nepopolna ali neustrezno 
dopolnjena vloga bo zavržena. 
Za določi tev višine subvenci je bodo 

upoštevani naslednji kriteriji in merila: 

A . zamenjava zasteklitve, tlo 3.300 SIT/m2 
vgrajene zasteklitve, vendar največ 33.000 
SIT; 

B. Vgradnja oken pri novogradnji , do 3.300 
SIT/m2 vgrajenih oken, vendar največ 
39.600 SIT; 

( ' .zamenjava oken, do 6.000 SIT/m2 vgra

jenih oken, vendar največ 72.000 SIT; 

Podrobnejša pojasnila o pogojih in meri l ih so 

v razpisni dokumentaci j i . 

5. Skupna višina sredstev, ki so namenjena za 
subvenci je na proračunski postavki 2525 
2591, konto 411999, proračuna R S za leto 
2002 znaša 55.000.000 SIT. 
Subvenci je se bodo dodeljevale do porabe 
sredstev po zaporedju predloženih popolnih 
vlog, v skladu s predpisi in sklenjeno pogod
bo. 

7. Predvideno obdobje porabe sredstev (za 
izplačila subvencij) : do konca leta 2002. 

8. Rok za predložitev vlon je do porabe sred
stev. 

Prosilec pošlje posamično vlotio v zaprti ovo
jnic i na naslov: Agenc i j a R S za učinkovito 
rabo energije, Dimičeva 12, 1000 Ljubl jana. 
V levem spodnjem koru ovojnice mora biti 
jasno označen pripis " V l o g a za subvencijo za 
gospodinjstva - N E O D P I R A L " in na hrbtni 
strani naslov prosilca. N e p r a v i l n o opremljene 
vloge bodo brez obravnave vrnjene 
pošiljatelju. V zaporedje predloženih vlog, k i 
bodo dospele en dan pred odpiranjem, bodo 
lahko vkl jučene tiste, k i bodo p r a v i l n o 
označene na ovi tku . 

1 1. Odpiranje po zaporedju dospelih vlog, ki 
bodo vložene en dan pred odpiranjem ho 
izvedla komisija Agenci je . Odpiranje ne ho 
javno in bo potekalo v prostorih Agenci je R S 
za učinkovito rabo energije, Dimičeva 12, 
Ljubl jana. Prvo odpiranje ho v torek, 2 i . apri
la 2002. Naslednja odpiranja bodo izvedena 
vsak torek, do porabe sredstev. 

13. Prosilci bodo o rezultatu obveščeni v roku 

45 dni od dneva odpiranja vloge. 

14. Razpisno dokumentacijo naročite s pis
n i m zahtevkom na naslov agencije, po tele
fonu (01) 300 69 90 ali faksu (01) 300 69 91 

vsak dan od 9. do 15. ure do objave o porabi 
sredstev. 

16. Dodatne informacije 

- Razpisna dokumentaci ja je objavljena tudi 

na spletni strani agencije: 

Razpisu so na voljo po tel. (01) 300 69 90 

vsak ponedeljek in sredo od 9. do I 5. ure. 

- N a podlagi dosedanjih akcij za subven
cioniranje je izoblikovan seznam izdelkov, 
k i ustrezajo razpisanim tehničnim pogojem, 
in so navedeni v prilogi razpisne doku
mentacije in na spletni strani agencije. 

Številka; 5161-25/2002-AU 

Datum objave: 5.4.2002, Uradni list RS , št. 
30/2002 

Za bralce Rokovnjača jmfnavil Danilo Kos telit 

Občina Lukovica objavlja 
prosto delovno mesto v 
Režijskem obratu: 
H i š n i k ( o s k r b n i k ) vr t ca i n č is t i lne 
naprave za nedoločen čas z dvomesečnim 
p o s k u s n i m de lom. 

Izobrazbeni in ostali pogoji: 
* IV. stopnja e lektro , kovinarske a l i 

ustrezne druge tehnične smeri, 

* vsaj 5 let d e l o v n i h izkušenj na enakem 
ali podobnem delovnem mestu, 

* opravl jen preizkus znanja za strojnika 
centralnega ogrevanja, 

* možnost dežurstva izven delovnega časa 
in opravl janje os ta l ih zadolžitev v 
Režijskem obratu, 

* vozniški izpit 13 kategorije. 

V l o g e z dokaz i l i o izpolnjevanju pogojev 
pošljite na Obč ino L u k o v i c a do 5. 
ju l i j a 2 0 0 2 , na naslov Občina L u k o v i c a , 
L u k o v i c a 4 6 , 1225 L u k o v i c a . 
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N a podlagi 10. člena Pravi ln ika o štipendiranju ( l I radni vestnik ()bčine Lukovica, št. S/99) Občina Lukovica objavlja 

JAVNI RAZPIS ŠTIPENDIJ ZA ŠOLSKO LETO 2002 /2003 

1. člen 

razpišeta se 2 Stipendiji za šolsko leto 

2002/2003 m sina' ena za dijaka in ena r;i 
študij na fakulteti . 

2 . člen 

Prosilci morajo prijavi na razpis priložiti: 

a/ dokazilo o vpisu v tekoči letnik oziroma 

fakultete 

h/ dokazilo o učnem uspehu zadnjage letnika 

predhodnega izobraževanja 

c/ potrdilo o državljanstvu 

d/ potrdilo upravnega organa (dokazilo) o 

stalnem prebivališču v Občini L u k o v i c i 

e/ življenjepis 

f/ dokazila o dohodkih oziroma prejemkih na 

družinskega člana za preteklo leto: 

- odločbe davčnega urada o odmeri dohod

nine družinskih č lanov kandidatove 

družine 

- odločbe o odmeri i lavka iz dejavnosti 

- potrdilo delodajalca o bruto plači za obdob

je zadnjih treh mesecev za starše, ki v 

preteklem letu niso b i l i v delovnem 

razmerju vseh 12 mesecev 

- potrdi lo izplačevalca dohodkov oz. pre

jemkov za družinske člane, ki niso zavezan-

11 za plačilo dohodnine v R S 

potrdila o letnih zneskih preživnin 

- potrdilo izplačevalca o izplačanih bruto 

pokojninah in nadomesti l ih v skladu S 

predpisi o pokojninskocm in inval idkem 

zavarovanju 

- dokazilo o statusu za polnoletne družinske 

člane, ki nimajo dohodkov (dijak, študent, 

iskalec zaposlitve, hresposeln - akt iven 

iskalec zaposlitve, drugo) - upošteva se 

datum po stanju v šolskem oziroma študi

jskem letu, za katerega je vložena vloga za 

Stipendijo 

potrdilo davčnega urada o premoženjskem 

Stanju vseh družinskih članov - gospodinjs

ki listi • upošteva se datum po stanju v 

šolskem oziroma študijskem letu, za katere

ga je vložena vloga za Stipendijo 

g/ izjava kandidata, da ne prejema drugih pr i 

hodkov iz naslova štipendij in drugih pomoči. 

N e p o p o l n e vloge se ne upoštevajo. 

N a k n a d n o prosilec lahko prinese le odločbe o 

d o h o d n i n i ali odločbe o odmeri davka i : 
dejavnosti za preteklo leto, ki jih upravni 

organi do razpisanega roka za oddajo vlog za 

podelitev Štipendij še niso izdali. 

3 . člen 

Prosilci vložijo prijavo na r.izpis skupaj z 

zahtevano dokumentacijo do vključno 10. 

oktobra 2002 na naslov: Občina L u k o v i c a , 

L u k o v i c a 46, 1225 L u k o v i c a , z oznako 

"Stipendije za šolsko leto 2002/2003". 

4 . člen 

Prosilci bodo o izbiri kandidatov za Stipendije 

pisno obveščeni v roku I 5 dni po izbiri. 

tupan, Anastazij Zivko Burja, l.r. 

Vabilo občanom 
Projekt "Varčujmo s soncem" ali sončni kolektorji odslej dostopni 

širšemu krogu družin 

C i l j projekta je razširiti k r o g s lovensk ih družin, k i j i m bo 

varčevanje s sončnimi ko lek tor j i dosegl j ivo. K sodelovanju so 

povabljene vse slovenske občine i n vsi v državi, k i l ahko soob

l ikuje jo za družino f inančno sprejemljivo ponudbo. 

Pro jekt " V a r č u j m o s s o n c e m " poteka v o k v i r u energetske sanaci

je občin na območju celotne Sloveni je . 

P o zaslugi vašega župana in občinskega vodstva je dosegel tudi vas. 

Priložnost imate, da pristopite in tako izkorist i te vse prednost i , k i 

vam j i h ponuja . 

Živimo v času, ko so sončni kolektor j i na strelu tako nujno potreb

n i , kot je samoumevna dobra izolacija hiše, kvalitetna okna ali 

nizkotemperaturno ogrevanje. Že danes lahko torej rečemo, da so 

sončni kolektorj i logična izbira, ko pomis l imo na varčevanje z 

energijo. 

Dolgoročna naložba 

N a k u p sončnih kolcktor|cv je dolgoročna naložba. Naku|ii kuri lne

ga olja/plina pa je dolgoročna izguba, saj vam vsako leto 600 do 

1.200 energenta izpuhti v d i m n i k , ket solatnega sistema še nimate. 

Denar tako nepreklicno vedno znova Zapravljate namesto da bi 

prizanesli družinskemu proračunu in pr ihrani l i . 

/ nakupom solarnega sistema boste denar torej vložili ali bolje 

rečeno založili, saj se vam prične vračati s prvim dnevom obrato

vanja, Obratovalnih oz. vzdrževalnih stroškov pa tako rekoč n i . 

Pri odločitvi za solarni sistem morate hiti pripravl jeni na investici jo 

cca 3.350 EUR do 4.350 EUR z montažo L n D D V . 

Državna in občinska (opcija) subvencija je samo še dodatna ugod

nost. Dodatno pa Lahko prihranite pri montaži, če ko lektorje na stre

ho montirate sami. Nekateri solarne hojlcrje že imajo, kar pomeni še 

manjši strošek. O m e n i t i velja še možnost ugodnega kredita na 

Ekološko-razvojnem skladu. 

K a k o pristopiti? 
Postopek izvedbe se prične z ogledom objekta, pripravo predračuna, 

montažo in pripravo vseh potrebnih dokumentov za pridobitev 

državne subvenc i je. 

V a b i m o vas, da pristopite k pro jektu " V a r č u j m o s S n c e m " i n svoj 

interes za nakup solarnega sistema sporočite podjetju Z E U S S O -

L A R d.o.o. na t e l . : 04/2555-780 ali 041/292-603 vsak delavnik 

od 8. do 16. ure . 

R o k za pri javo je 30 dni po izidu v občinskem glasilu R o k o v n j a č . 

Možnost imate pridobit i tudi prospektni material ter odgovore na 

vsa vprašanja v zvezi z montažo sončnih kolektorjev. Zahtevajte 

brezplačen ogled m oceno investicije na vašem domu. 
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Javna tribuna Koalicije Slovenija 

Ni vseeno kdo in kako vodi našo državo 
P r v i petek v j u n i j u so prizadevni člani 

N o v e Sloveni je ( N S i ) in Socialdemo

k r a t s k e s t r a n k e S l o v e n i j e ( S D S ) , 

združeni v K o a l i c i j o S loveni ja , p r i p r a v i l i 

j avno t r i b u n o z naslovom A k t u a l n a vpra

šanja političnega življenja v S l o v e n i j i . S k o 

raj polna dvorana K u l t u r n e g a doma je bi la 

dokaz , da l judem v naši občini n i vseeno k d o 

in k a k o vodi našo državo. 

Občinska odbora S D S in N S i sta med vol ivce 

povabila Janeza Janšo, dr. A n d r e j a B a j u k a in 

Barbaro Brezigar, neodvisno kandidatko za 

predsednico slovenske države. 

Dr . A n d r e j Bajuk je obl jubl jeni obisk odpo

vedal zaradi obveznost i v t u j i n i in se 

opravičil. N a tribuno pa je poslal oba pod

predsednika stranke A l o j z a Soka in mag. 

Janeza D r o b n i c a . 

Po kratkem kul turnem programu Moškega 

pevskega zbora Janko Kersnik iz Lukovice so 

goste in občinstvo pozdravil i župan Anastazi j 

Z i v k o Burja in oba predsednika občinskih 

odborov strank v koal ic i j i , Franci Avhe l j in 

A n d r e j Kržan. V i t o K o t n i k , ki je prireditev 

povezoval , je k besedi najprej povabi l Barbaro 

Brezigar. 

K a n d i d a t k a za predsednico Sloveni je se je 

zahvalila za povabilo in na kratko opisala 

kako se je odločila za kandidaturo. 

Odločna dama je prepričana, da S lovenc i 

imamo svetu kaj ponudi t i . Zbrane je spomni

la, da smo del evropskega kulturnega prostora 

že iz časov, ko nas n i b i lo n i t i dva mi l i jona . 

Drugi za N e m c i smo že davnega leta 1584 

prevedli bibl i jo , še prej pa v o l i l i karantanske 

kneze. O teh v o l i t v a h na Gosposvetskem 

polju je govori l v Z D A že Jefrerson, ko je v 

t is t ih d a l j n i h časih postavljal zgled 

demokraci je. 

Prepričana je, da je v po l i t iko treba pritegniti 

l judi , k i imajo občutek za skupnost in bi želeli 

kaj prispevati. M e n i l a je, da imamo vel iko 

talentov, da je treba dati prostot p o m e m b n i m 

Gostje m gostitelji javne tribune Koalicije Slovenija 

vrednotam in da je nujno prekini t i deli tve na 

ene in druge. Opozori la je na pogosto zapos

tavljen pomen sočutja, topline in spoštovan

ja vseh l judi . P o l i t i k i hi morali hit i ljudje brez 

predsodkov do drugih. Brezigarjeva je pre

pričana, da zastopa vrednote vseh l judi. Svojo 

kandidaturo je napovedala hrez taktiziranji in 

dovol j zgodaj, da lahko obišče vse večje kraje 

in se pogovarja z l judmi 0 n j i h o v i h prob

lemih . 

Pozdravni nagovor je zaključila z m i s l i m i , 

kakšna naj bi bila vloga predsednice in z verzi 

Toneta Pavčka o razliki med imeti in h i t i . 

S ledila so vprašanja iz občinstva. 

K o l i k o je resnic? V e se da naj hi bi la samo 

ena, a tolmačenja so različna. 

" N a koncu je resnica vedno le ena. C e so 

zakoni napisani tako, da j ih n i t i pravnik ne 

razume, k a k o naj j i h razume k d o drug. 

Napisani hi motali hiti tako, tla so razumljivi 

in j ih je mogoče spoštovati. Vloga predsedni

ka je, da opozarja na slabo napisane zakone." 

Kakšno stališče boste imel i kot predsednica 

do danes zat iranih delavcev in kmetov? 

" V s a k e m u , k i je predolgo na političnem 
položaju se zgodi, da zaradi privilegi jev ne ve 
več, kakšno je vsakdanje življenje večine. 
Ljudje, ki so oil mal ih nog v pol i t ik i (20 ali 30 
let) ne živijo običajnega življenja. Človek, k i 

SDS O b 25. juniju, dnevu osamosvojitve, in I I . rojstnem 

dnevu Republike Slovenije, čestitamo in želimo vsem 

občanom občine Lukovice prijetno praznovanje. 

(X) SDS Lukovica 

Čestitkam se pridružuje tudi K O S D S Prevoje, ki pa ob prazniku KS 

Prevoje na dan sv. Alojzija, 21. juniju, čestita vsem krajanom za praznik. 

KO SDS Prevoje 

pride na novo, bolj razume vsakdanje prob

leme delavcev in kmetov m čuti, da mora z 

n j imi deliti usodo." 

Vaša kampanja bo odvisna od tega k a k o 

boste prepričali ženske. Saj ženske običajno 

vol i jo moške, moški pa hrani jo svoj položaj. 

Barbara Brezigar je meni la , tla je tO le umetno 

ustvarjeno javno mnenje. Po mnogih kraj ih 

Slovenije je namreč dobila podporo žensk. N i 

pomemben spol ampak vrednote, ki jih nekdo 

zastopa. 

(anez Janša je opazil , da prisotni na t t ihuni 

znajo spraševati, zato je predlagal, da gostje 

opustijo nagovore in se posvetijo vprašanjem 

iz občinstva. Podpisana sem zaradi omejenega 

prostora na kratko povzela le nekatera. 

Kdaj ho s lovenska pomlad spet popolna? 

Janez Janša je odgovori l , da ne ve kdaj i n če 

se bo koal ic i j i pridružila še I.S (ljudska stran

ka) . S p o m n i l je na koal ic i jo leta 2000, ko je 

L S iz nerazumnih razlogov onemogočila uvel 

javitev večinskega sistema. S pr ihodom L S v 

koalic i jo in podporo Barbare Brezigar bi se 

uspeh na vo l i tvah povečal. Za večino na 

v o l i t v a h hi rabili dodatnih 200.000 glasov 

vol ivcev. 

Janez Dfobnič je meni l , da se Inatio morali 

v o l i v c i odločiti ali prenehamo s kont inui te to . 

C e hi vsak vol ivec pr idobi l vsaj še enega, hi to 

pomenilo realne možnosti za spremembe. 

A l i bi še šli v vlado za vsako ceno, t u d i , če 

bi bi l i manjšina oh sedanji poziciji? A l i je 

potem vseeno koga vol imo? 

Janez Janša je odgovori l , da n i vseeno, da je 

od vol i tev odvisna usoda države. Poudari l je, 

da je Koalicija Slovenija odprta, L S se ji 

lahko pridruži (če bo predolgo čakala, ne bo 

kaj pridruževati). 
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Janez Drohnič je poudari l , da ho šla Koal ic i ja 

Sloveni ja v vlado takrat, ko ho imela v njej 

večino. B i l i privesek v vladi L D S - a ne koristi 

ne stranki ne v o l i v c e m . 

A l o j z Sok je dodal, da pri odločanju o 

konkretnih zadevah včasih LS podpre K o a 

l ic i jo S loveni ja . Primer je današnje glasovan

je o sporazumu s Hrvatsko o jedrski elektrar

n i . LDS hi odločanje <> bistvenih problemih, 

kot so odpadki in razgradnja, preložil na 

konec obratovanja elektrarne (leta 2023), kar 

je nesprejemljivo. Tokrat nas je L S podprla. 

Predlagali ste T V prenos sej parlamenta. 

V o l i v c i bi moral i vedeti , kaj k d o govor i . 

B i l je več kot predlog - vložili smo zakon, ki 

pa n i b i l izglasovan. V parlamentu je za T V 

prenose pripravljena VSa infrastruktura m 

čaka le na dobro vol jo v ladnih strank. V n j i 

hovem interesu je, da se odgovornost prenaša 

na vse. Trenutno najbolj odprt medij je inter

net. Pri Puckovem predlogu dohodninskega 
zakona je prav množica elektronskih sporočil 

poslancem zaslužna za umik predloga. 

Občina L u k o v i c a bo v k r a t k e m imela tr i 

cestninske postaje. N e k a t e r e večje občine 

nimajo nobene ali eno. K je je tu enako

pravnost. ' P r o s i m , da poveste, kdo je k r i v , 

ker zdaj prihajajo k r i t i k e na občino in svet

n i k e , sklep pa je bi l sprejet v D Z . 

A l o j z Sok je povedal, da je vztok uvajanju 

n o v i h cestninskih postaj premalo denarja za 

ceste. 5 0 % bencinskega tolarja se porablja 

nenamensko. O d Šentil ja do morja bo šest 

cestninskih postaj. O alternativah pa vlada 

samo razmišlja. Za ces tn insko postajo v 

L u k o v i c i ho potrebna lokaci jska d o k u -

mentac i ja . To občina lahko zavrne, D Z pa jo 

s spremembo zakona lahko obide. 

Koga ho Koal i c i j a Sloveni ja podprla , če 

Barbara Brezigar ne pride v drugi krog? 

|anez Janša je o d g o v o r i l , da o tem ne 

razmišljajo, ker ho Barbara Brezigar na vol i t 

vah zmagala. 

N a vo l i tvah ho zaradi pr is transkost i medijev 

težko. K l j u b uspehom je bi la negativno 

spremljana že B a j u k o v a vlada. 

Janez Janša je potrdil, da je bila izobrazbena 

Struktura Bajukove vlade bistveno boljša od 

sedanje. Imeli so odprta vsa vrata v svetu, le v 

naših medi j ih ne. 

Janez Drohnič je dodal , da se nepluralnost 

medijev kaže tudi oh poročanju iz tuj ini ' . O 

H e l m u t u K o h l u se je mnogo pisalo, ko so nje

govi stranki nepravi lno nakazali 2 mi l i jona 

mark, o S P D , k i je imela večmilijardne škan

dale pa se pri nas ni pisalo skoraj nič. 

Predstavnik Združenja vlagateljev v telefon

sko omrežje se je poslancema zahval i l za 

podporo pr i zakonu o te lekomunikac i jah in 

vprašal ali ho možno dohit i 5 1 % glasov na 

p o n o v n i obravnavi zakona. 

A l o j z Sok je odgovori l , da je Bajukova vlada 

pripravila zakon o vračilih, Drnovškova pa ga 

je dala v parlament htez členov o vlaganj ih. 

C e bo zakon v D Z izglasovan, ostaja možnost 

referenduma. Poslanci smo pripravl jeni zbrati 

30 podpiSOV. Pohval i l je delo Združenja, ki je 

bi lo korektno. 

Janez Drohnič je primerjal predlog za 20 do 

4 0 % vračilo sredstev, vloženih v telefonsko 

omtežje z vračili vlaganj v zavarovalnice, kjer 

vlagatelji dobijo vrnjena vsa vložena sredstva 

in še 9 0 0 % zraven. Nekater i so nedotakl j ivi 

(primer zavarovalnic in igralnic) . Opozor i l je 

še na tnonojiole, ki se prodajajo |>< HI I I .K lonal-

n i m interesom, monopol i in demokraci ja pa 

ne gredo skupaj. 

Po k o n c u javne tribune so se politične in 

nogometne razprave v preddverju ob kapl j ic i 

rujnega nadaljevale še pozno v noč. 

te Zinka Meden 

Slovenski odbor za N A T O 

Večino prepričali, da bi na referendumu glasovali ZA 
V četr tek, 30 maja, se je v sejni sobi 

občine Domžale predstavil ( S O N ) ali 

S l o v e n s k i odbor za N a t o . S svoj imi 

mnenj i so nastopil i Janez Janša, dr. Jože 

R a n t in dr. R o m a n a Jordan C i z e l j . 

Severnoat lantsko zavezništvo N A T O je 

nastalo z washingtoruko pogodbo leta 1949 

kot povezava držav z demokratično in p o l i 

t ično ureditvi jo. S lovenski odbor Za N a t o je 

svobodno združenje državljanov RS , k i si 

prizadevamo za sprejem Sloveni je v N a t o . 

E n o od temel jnih pogojev za N a t o je S lo

venija izpolnila že leta 1990 s p r v i m i svobod

n i m i m demokratičnimi volitvami ter z 

osamosvojitvi jo in mednarodnim priznanjem 

leta 1991 in 1992. V ključnem času za vstop 

v N a t o je potrebno okrepit i razprave i n 
upoštevati vsa mnenja tudi od skeptikov 

Nata, ki pa jih je čedalje manj. I Iruštvo M kot 

nevladna organizacija prizadeva za demokra

tično in uravnoteženo izmenjavo mnenj o 

slovenski zunanji in obrambni politiki, o 

problematiki zagotavljanja ugleda in obrambe 

slovenske države. Društvo bo zbiralo doku

menta« i jo <> perspektivah vključitve S l o v e n i 

je v N a t o . Po vključitvi Sloveni je v N a t o ho 

društvo delovalo naprej v podporo članstva v 

tej organizac i j i , pr izadevalo pa si ho za 

nadaljnjo širitev zveze z kandidatkami , ki 

bodo izpolnjevale osnovne politične m 

vojaške kriterije. Predvsem pa bo društvo 

sodelovalo pri akt ivnost ih za okrepitev med

l i , H o d n e g a položaja in ugleda S loven i j e . 

Prizadevalo si bo, da bi Slovenija v svetu 

nastopala kot enakopraven in verodostojen 

dejavnik, k i se zavzema za mednarodno sol i 

darnost i n miroljubno reševanje spOTOV. 

Vodja predstavitve podžupan občine Domžale 

ing. R o m a n Kurmanšek je po predstavitvi 

mnenj odptl razpravo. V razpravi so sodelo

vali bivši kandidat za predsednika Mar jan 

Cerar , podpredsednik državnega zbora in 

poslane< dr. M i h a Brejc, podžupan občine 

Domžale S i m o n Mavsar, člani domžalskega 

občinskega sveta ter ostali v podporo in skep

t i k i , ki so prišli na to predstavitev, da bi dobi l i 

odgovor za svoj za na referendumu po po

vabilu Sloveni je v N a t o . A r g u m e n t i in sta

lišča, k i so zastopali S lovenski odbor za N a t o 

so, večino prepričali, da bi na referendumu 

glasovali Z A . 

te Danilu Kastehc 

N Si 
Nova S l o v e n i j a 
Krttantka Uudtka stranka 

Dober deželan je pripravljen z besedo in dejanjem svoji 

domovini v potrebi po svoji moči pomagati in skrbi, da se 

obvaruje vsega, kar bi ji bilo škodljivo in nci»arno. 

Anton Martin Slomšek 

Vsem bralcem želimo ponosno praznovanje Dneva državnosti, pomembnega 

praznika naše mlade države, ki danes prav tako kot pred enajstimi leti za 

napredek in razvoj potrebuje združene moči vseh svojih državljanov. Zato se 

ob praznovanju spomnimo tudi svoje odgovornosti do naše svobodne države 

Slovenije. 

Občinski odbor NSi Lukovica 
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Barbara Breii",ar, neodvisna kandidatka za predsednico RS 

Cas je za nove ljudi 
Č ti f ^ as je za nove l j u d i , k i se do sedaj s 

p o l i t i k o niso u k v a r j a l i . Potrebno je 

osvežiti vrste z n o v i m i l judmi in 

prepričana sem, da je letos pravi č a s " , pravi 

neodvisna kandidatka za predsednico R S 

Barbara Brezigar. 

Barbara Brezigar je rojena 1. decembra 1953. 

Leta 1977 je diplomirala na Pravni fakulteti 

Univerze v L jubl jani . Predčasno je opravila 

pravniški državni izpit. Leta 1980 je bila 

imenovana za okrožno državno tožilko in 

izpeljala vrsto projektov državnega pomena. 

Je poročena m man dveh orrok. 

K d o vas je nagovori l za kandidaturo za 

predsednika R S ? 

" K r o g razumnikov iz N o v e Revi je . Ker so to 

ljudje, k i j ih zelo cen im, sem hila počaščena, 

da tako razmišljajo o meni . Zato sem tudi 

sama pričela o tem premišljevati in se nazad

nje tudi odločila za kandidaturo. " 

Zakaj ste se odločili postati predsednica 

Slovenije? 

" P r i nas je problem, da ne pritegnemo ljudi k 

skupnem odločanju, ki imajo smisel i n so 

pripravl jeni nekaj narediti in dati za skup

nost. Z a l so se u m a k n i l i . N i k o l i nisem na 

ljudi gledala s predsodki in n i mi bi lo pomem

bno kam kdo s<xli, ampak kaj lahko naredi. 

Zato sem se odločila, da ta izziv sprejmem." 

K a k o ste sprejeli odločitev strank Koal i c i j e 

S loveni ja , da so vas podprl i kot neodvisno 

k a n d i d a t k o za predsednico RS? 

"Sama nameravam k a n d i d i r a t i s podpis i 

državljanov zato, ker nameravam pritegniti 

vse l judi . Podpore obeh strank Koa l i c i j e 

Sloveni je sem zelo vesela in m i to tudi ve l iko 

pomeni . M i s l i m , da m i pri v o l i l n i kampani j i 

lahko ve l iko pomagajo. M e n i se zdi ta podpo

ra zelo p o m e m b n a in jo tudi nik jer ne 

zanikam. O b e n e m poudarjam, da kandidiram 

z podpisi državljanov." 

A l i l a h k o predsednik vpl iva na gospodar

stvo in zakaj ne? 

"Predsednik si' ne vt ika v gospodarstvo, ni t i v 

sodstvo ali katero od izvršilnih vej oblasti. 

Ima pa dosti dela drugod. Gospodarstvo mora 

temeljit i na zasebni pobudi kot je zapisano v 

naši ustavi. Zato m i s l i m , da je dovol j dela 

drugje, da opozarja na probleme, napake, 

krivične zakone in podobno. " 

Ka j menite o ženski populaci j i vo l ivk? 

" V pol i t ik i je nastopil čas tudi za ženske. 

Dolga leta smo imeli le moškega predsednika 

in prav je, da pride do spremembe, 

Ženske smo bolj občutljive za določene prob

lemi' , kar je tudi prav. M o j i pobudniki so 

naredil i praktični korak, da se tudi ženske 

vključi v pol i t iko . To hi morala c i v i l n a družba 

pozdravit i . M o r a m reči, da imamo ženske 

najbrž prav gotovo večji občutek za probleme, 

k i se pogosto dogajajo kot npr. da mora mlada 

ženska, ko pride v službo podpisati izjavo, da 

ne bo imela otrok dalj časa in podobno. " 

Ka j bi naredi l i , da v družbi ne bi prihajalo do 

razlik pred z a k o n o m , kjer smo vsi enaki? 

"Človek mora hi t i seznanjen s ptohlemi . 

R a v n o to sedaj delam, ko ve l iko hodim v 

različne kraje po vsej S loveni j i . Le tako zveš 

za probleme, k i tarejo l judi . Največ h o d i m na 

samostojne nastope in v i d i m probleme, na 

katere bi v funkci j i predsednika države lahko 

opozarjala. Zato grem v vse kraje tudi v naj

manjše, da se seznanim s problemi . N e gre le 

za nabiranje ročk in glasov ampak tudi , da 

vidiš, kje so problemi . Predsednik države 

mora poznati probleme. N e more jih reševati, 

ker za to nima pristojnosti. Ce pa j ih pozna, 

lahko nanje opozori s svojo avtoriteto." 

Nazadnje moram dodati , da je Barbara Bre -

zigar prva kandidatka za predsednika države 

R S , k i je prišla p r i s l u h n i t problemom v O b 

čini L u k o v i c a po osamosvoj i tvi S loveni je . 

(b Danili Kastelic 

ROKOVNJAČ je glasilo Občine Luk. ivica. Prejemajo ga brezplačno vsa gospodinjstva občine Lukovica; 
glavna in odgovorna urednica: Marta Lavrič; člani uredniškega odbora: Markn Ccrar, Manila Kreft, 
Grega Zdovc, Danilo Kasrelic, Drago Jureršek, Zinka Meden; ustanovitelj: Občina Lukovica, Lukovica 
46, 1 225 Lukovica, tel. 01/72 35 I 19, spletna stran: www.lukiivica.si, c-mail: ohcina.lukovicaCtf1 lukovica.si, 
rokovn|ac(*liikovica.si; izdajatelj: Specom, d.o.o. Radovljica, p.p. 39, 4240 Radovljica (Bojan Rauh); 
trženje oglasnega prostora: tel. 04/53 18 636; naklada: 1.700 izvodov. Glasilo sodi med proizvode, za 
katere se obračunava 8,5% D D V (Ur. 1. RS št. 89/98). Rokovnjač je vpisan v evidenco javnih glasil 
Ministrstva :a kulturo RS pod zaporedno številko 1661. Uredništvo si pridržuje pravico do krajšanja 
besedil glede na tehnične in materialne možnosti. 
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Le delo, skrb, ljubezen 

in trpljenje 

izpolnjevalo tvoje je 

Življenje. 

Pa pošle SO ti moči 

h i zajnla trudne si oči. 
Pa čeprav spokojno tpii 
Z nami kakor prej živiš. 

ZAHVALA 
V 68. letu starosti nas je po hudi 

bolezni zapustila naša draga žena, mama, 

stara mama in tašča 

F R A N Č I Š K A Z A L A Z N I K 

P r v a z n k o v a mama iz Prevoj nad 

Blagovico 

O b boleči izgubi se najtoplcje zahvalju

jemo sorodnikom, sosedom, prijateljem 

in znancem za izrečena sožalja, 

darovano cvetje, sveče i n svete maše. 

H v a l a družini Cerar in Leveč, 

patronažni sestri Irmi Markovšek za vso 

skrb, nego in tolažbo. Zahvala dr. 

Tomažu Mušiču. H v a l a g. župniku 

Jožetu Vttovšku za lepo opravljen 

pogrebni obred, pevcem Lipa iz Trojan 

za zapete žalostinke in trobentaču za 

zaigrano tišino. 

H v a l a g. Janezu Ccrar ju za poslovilne 

besede. 

H v a l a vsem, k i ste jo v tako ve l ikem 

številu pospremili na njeno zadnjo pot. 

Vsem in vsakemu posebej še enkrat 

iskrena hvala. 

N j e n i : mož Tone, hčerke Francka, 

Ivanka in Mari ja ter sinova Ione in 

Srečko z družinami 

ZAHVALA 

O b smrti moje drage tete M i l e n e 

V r h o v n i k se iskreno zahvaljujem vsem, 

k i ste jo pospremili na njeni zadnji pot i . 

Se posebej pa se zahvaljujem gospe 

Stani Stopar za čudovit govor, učence

ma O s n o v n e Šole Janko Kersnik pa za 

doživeti rei i lai rji, 

Zahvala tudi Društvu upokojeni cv 

L u k o v i c a za izkazano pomoč. 

H v a l a vsem, k i ste jo imeli radi in se je 

radi spominjate. 

V imenu vseh sorodnikov 

A n d r e j V tkat 

http://www.lukiivica.si
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S E R V I S T R G O V I N A 

T E A M 

K o boste rešili križanko v a m črko na temnejših p o l j i h povedo geslo, k i ga izpišite in skupaj z vašim n a s l o v o m pošljite na 

naslov: O b č i n s k o glasi lo R o k o v n j a č , O b č i n a L u k o v i c a , L u k o v i c a 46, 1225 L u k o v i c a , najkasneje do I 5. jul i ja 2002. M e d 

P r a v i l n i m i rešitvami b o m o izžrebali nekaj nagrad. O b i l o sreče pri reševanju! 
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Sprehod skozi 70 let življenja Ivana Novaka 

Velikokrat raztegne tudi harmoniko 
I zpod vznožja Tro jan , k i kažejo novo 

podobo, se vzpenjam v t ihoto prijetne 

vasice H r i b i - začuda, Še sodobna kmeč

ka pomagala molči jo - kjer domuje Ivan 

N o v a k , Zlagovčev ata, zdrav in čil sedemde

set letnik. 

K o sem spraševala za pot, so m i rekl i : kar na

ravnost naprej po asfaltirani cesti, ko zmanj

ka asfalta, boš pri Žlagovčevih, kajti n j ihova 

hiša je zadnja v vasi. Simpatična, stara kmeč

ka navada, nič n i potrebno zvoni t i , gostitelj 

te pričaka pri vratih in tako je prvi srik vel iko 

bolj prisrčen, brez zadrege. Komaj sedem v 

pri jetni domači izbi za mizo, že je le-ta tudi 

polna dobrot, kakor je h i t ro polna tudi izba 

družinskih članov. A m p a k danes je v ospred

ju n j ihov ata in njegova sedemdeset let dolga 

življenjska pot. Sedaj bodi dovol j mojega 

praskoperjenja, naj spregovori Ivan N o v a k . 

" R o d i l sem se v družini, kjer je bilo šest otrok. 

O č e je b i l trgovec z lesom. Po drugi svetovni 

vo jn i , leta devetinštirideset, je bila ustanov

ljena Obde lova lna zadruga, kjer so obl jubl jal i 

izobraževanje in tja sem se pr i javi l . N o , bi lo je 

več obljub kot dejanskega učenja, zato sem se 

vpisal v podofic irski ! šolo, jo končal ter odšel 

služit vojsko. Po končani obveznosti sem 

opravi l še dva tečaja, kjer sem si pridobi l 

BODICA 
Nemočni občani izražajo protest na svoj način. 

Foto; Danilo Kaštelu: 

Ivan Novak z Ženo Francko in svojo maskoto lovca. 

naziv kmetijskega tehnika . S p o m n i m se še, da 

je poučevala profesorica Pepca Perovšek. 

Zaposlitev sem dobi l v K Z Trojane, kjer sem 

bi l najprej ohratovodja in nato predsednik 

zadruge - poslovali smo z dobičkom, poudari . 

N a t o sem malo zamenjal i n šel za štiri leta v 

Litostroj za poklicnega gasilca, kajti tudi tO 

znanje sem si pr idobi l v letih izobraževanja. 

Zadnj ih deset let mojega službovanja sem hil 

nočni čuvaj pri gostinskem podjetju Ttojane." 

Takole sva na hitro obdelala resne in obvezne 

zadeve, k i vsakega pripeljejo do zaslužene 

upokojitve. 

Toda zanimivo se šele prične. Ivan N o v a k je 

izredno dejaven rako na družbenem, prosto

vol jnem in kul turnem področju. Že petdeset 

let je gasilec, pove, da je bi l to l iko let gasilec 

tudi njegov oče. Deset let je b i l povel jnik 

P G D Trojane, nato osem let predsednik 

društva, sedaj je namestnik predsednika 

P O D . M l a d i m sem dal prednost in možnost, 

doda. Je ustanovni član G Z L u k o v i c a in 

ustanovni član Društva veteranov L u k o v i c a . 

Dejaven je bil tudi v K S Trojane, bil svetnik 

v prejšnjem mandatu v občini L u k o v i c a i n 

svetnik v občini I )omžal<•. 

Njegova vel ika ljubezen je zelena bratov

ščina. Najprej se je včlanil v Lovsko družino 

Trojane - Cemšenik. Neka j je prišlo navzkriž 

in 17. 3. 1970 je prestopil v L D Trojane -

Sentožbolt (datume Zlagovčev ata stresa kar 

iz rokava), kjer je hi l njen predsednik sedem

najst let. Ponosno pove, da so v tem času 

uspeli zgladiti tudi spore, ki so se prikradli 

mednje. Navezal i so tudi prijateljske stike z 

ostalimi lovskimi družinami, lepo sodelujejo, 

se družijo in hodi jo na skupne pogone. V vseh 

teh letih je pod streli njegove puške obležalo 

nekaj sto srnjadi, sedeminšestdeset d i v j i h 

prašičev in še kaj, se nasmehne. Sedaj pa z 

njegovimi besedami, kako sta se srečala z 

medvedom. "Tamle dol i v grapi slišim njego

vo godrnjanje, vržem z rame srnjaka, vzamem 

v roko puško in mu rečem: zdaj pa tako, za 

oba tukaj ni ptostora, eden mora o d i t i . 

M e d v e d se postavi na zadnje noge, m i s l i m , da 

si je pošteno premisli l in odhlačal v drugo 

Zlagovčev ata je oče petih otrok, povprašam 

ga, kdaj je imel čas najti ženo in si ustvariti 

družino pri vseh obveznostih in dejavnostih 

ki j ih ima. Z nasmehom mi pove: " K a r mimo

grede sem jo hi t to ujel . " M a l o pomisl im in 

izračunam, ja, če j ih ima on sedemdeset, ona 

petinšestdeset, poročena sta scdcminštiridesct 

let, no, takrat sta bila oba še zelo mlada in bo 

kar držalo, da |c bilo hitro. 

Pogovor sva počasi pripeljala do konca, toda 

še preden se utegnem poslovit i , mi pove, da 

zna raztegniti tudi harmoniko , da je igral v 

K U D Šentgotard. Vsako jutro, ko odpelje 

mleko na Trojane, spotoma pobere še vaške 

šoloobvezne otroke in jih odloži na avtobus

nem postajališču. N i kaj, zelo vsestranski je 

tale ata. Saj ni čudno, ko pa si zdravi živce in 

kroti nervozo v tišini gozdov. 

A Mileno Hratlač 


